
امروز

رویداد ویژه استان

نتایج اجرای پویش ملی سلامت در 
چهارمحال وبختیاری

اســتان  در  ســامت  پویــش  از  نتایــج  آخریــن  اســاس  بــر 
چهارمحال وبختیاری در ٢۴ ساعت گذشته؛ شناسایی ٢۴۵ نفر 
مشــکوک به پرفشــاری خون  و در ٢۴ ساعت گذشته؛شناسایی 
١٠۶ نفرمشکوک به دیابت شده اند و در مجموع از ٢٠ آبان ماه تا 
١٢ دی ماه بیش از ۶۴١ هزار و ٩۵ نفر غربالگری شدند که از این 
تعداد؛ ٧ هزار و ۶٠٢ نفر بیمار جدید پرفشاری خون و ٣ هزار و 
۵۵٩ بیمار جدید دیابت در استان چهارمحال و بختیاری با اجرای 
پویش ملی ســامت شناســایی شــده اســت. طبق اعام رسمی 
قبلی علوم پزشکی همه افراد بالای ١٨ سال تا پایان هفته جاری 
)جمعه ١۵ دی ماه ١۴٠٢( فرصت دارند یا مراجعه به نزدیکترین 

مرکز بهداشتی درمانی محل سکونت، با انجام تست رایگان فشار 
و قند خون از وضعیت سامت خود مطلع شوند.

فروش 26 هزار کارت الکترونیکی 
اتوبوس در شهرکرد

رئیــس ســازمان حمل ونقل بار و مســافر شــهرداری شــهرکرد 
گفت: از ابتدای امسال تا پایان آذرماه ٢6 هزار و 6٧4 عدد کارت 

الکترونیکی اتوبوس در شهرکرد فروخته شد. 
مهرداد میرزائیان با اشاره به ضرورت استفاده از کارت بلیت های 
الکترونیکی اظهار داشت: استفاده از کارت بلیت الکترونیکی در 
پرداخت کرایه ســفرهای درون شهری می تواند عاوه بر کاهش 
هزینه ها موجب کاهش تخلفات اخذ کرایه اضافی، کاهش زمان 
ســفر و مدیریــت و برنامه ریــزی دقیــق در نحــوه خدمات دهی 
ناوگان اتوبوس رانی را فراهم سازد. او افزود: در همین راستا سال 
گذشــته ١٧ هــزار و ٨6٧ عــدد کارت بلیت الکترونیکی فروخته 
شــد و در ســال جاری تا پایان آذرماه ٢6 هزار و 6٧4 عدد کارت 

الکترونیکــی به فروش رســید. رئیس ســازمان حمل و نقــل بار و 
مسافر شهرداری شهرکرد خاطرنشان کرد: تفاوت نرخ کرایه نقدی 
و کارت بلیت الکترونیکی یکی از راه های تشویق شهروندان بوده 
اســت که می تواند در تقویت اســتفاده عمومی تاثیرگذار باشد. 
میرزائیان ادامه داد: از شهروندان تقاضا می گردد استفاده از حمل 
و نقل عمومی را جهت جلوگیری از ترافیک و ایجاد آلودگی بصری 
در اولویت قرار دهند و بجای پرداخت نقدی کرایه از کارت بلیت 

الکترونیکی استفاده کنند.

شاخص های عمومی و اختصاصی و 
نظارت در بیمه سلامت

 اولین جلسه فنی و تخصصی کارگروه آموزش و ارزیابی روابط 
عمومی سازمان بیمه سامت ایران ) حوزه شاخص های عمومی 
و اختصاصی  و نظارت ( به صورت مجازی با هدف ارتقاء جایگاه 
روابط عمومی، شفاف سازی و فرهنگ سازی و ارائه راهکارهای 
کاربــردی و کشــوری برگــزار گردیــد.  باتوجه بــه سیاســت گذاری، 

برنامه ریزی و راهبری اهداف و برنامه های سازمان بیمه سامت 
ایــران و تشــکیل کارگروه هــای تخصصــی روابط عمومی ســازمان 
به منظور تحول گرایی و توســعه، گفتمان ســازی و اندیشــه ورزی، 
اقناع ســازی و تبییــن، فرهنگ ســازی و ظرفیت شناســی، با حضور 
روســا و کارشناســان روابط عمومی ســازمان بیمه ســامت ایران و 
مدیران روابط عمومی اســتان های چهارمحال وبختیــاری، قزوین، 
کرمانشاه، اصفهان، کهگیلویه و بویراحمد و گلستان، اولین جلسه 
فنی و تخصصی کارگروه آموزش و ارزیابی روابط عمومی سازمان 
بیمه سامت ایران )شاخص های عمومی و اختصاصی و نظارت( 
برگــزار شــد. در این جلســه در خصــوص شــاخص های پژوهش و 
افکارســنجی، شــاخص های فرهنگــی، شــاخص های تبلیغــات و 
اطاع رســانی، شــاخص های روابط عمومی الکترونیــک و فضای 
مجازی، شاخص های آموزش، شاخص های تولیدات روابط عمومی 
و نوآوری، شاخص های موفقیت و رتبه های کشوری، شاخص های 
ارتباط، نوع ارتباط و همکاری با روابط عمومی ســازمان بحث و 

تبادل نظر صورت پذیرفت. 

کوتاه از استان

ولادت  ویژه برنامــه   : امــروز رویــداد   - چهارمحال وبختیــاری 
حضرت زهرا )س( و گرامیداشــت مقام زن با حضور دکتر یاســر 
پیرعلی، رئیس دانشگاه شهرکرد، حجت الاسام مالک حسنی، 
مسئول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
در دانشــگاه شــهرکرد، اعضای هیئت رئیســه دانشــگاه، بنفشــه 
محمــدی، مشــاور رئیــس دانشــگاه در امــور بانــوان و با حضور 
بانوان شــاغل در دانشــگاه به همراه خانواده، در مجتمع لاله 
شهرکرد برگزار شد. یاسر پیرعلی ضمن تبریک میاد باسعادت 
، گفت: تاش  حضــرت فاطمــه زهــرا )س( و روز زن و روز مــادر
کردیم تا از ظرفیت بالای بانوان در دانشــگاه شــهرکرد به ویژه 
در ســطوح مدیریتــی بهــره ببریم و شــاهد آن هســتیم که کارها 
بــا مدیریت بانــوان، دقیق تر و ریزبینانه تــر و به لحاظ قانونی 
و اجرایی دقیق تر صورت می گیرد. رئیس دانشــگاه شــهرکرد با 
بیان اینکه دین مبین اسام ارزش و جایگاه زنان را بسیار بالا و 
والا دانسته است، افزود: در مجموعه دانشگاه شهرکرد تاش 
می کنیــم بــا اجــرای برنامه های شــاد و متنوع، امید و نشــاط را 
در محیــط دانشــگاه به خصــوص بــرای بانــوان افزایــش دهیم. 

پیرعلــی بــا تشــکر از زحمــات اعظــم مختــاری، مشــاور ســابق 
رئیس دانشــگاه در امور بانوان، برای دکتر بنفشــه محمدی در 
این ســمت آرزوی ســامتی و موفقیت داشــت و گفت: تاکنون 
اقدامات رفاهی خوبی برای بانوان شــاغل در دانشــگاه انجام 
شــده اســت و اقدامــات دیگــری نیــز در دســتور کار قــرار دارد. 
حجت الاسام مالک حسنی ضمن خیرمقدم و تبریک این ایام 
گفــت: مــا مفتخر به دینی هســتیم کــه در آن کرامت و جایگاه 
زن به طور ویژه دیده شــده اســت و ازاین رو می بینیم در رســم 
غلــط عــرب جاهلیت که دختران خود را زنده به گور می کردند، 
خداونــد متعــال کوثــر و خیــر کثیــر و فاطمــه زهرایــی )س( به 
پیغمبــر هدیــه داد که امام باقــر )ع( می فرمایند: اطاعت مادر 
ما حضرت زهرا بر همه مخلوقات واجب بوده اســت. مســئول 
دفتــر نهــاد نمایندگــی مقام معظــم رهبــری )مدظله العالی( در 
دانشــگاه افــزود: این واجــب الطاعه بودن حضــرت زهرا )س( 
در ســایه اطاعت از پروردگار عالم حاصل شــد که خود ایشــان 
فرمودنــد: هــر کــه خداونــد را خالصانــه عبادت کنــد، خداوند 
برتریــن مصلحتــش را نثار او می کند. حجت الاســام حســنی با 
اشــاره بــه چهار گونه خانواده از منظر قــرآن، بیان کرد: برترین 
آن هــا کــه هــم زن و هــم مــرد بــااراده در کنــار هم خانــواده ای 
نمونــه تشــکیل دادنــد، حضرت علی )ع( و حضــرت زهرا )س( 
بودنــد که قرآن می فرماید: بــا همراهی هم در خوبی ها اقدام 
مَــا نُطْعِمُکُــمْ لِوَجْــهِ الِلَّه لَا نُرِیــدُ مِنْکُــمْ جَــزَاءً وَلَا  می کردنــد: إِنَّ

شُــکُورًا ما برای خشــنودی خداست که به شــما اطعام می کنیم 
و پــاداش و سپاســی از شــما نمی خواهیــم. بنفشــه محمدی نیز 
ضمــن تبریــک میاد حضرت زهرا )س( و گرامیداشــت مقام زن 
و مــادر و عــرض خیرمقــدم گفــت: زنان این هنر ذاتــی را دارند 
کــه هــم الگــو باشــند و هم الگوســازی کننــد، الگویی بــر مبنای 
نــگاه آســمانی و بــر اســاس فطــرت زنانگــی و با حضــور فعال، 
مثبت و ســازنده که برای جامعه بســیار ارزشــمند است. مشاور 
رئیــس دانشــگاه در امور بانوان ادامــه داد: حضور کارآمد زنان 

باتکیه بــر ارزش های انســانی و پذیرفتن نقش هــای مختلف در 
ســه عرصــه تکامــل فــردی، حیات اجتماعــی و کانــون خانواده 
در ســاحت نوراللهی برقرار اســت. محمدی افزود: بانوی پویا 
و فعــال در میدان تکلیف دســت از تــاش برنمی دارد و ضمن 
حفظ روحیه و نقش آفرینی در خانواده، پرچم تاشــگری را در 
هر عرصه ای که بتواند در اختیار می گیرد. اجرای مسابقه برای 
کــودکان، تقدیــر از مــادران دارای ٣ فرزنــد، پذیرایــی و صــرف 

شام از دیگر بخش های اجرا شده در این برنامه بود.

خــبرکوتاه

برگزاری ویژه برنامه ولادت 
حضرت زهرا )س( و گرامیداشت 

مقام زن در دانشگاه شهرکرد 

پنجشنبه 14 دی  1402 / سا ل هفتم / شماره  1808

نــوری زاده:  مهــوش  چهارمحال وبختیــاری- 
دادگســتری  جــرم  وقــوع  از  پیشــگیری  معــاون 
چهارمحال وبختیــاری در جمــع اصحــاب رســانه 
گفــت: همــة اقشــار مدیــون تــاش شــبانه روزی 
موســوی  محمــد  ســید  هســتند.  خبرنــگاران 
دررابطه با اهمیت پیشــگیری از جرم یادآور شــد: 
در امریــکا تحقیقــی صــورت گرفت که پیشــگیری 
چقــدر در اقتصــاد مؤثــر اســت بــه ایــن نتیجــه 
دلار   ١6 پیشــگیری  دلار  یــک  هــر  کــه  رســیدند 
صرفه جویــی اقتصــادی دارد، بــا کمتریــن هزینــه 
مــی تــوان تــاب آوری و کنتــرل خشــم را بــه افــراد 
آمــوزش داد عــدم آمــوزش آن موجــب می شــود 
فــرد بــه یــک زندانی تبدیــل شــود. او ادامه داد: 
بــه گفتــه رهبــری پیشــگیری از جرم عیــن عدالت 
است و اگر فردی آموزش نبیند و تبدیل به مجرم 
شــود در اینجــا عدالــت ناقــص اســت. او افــزود: 
امــروز ابــر برهــان قــوه قضائیه کــه تبعاتش تمام 
وارده هــای  اســت  فراگرفتــه  را  ادارات  و  اقشــار 
دادگســتری اســت؛ زیــرا در کشــور پرونــده ای کــه 
تشــکیل می شــود بــرای گرفتــن رأی تــا ١٨ میلیون 
هزینه در برخواهد داشــت. موســوی با اشــاره به 
اینکــه در چهارمحال وبختیــاری ٣6٠ هزار پرونده 
شــده  ثبــت   ١4٠١ ســال  در  قضایــی  مراجــع  در 
اســت خاطرنشــان کــرد: رســانه ها نقــش مؤثــری 
در ترویــج فرهنــگ پیشــگیری از جــرم دارنــد. به 
گفته معاون پیشــگیری از وقوع جرم دادگســتری 
چهارمحال وبختیــاری امــروزه هنوز برخی افراد بر 
طبل بگیروببند و زندان کردن می زنند درحالی که 
این مسئله دوره اول سیاست جنایی بوده است. 
موسوی با بیان اینکه در دوره دوم بر این صورت 
قــرار گرفــت که مجرم یــک بیمار تلقی می شــد و 
می گفتند باید کمک کنید اصاح شــود تأکید کرد: 
امــروزه در دوره ســوم اندیشــمندان دنیــا بــه این 
هم فکری رســیدند که بایــد کمک کنیم زمینه های 
جــرم کــم شــود، نمی خواهــد کــه شــخص مجــرم 
شــود و بعــد بخواهیــم او را اصــاح کنیــم؛ بلکــه 
باید پیشــگیری از جرم شــود و مهارت ها به افراد 
آمــوزش داده شــود. او به نمونــه اقدامات انجام 
شــده یا پیش بینی شــده بــرای اقــدام در این مرکز 
اشــاره کــرد و توضیح داد: اجباری کردن مشــاوره 
قبــل از ازدواج و در ادامــه بیــان داشــت 5 ســال 
اســت کــه اعتبــار اجبــاری کــردن آن تأمین نشــده 
است. او در ادامه گفت: بودجه ها صرف عمران 
ماننــد ساختمان ســازی و زیباســازی و فضاســازی 
شــهر می شــود؛ اما صرف انسان سازی نمی شود و 
در ادامه گفت: امروزه انسان ها و خانواده ها زیر 

پای توســعه له شــده اند امســال با ازای هر چهار 
ازدواج یــک طــاق ثبــت می شــود و این مســائل 
مهم اســت. او ســپس به راه اندازی ســامانه مسیر 
بــرای ثبــت دعــاوی و اختافــات خانواده اشــاره 
کــرد کــه کل صورت جلســات باید در این ســامانه 
ثبت شــود و هیچ کــس نمی تواند بگوید مشــاوره 
انجــام داده ام مگــر آنکــه در ســامانه به صــورت 
جلســه دقیق ثبت و آپلود شــده باشــد. او افزود: 
ســامانه بعدی پنجره فاقد زمین است که تخلف 
را در کشــور حــذف یــا کــم خواهــد کــرد چندیــن 
نهــاد بایــد در این امر کمک دهند از این به بعد 
هرکــس بخواهــد کوچک تریــن قطعــه ای زمین را 
در هرکجا از کشــور تصرف نماید یا تغییر کاربری 
بدهد سامانه به طور هوشمند عکس ماهواره ای 
می گیــرد و بــرای ١٨ نهــاد ارســال می کنــد و نیــاز 
بــه اعــزام مأمــور دیگــر نیســت. موســوی تصریح 
کــرد: موضــوع بعــد جایگزینی حبس اســت که با 
١6 نهــاد هماهنــگ شــده تــا ازاین به بعــد مجــرم 
یــا  اصاحــی  کار  قالــب   6٠ در  زنــدان  به جــای 
فرهنگــی حضــور پیــدا کند. در ادامه موســوی به 
طــرح تفکیــک پــاک از خریــداران اشــاره کــرد و 
توضیــح داد: برخی مواقع افــراد با خرید خودرو 
تعویــض پــاک انجــام نمی دادند و ایــن موضوع 

باعث انجام برخی از جرم ها می شد و مشکات 
عدیــده ای را بــرای اثبات فرد خاف کار به وجود 
مــی آورد و افــراد را شــریک جرم می کــرد؛ اما هم 
اکنــون بــا اجــرای ایــن برنامــه شــاهد بازدارندگی 
نســبی آن شــده ایم. موســوی اضافــه کــرد: رونــد 
دیگــری که در دســتور کار قرار داده شــد ســپردن 
تصادفــات به شــورای حــل اختاف اســت تا دیه 
را از بیمــه گرفتــه بــه شــخص زیان دیــده تحویــل 
البتــه  بــا رضایــت انجــام شــود  دهــد و پرونــده 
برخی موارد استثنا هم وجود دارد. موسوی بیان 
داشــت: مــوارد دیگــر بحــث دوره هــای آموزشــی 
و تکنیک هــای پیشــگیری از آســیب اجتماعــی که 
بیش از ٣٠ نهاد در آن شــرکت دارند و هدف آن 
بحث هــای ایجابــی در ارزش هــا به ویــژه عفــاف 
و حجــاب اســت کــه مــا در کار ایجابــی خیلــی 
امتیــاز خوبــی نداریم و در انتقــال ارزش ها موفق 
مــورد  در  جــرم  از  پیشــگیری  معــاون  نبودیــم. 
بعــدی بــه بحــث آشکارســازی نقــاط حادثه خیــز 
اســتان اشــاره کرد او گفت: تا زمانی که بتوان آن 
را مرتفــع نمــود با نصب تابلو با نزدیک شــده به 
محل از هر دو طرف باید اطاع رسانی نمود چرا 
که 5٠ درصد تصادفات و حوادث در این نواحی 
مربوط به کســانی اســت که برای بــار اول از این 

منطقــه عبــور کــرده و آشــنایی به محــل ندارند و 
مــا موظفیــم مناطــق پر خطــر و حادثه خیــز را به 
راننده در مســیر هشــدار داده و آشکارسازی کنیم 
و این حق مردم اســت که بدانند. موســوی طرح 
بعــدی را طــرح جامــع پیشــگیری از حمل ســاح 
معرفــی کــرد و عنــوان داشــت: بــا بســتن میثــاق 
نامــه بــا بــزرگان طوایف اجــازه حمل و اســتفاده 
از ســاح در عروســی ها و مراســم که از مطالبات 
خود مردم اســت ممنوع شــده اســت و همچنین 
صنــدوق  از  اســتفاده  بــا  ســرقت  کاهــش  طــرح 
امانــات بانک هــا و گاوصندوق هــای امنیتــی کــه 
مجهــز بــه GPS و کاهــش ســرقت اســت. او بــه 
شــماره های  توســط  اینترنتــی  کاهبرداری هــای 
موبایــل بی رویــه اشــاره کــرد و گفــت: داشــتن تــا 
ســه شــماره موبایل برای افراد ایــرادی ندارد؛ اما 
هــر فــرد مجــاز بــرای داشــتن بیشــتر از آن مثا تا 
هفــت شــماره موبایــل را تنهــا بــا نظــارت کمیتــه 
امنیتی می تواند داشــته باشــد. معاون پیشگیری 
از جــرم دادگســتری چهارمحال وبختیــاری بیــان 
کــرد: ایــن اســتان ســه ســال متوالــی در صلــح و 
ســازش پرونده هــای خانــواده در کشــور پیشــرو 
راه انــدازی ســامانه  بــا  افــزود:  او  بــوده اســت. 
»پنجــره واحد زمین« ۵۰ درصد تخلفات مربوط 

بــه زمین خــواری حــذف می شــود؛ زیــرا هرگونــه 
زمین خــواری و تغییــر کاربــری اراضــی به صــورت 
نهادهــای  بــرای  و  عکس بــرداری  ماهــواره ای 
مربوطه ارســال می شود. موســوی اظهار داشت: 
امســال بــا تدوین طــرح جامــع جایگزین حبس، 
اجتماعــی  کار  قالــب  در  مجــرم   ۶۰ مجــازات 
انجــام شــده اســت. او گفت: تا کنــون در بحث 
انتقــال ارزش هــا بــه نوجوانــان و جوانــان موفق 
معاونــت  مجموعــه  لــذا  اســت،  نشــده  عمــل 
پیشگیری از جرم این استان، دوره های آموزشی 
تکنیک هــای انتقــال ارزش هــا مخصــوص مدیران 
مدارس و مربیان طرح امین و آمرین به معروف 
را برگــزار کرده اســت. معاون پیشــگیری از جرم 
بــه  اشــاره  بــا  دادگســتری چهارمحال وبختیــاری 
راهکارهــای جلوگیــری از ســرقت منــازل، تصریح 
کــرد: بیشــترین آمــار ســرقت، مربــوط به اشــیای 
قیمتی افراد و یا ســرقت فیلم های شــخصی آنان 
اســت کــه پیشــنهاد می شــود از گاوصندوق هــای 
هوشمند و یا از صندوق امانات بانک ها استفاده 
شود. موســوی اضافه کرد: ۸۰ درصد خودروهای 
توقیفــی در پارکینگ های اســتان تا پایان ســال به 
کمک نیروی انتظامی و ستاد اجرایی فرمان امام 

تعیین تکلیف می شود. 

 

اجرای طرح های پیشگیری
 از جرم در استان چهارمحال وبختیاری

راه اندازی سه مجتمع دامداری در شهرستان 
فارسان در دستور کار قرار گرفت

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: 
راه اندازی ســه مجتمع دامداری در شهرســتان فارسان از سوی شرکت 

شهرک های کشاورزی استان در دستور کار قرار گرفت. 

راه اندازی بازارچه های محلی از اولویت های مهار تورم است
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: راه اندازی بازارچه های محلی میوه و تره بار برای 
کنترل بازار از مهمترین اقدام های مهار تورم در استان به شمار می رود که باید با همت 
فرمانداران، شهرداران و همه مسوولان استان زیرساخت های لازم برای ایجاد این مراکز 

تا دی ماه در استان ایجاد شود. 

روزنامه رویداد امروز
صفحه 

ویژه
شماره
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اختصاص ۶۷۹ میلیارد ریال اعتبارات 
کشاورزی به شهرستان فارسان

ســازمان  رئیــس 
اســتان  کشــاورزی  جهــاد 
از  چهارمحال وبختیــاری 
میلیــارد   ۶۷۹ اختصــاص 
ریــال اعتبــارات کشــاورزی به 

شهرستان فارسان خبر داد.
حســین برزگر در شــورای 

اداری فارســان اظهار داشــت: در شهرستان 
فارســان تراکــم جمعیتی بالا و مســاحت ها 
متراکــم اســت. در ایــن شهرســتان بیــش از 
55 درصــد اراضــی کشــاورزی آبــی اســت و 
شهرســتان فارســان تنهــا شهرســتانی اســت 
کــه نســبت اراضــی آبــی آن بــه اراضی دیم 
بیشــتر اســت که این نشــان دهنده ظرفیت 
کشــاورزی و ارزش تولیــدات کشــاورزی بالا 
نســبت به ســطح موجود اســت. او افزود: 
در شهرســتان  ســرمایه گذاری  ظرفیت هــای 
فارسان زیاد است اما مهمترین محدودیت 
در این شهرستان ضوابط استقرار و فواصل 
است. از سامانه رصد اشتغال ٢5٠ تا تعهد 
شهرســتان فارســان ١٨6 تــا ٧٢ درصد ثبت 
ســامانه شــده کــه تــا پایــان ســال بــه طــور 
کامل انجام می شــود. رئیس ســازمان جهاد 
بختیــاری  و  چهارمحــال  اســتان  کشــاورزی 
بیــان داشــت: مجموعــا 6٧ میلیــارد و ١٠٠ 
حــوزه  مصــوب  اعتبــارات  تومــان  میلیــون 

کشاورزی شهرستان فارسان 
تاکنــون بــوده اســت. بــرای 
اولیــن بــار بیــش از دو هزار 
و ســیصد تن تنها در ســطح 
خریــد  فارســان  شهرســتان 
داشــتیم.  گنــدم  تضمینــی 
هــزار   ١٨ کــرد:  مطــرح  او 
متــر گلخانــه  در ســطح شهرســتان فارســان 
وجــود دارد کــه تــا یــک ســال آینــده دو تــا 
در  گلخانه هــا  ســطح  افزایــش  برابــر  ســه 
ســطح شهرســتان داریم. در زنجیــره آبزیان 
تولیــد تخــم ماهی یک حلقه بســیار ناقص 
در اســتان چهارمحــال و بختیــاری اســت و 
بایــد خــود اســتان تولیــد تخــم ماهــی کند، 
جــای  بــه  فارســان  شهرســتان  اســت  بهتــر 
مزرعــه داری، مزرعــه spf را ایجــاد کنــد تــا 
ایــن موضوع در اســتان تقویت شــود. برزگر 
گــردو،  کاری  سرشــاخه  کــرد:  خاطرنشــان 
اصــاح باغات، جهش تولیــد در دیمزارها، 
تکمیــل آبیــاری باغات بکان و تحویل آن از 
مجموعه اقدامات سازمان جهاد کشاورزی 
در شهرســتان فارســان بوده است. متوسط 
4٠٠ میلی متــر  ایــن شهرســتان  بارندگــی در 
اســت کــه بــرای کشــت گیاهــان دارویــی و 
باغــات دیــم برنامه ســالانه در نظــر گرفته 

شده است. 

احداث ۴۷ مجتمع در بخش 
کشاورزی و دامپروری در سطح استان 

چهارمحال وبختیاری
مدیر شرکت شــهرک های کشــاورزی استان 
چهارمحال وبختیــاری گفت: آغاز احــداث ۴۷ 
مجتمــع در بخــش کشــاورزی و دامپــروری در 
ســطح اســتان در دو ســال اخیــر اقــدام بســیار 

بزرگی در بخش کشاورزی استان است.
دلشاد جهان بخشی بیان داشت: مهم ترین 
مؤلفه و عنصر اثرگذاری جاذبه ســرمایه گذاری 
باورهای عمومی و کشــش و کنش بازار اســت. 
در دو ســال اخیــر ســه اقــدام بســیار بــزرگ در 
بخش کشاورزی استان صورت گرفت، شروع به 
کار 4٧ مجتمع در بخش کشاورزی و دامپروری 
از جملــه این اقدامات بــود. او افزود: مجتمع 
قارچ جونقان در باتکلیفی به ســر می برد که 
بــا تخصیــص ٨ میلیارد تومان بــه آن هم اکنون 
در حال جان گرفتن است، سه واحد هزار تنی 
در این مجتمع سه سرمایه گذار می خواهد که 

فراخــوان آن داده می شــود و ١١ واحــد ٧٠ تنی 
برای ســرمایه گذاری بومی است. مدیر شرکت 
و  چهارمحــال  اســتان  کشــاورزی  شــهرک های 
بختیــاری گفــت: در بین ١٢ شهرســتان اســتان، 
شهرســتان فارســان ظرفیــت عالــی دارد امــا در 
توســعه مجتمــع و شــهرک های کشــاورزی این 
شهرســتان در جایــگاه نهــم قرار گرفته اســت. 
توســعه  در  بروجــن  خوشــبختانه شهرســتان 
مجتمــع و شــهرک های کشــاورزی در رتبــه اول 
قــرار دارد و 4٠٠ هکتــار در آنجــا ســاماندهی 
می شــود. او بیــان کــرد: مجتمــع دام گوجان با 
44 واحد پس از ٩ سال باتکلیفی اکنون آماده 
فراخوان است. کارهای مجتمع فیل آباد شروع 
شده و امید است نقشه های مجتمع های شهر 
پردنجان و چلیچه هرچه زودتر برسد تا کارها 

به خوبی پیش رود.

حسین برزگر

فرهنگ سازی ، مناسب سازی شهر برای 
جانبازان و معلولان 

در  شــهرکرد  شــهردار 
بــرای  برنامه ریــزی  جلســه 
بــرای  شــهر  مناسب ســازی 
جانبــازان و معلــولان گفــت: 
مناسب سازی معابر و اماکن 
معلــولان،  بــرای  عمومــی 
ســالمندان  و  جانبــازان 

حــق ایــن اقشــار اســت و باید ایــن فرهنگ 
نهادینه شــود. واحدیان داشــت: باتوجه به 
اینکــه محیط شــهری فضای زندگــی روزمره 
شــهروندان است باید توانایی پذیرش همه 

آحاد جامعه را دارا باشد.
 محمدحســین واحدیــان بــا بیــان اینکه 
معلولیــت محدودیت نیســت، افــزود: باید 
، امکانات را برای افراد ناتوان  بــا دانش روز
قابل قبــول  علمــی  اســتانداردهای  حــد  در 
بســیج کــرد کــه رســیدن بــه ایــن هــدف نیاز 
شــهردار  دارد.  همگانــی  فرهنگ ســازی  بــه 
شــهرکرد تأکید کرد: بسترســازی و مهیاکردن 

به گونــه ای  بایــد  شــرایط 
نیــز  افــراد  ایــن  کــه  باشــد 
بتوانند همانند ســایر اقشــار 
جامعــه بــدون محدودیــت 
در اماکــن عمومــی شــهر بــا 
امکانات مناسب و متناسب 
بــا شــرایط آنهــا تــردد کننــد 
کــه ایــن مهــم مســتلزم همــکاری و همیــاری 
همه جانبــه دســتگاه های ذی ربط اســت. او 
اقدامات شهرداری در راستای مناسب سازی 
معابــر شــهر را مطلــوب بیــان کــرد و گفــت: 
اقداماتی از جمله پیاده روســازی ها، اصاح 
تقاطع هــای هندســی، حمل ونقــل عمومی، 
ورودی  اتوبــوس،  ایســتگاه های  رمپ هــای 
بوســتان ها و... انجام شده است. واحدیان 
ادامــه داد: در این راســتا پیــاده راه ملت به 
طــول ٧٠٠ متــر حدفاصل میدان ١٢ محرم تا 
چهــارراه بــازار و از چهــارراه بــازار تــا میدان 

فردوسی اجرایی خواهد شد. 

محمدحسین 
واحدیان
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رهبر انقلاب در دیدار با مداحان اهل بیت )ع( و شاعران آیینی:

انتخابات پیش رو عرصه مهم جهاد تبیین است
برخی می خواهند انتخابات و حضور مردم که اثبات تحقق مردم سالاری دینی است ضعیف و نامناسب باشد تا حرف و ایده امام بزرگوار و وعده الهی 

02سیاستدروغ درآید که در مقابل این حرکت خصمانه، مجاهدان تبیین باید بابیان حقایق بایستند و به وظیفه خود عمل کنند

07یادداشت ورزشی

پنجره هایی
 که باز نمی شود

امیر حسین احتشامی

این بار دیگر بازگشتی
 در کار نیست

03اقتصاد

دلاورانه اما 
صلح جویانه

08کباب کتاب

02سرمقاله

امید به لایحه ارتقای 
امنیت زنان

ثنا روغنی

اصلاحات هنوز  
تصمیمی  درباره انتخابات

 نگرفته است

مصرف مازوت برای 
نیروگاه ها  هزینه زا و 

خسارت بار است

به مناسبت سالروز درگذشت توماس الیوت

سرزمین ویران
 انسان معاصر

غیرمنطقی مثل دستمزد منطقه ای

کارگران درحال خرمن زدن 
وعده ها هستند 

02سیاست

04نفت و انرژی

08صفحه آخر

03اقتصاد

انفجار تروریستی در مسیر گلزار شهدای کرمان

۱۰۳ شهید 
و  ۱۸۸ مصدوم

انفجار تروریستی در مسیر گلزار شهدای کرمان

۱۰۳ شهید  و  ۱۸۸ مصدوم

وقوع انفجاری در مسیر منتهی به گلزار شهدای 
کرمان تا ساعت ۱9 روز گذشته؛ ۱۰۳ شهید و بیش 

از ۱۸۸ مصدوم برجا گذاشته است.

بعد از ظهر چهارشــنبه حوالی ســاعت ۱۵ و در جریان مراســم ســالگرد 
شهید سلیمانی، دو انفجار در مسیر منتهی به گلزار شهدای کرمان روی داد 
که براساس اعلام منابع رسمی تاکنون به زخمی شدن ۱۸۸ نفر و شهادت 

۱۰۳ نفر منجر شده است.
به گزارش ایسنا، این انفجارها که در محدوده چهارراه جبلیه کرمان روی 
داده به گفته معاون سیاســی اســتاندار کرمان یک حمله تروریســتی بوده 

است.
انتقال مجروحان حادثه تروریستی در محدوده گلزار شهدای کرمان 

پایان یافته
به گزارش ایسنا و به نقل از مسوولان دانشگاه علوم پزشکی کرمان، کار 

انتقال مجروحان حادثه به بیمارستان ها پایان یافته است.
مسوولان دانشگاه علوم پزشکی کرمان از مردم درخواست و تاکید دارند 
به دلیل ازدحام جمعیت به بیمارســتان ها مراجعه نکنند، اســامی شهدا و 
مجروحان تا دو ساعت دیگر در سایت دانشگاه علوم پزشکی و بیمارستان 

شهید باهنر کرمان بارگذاری خواهد شد.
تعداد زیادی کودک در بین شهدا وجود دارد

به گزارش ایسنا،  کار انتقال مجروحان حادثه تروریستی کرمان محدوده 
گلزار شهدای کرمان پایان یافته و مجروحان به بیمارستان های سیدالشهدا، 
شهید باهنر، افضلی پور و پیامبر اعظم کرمان منتقل شدند و دیگر بیمارستان 

ها نیز در حالت آماده باش هستند.
بنا بر مشاهده خبرنگاران تعداد زیادی کودک در بین شهدا وجود دارد 

و تعداد زیادی نیز قطع عضو شده اند.
بیمارستان های کرمان به گروه خونی O منفی نیاز دارند

دکتر مهدی احمدی نژاد رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان گفت که 
هیچ مجروحی به خارج از کرمان منتقل نشده است.

وی بــا تاکیــد بر این مطلب که هیچ کمبودی در امدادرســانی نداریم و 
اتاق های عمل فعال اســت و تعدادی هم در بخش های ویژه و معمولی 
بستری هستند، افزود: بیمارستان های با کمبود گروه خونی o منفی مواجه 
هســتند.هم چنین یکتاپرســت نیــز اعــلام کــرد: آمــار شــهدا بــه ۱۰۳ نفــر و 
مصدومان ۱۸۸ نفر رسیده که در چهار مرکز درمانی بستری و تیم تخصصی 
درمانی از تهران در حال آماده شدن است تا در صورت نیاز به کرمان اعزام 

شوند.
 ۱۳۰-C  ســخنگوی اورژانس کشــور اعــلام کرد که یک فروند هواپیمــای

برای انتقال مصدومان حادثه تروریستی کرمان اختصاص یافت.

 بابــک یکتاپرســت در گفت وگــو بــا ایســنا دربــاره آخریــن وضعیــت 
امدادرســانی بــه مصدومــان حادثه تروریســتی کرمــان که عصر امــروز و در 
جریان برگزاری چهارمین مراســم ســالگرد شهادت ســردار سلیمانی رخ داد، 
گفت: آخرین آمارها حاکی از افزایش شــمار مصدومان به ۱۸۸ نفر اســت. 
شــمار شــهدا همچنان ۱۰۳ نفر اســت اما با توجه به وخامت حال برخی از 

مصدومان احتمال افزایش شهدا وجود دارد. 
وی همچنیــن گفــت کــه ارتــش جمهــوری اســلامی ایــران یــک فرونــد 

هواپیمای سی ۱۳۰ را برای انتقال مصدومان اختصاص داده است. 
شهادت امدادگر هلال احمر در حادثه کرمان

در حادثه تروریستی مسیر منتهی به گلزار شهدای کرمان، ملیکا حسینی 
امدادگر جوان هلال احمر کرمان بر اثر شــدت جراحت به شــهادت رســید. 

گفتنی است ٣ امدادگر دیگر در این حادثه تروریستی مجروح شدند.
سفر فوری وزیر بهداشت و دبیرکل جمعیت هلال احمر به کرمان

در پی وقوع انفجار تروریستی در مسیر منتهی به گلزار شهدای کرمان 
وزیر بهداشت، دبیرکل جمعیت هلال احمر و رئیس سازمان امدادونجات 
در ســفری فــوری عــازم کرمان شــد. عین اللهی همچنین قبــل از عزیمت به 
سوی کرمان در تماس تلفنی با رئیس دانشگاه علوم پزشکی کرمان خواستار 
رسیدگی فوری به مصدومان این حادثه تروریستی شد. او در تماس تلفنی 
بــا رئیــس دانشــگاه علــوم پزشــکی کرمــان، مجروحیت و شــهادت جمعی 
از هموطنان در انفجار تروریســتی در مســیر منتهی به گلزار شهدای کرمان 
را تلــخ و انــدوه بــار خواند و به دکتر مهدی احمدی نژاد، رئیس دانشــگاه 
علوم پزشکی کرمان دستور داد تا رسیدگی فوری به مصدومان این حادثه 

تروریستی و ارائه خدمات درمانی سریع و مطلوب به ایشان را دنبال کند.
 همچنیــن جمعیــت هــلال احمــر نیــز اعــلام کرد کــه به دســتور رئیس 
هلال احمر و با هدف رسیدگی به روند امدادرسانی در حادثه انفجار کرمان، 

دبیرکل و رئیس سازمان امدادونجات هلال احمر راهی کرمان شدند.

دستور رئیس جمعیت هلال احمر برای رسیدگی به مصدومان 
حادثه تروریستی کرمان

رئیس جمعیت هلال احمر کشــورمان از مدیرعامل هلال احمر اســتان 
کرمان خواست که با تمام توان به مصدومان حادثه انفجار تروریستی در 
مراسم سالگرد شهید سلیمانی رسیدگی کنند. پیرحسین کولیوند در تماس با 
مدیرعامل هلال احمر کرمان تاکید کرد که باید با تمام توان به مصدومان 

حادثه انفجار امدادرسانی و رسیدگی شود.

کولیوند ضمن پیگیری وضعیت سلامت زائران و مصدومان حادثه، به 
مدیرعامل این جمعیت در کرمان دستور داد تا با حداکثر توان در صحنه 
امدادرســانی حضور داشــته باشــد و تمامی امکانات و تجهیزات انســانی، 

امدادی و لجستیکی خود را به کار بگیرند.
تردد در کرمان بدون مشکل در حال انجام است

مدیــرکل راهــداری کرمــان نیز اعــلام کــرد: در پی انفجار تروریســتی در 
کرمان، تردد هوایی، ریلی و زمینی برقرار بوده و توقفی در اعزام زائران به 

کرمان انجام نخواهد گرفت.
وی گفت: در حال حاضر ناوگان هوایی، ریلی و زمینی کرمان در آماده 

باش کامل بوده و هیچ مشکلی در نقل و انتقال زائران وجود ندارد.
یکی از حاضران در محدوده گلزای شهدای کرمان در گفت وگو با ایسنا 
در تشــریح حادثــه انفجار گفــت: انفجار اول در ابتدای مســیر موکب های 
منتهــی بــه گلــزار شــهدا)مقابل مســجد فــروزی( رخ داد و انفجــار دوم در 
محل دیگر ورودی به سمت محدوده مسجد صاحب الزمان )تخت دریا 

قلی بیگ( رخ داده که در هر دو انفجار جمعیت زیادی حضور داشتند.
بــه گفتــه وی، جمعیــت زیــادی در محل انفجــار اول حضور داشــتند و 

برآوردها از کشته شدن بیش از ۶۰ نفر خبر می دهد.
دستور دادستان کل برای رسیدگی فوری و شناسایی عاملین جنایت 

انفجار در گلزار شهدای کرمان
در پی عملیات تروریستی صورت گرفته امروز در گلزار شهدای کرمان که 
منجر به شهادت و مجروح شدن تعدادی از هموطنان شد حجت الاسلام 
والمســلمین موحدی در تماس تلفنی با دادســتان عمومی و انقلاب مرکز 
استان کرمان ضمن کسب اطلاع از جزییات حادثه دستور رسیدگی فوری و 

شناسایی عاملین این جنایت را صادر کرد.
 در این گفت وگو حجت الاسلام والمسلمین موحدی با تسلیت شهادت 
جمعــی از زائــران گلــزار شــهدای کرمــان و آرزوی ســلامتی بــرای مجروحان 
حادثه، به مهدی بخشــی دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان کرمان 
دستور داد با کمک تمامی دستگاه های اطلاعاتی و امنیتی در کمترین زمان 
ضمن شناسایی مسببین و حامیان این جنایت غم انگیز با آنها برخورد قاطع 

و عبرت آموز صورت گیرد.
 حجت الاســلام والمســلمین موحدی این اقدام تروریســتی را نشانه 
ضعــف و ناتوانــی و شکســت های پــی در پــی دشــمنان کــوردل ایــران 
اسلامی دانست و گفت: استکبار جهانی به سرکردگی آمریکا و اسراییل 
به حدی از ســقوط و انزوا رســیده است که حتی از زائران شهید سرافراز 

حاج قاسم سلیمانی نیز هراس دارد.  وی افزود: دشمنان ایران عزیزمان 
بدانند که ملت شهیدپرور ایران همچنان حامی اصلی جریان مقاومت 
در منطقــه بــوده و انتقــام ســختی را از عامــلان و حامیــان ایــن اقــدام 

تروریستی بزدلانه خواهد گرفت.
وزیرکشور: عمده شهدای اقدام تروریستی کرمان در اثر انفجار دوم 

بود/ اوضاع کرمان تحت کنترل است
 رئیس شــورای امنیت کشــور گفت: حادثه تروریســتی کرمان ســاعت ۳ 
بعــد از ظهــر اتفاق افتاد و زمانی که ســایر زائــران به کمک مصدومان می 
آیند انفجار دوم حوالی ســاعت ۳:۲۰ دقیقه رخ می دهد وعمده شــهدا و 

مصدومین در انفجار دوم دچارحادثه شده اند.
به گزارش ایرنا، »احمد وحیدی« با اشاره به حادثه امروز در گلزار شهدای 
کرمــان گفت: شــهادت جمعی از مردم عزیز کرمــان را به حضرت بقیه الله 
اعظم و خدمت رهبری وملت شریف ایران و بازماندگان این حادثه تسلیت 
می گویــم.وی در ادامــه بیــان کرد: این حادثه ســاعت ۳ بعد از ظهر اتفاق 
افتاد و زمانی که سایر زائران به کمک مصدومان آمدند انفجار دوم حوالی 
ساعت ۳:۲۰ دقیقه رخ می دهد وعمده شهدا و مصدومین در انفجار دوم 

دچارحادثه شده اند. 
وحیــدی بــا بیان اینکــه با حضور امــداد گــران و اورژانس مجروحین به 
بیمارســتان منتقل شــدند، گفت: اوضاع در شهر کرمان عادی است و همه 
چیز در کنترل نیروهای امنیتی و انتظامی است. شمار شهدا بالغ بر ۱۰۰ نفر 

است و مجروحین در بیمارستان مورد مداوا و مراقبت قرار گرفتند.
وزیــر کشــور خاطر نشــان کــرد: توطئه  جدیدی کــه امــروز رخ داد ادامه 
توطئــه هایــی بــود که دشــمن مدتهــا به دنبــال ان بــود و تــلاش کردند در 
مراســمهای مختلــف ایــن انفجارهــا را رقم بزننــد که با هوشــیاری نیروهای 

اطلاعاتی خنثی شد.
وی در ادامه تاکید کرد: این اقدام تروریستی پاسخ مقتدرانه و کوبنده 
دستگاه های امنیتی و نظامی را در کوتاه ترین زمان به دنبال خواهد داشت.

وزیــر کشــور خاطرنشــان کــرد: طبیعتا همه چیــز در کنترل اســت. مردم 
نگرانی نداشته باشند نیروهای نظامی انتظامی و امنیتی ما هوشیار هستند 
و سیلی محکمی به مرتکبان این جنایت خواهند زد. آنها اشتباه فکر میکنند 
کــه می تواننــد با کارهــای بزدلانه و حمایت های کور، عزم ملت ایــران را از 

بین ببرند.
وحیدی افزود: علت حادثه در دست بررسی است؛ اطلاعاتی داریم ولی 
باید قطعی شود. تقاضا داریم مردم به شایعات توجه نکنند؛ اطلاعات لازم 

از طریق رسانه ملی و مقامات به اطلاع مردم می رسد.
آمران و عاملان حادثه تروریستی کرمان مجازات خواهند شد

 رئیس قوه قضاییه در پیامی شــهادت شــماری از زائران در مســیر گلزار 
شــهدای کرمان در ســالروز شــهادت حاج قاســم ســلیمانی را تسلیت گفت 
و تاکیــد کــرد: بدون تردیــد آمران و عاملان این جنایــت اندوهبار مجازات 

خواهند شد.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام و المسلمین 
غلامحســین محســنی اژه ای عصر چهارشــنبه در پیامی شهادت شــماری از 
زائران در مسیر گلزار شهدای کرمان در سالروز شهادت حاج قاسم سلیمانی 
را تســلیت گفت.در این پیام آمده اســت: حادثه  اندوهبار و تلخ شــهادت 
جمعی از مردم عزیزمان در مســیر گلزار شــهدای کرمان در سالروز شهادت 
حاج قاسم سلیمانی، به دست تروریست های مزدور، قلب ها را متألم گرداند 
و بار دیگر قساوت و خباثت دشمنان ملت ایران اسلامی را آشکار ساخت.

تروریســت های کوردل که اذنابِ مســتکبران هستند، پس از شکست و 
هزیمــت در ناامن ســازی کشــور در توطئه های مختلف، تمــام همت خود 
را معطوف به انتقام گرفتن از مردمان متدیّن ایران اســلامی کرده اند؛ این 
سیاه دلان قسی القلب و اربابان آدم کش آن ها که از حاج قاسم و شهیدان و 
مجاهدان محور مقاومت کینه و حقد عمیق دارند و حتی از برگزاری مراسم 
سالگرد شهادت او هم واهمه دارند باید بدانند ملت ما هیچگاه بواسطه 
این دست تحرکات مذبوحانه از آرمان های مقدس خود و عشق ورزیدن به 

مسیر و راه نورانی شهدا و حاج قاسم عزیز، دست نخواهد کشید.
بــدون تردیــد، آمــران و عاملان ایــن جنایت اندوهبــار از طرق مقتضی 
مجازات خواهند شد؛ بر همین اساس دستگاه های مسئول اطلاعاتی، امنیتی 
و انتظامی مکلف هستند با سرعت و دقت، به تعقیب تمامی سرنخ ها و 
عاملان و مســبّبان این جنایت اهتمام ورزند و آنان را به ســرپنجه قضایی 
کشــور بســپارند؛ مســئولان قضایی مربوطه چه در اســتان کرمان و چه در 
ســایر مناطق که ردی از تروریســت های دخیل در این ماجرا وجود دارد نیز 
موظفند نهایت مســاعی خود را برای دســتگیری این جانیان به کار بندند؛ 
قدرمتیقّن دستگاه قضایی به موجب وظیفه ذاتی و قانونی خود، برخوردی 
عبرت آمــوز بــا تمامــی عامــلان و دســت اندرکاران این جنایت شــقاوت آمیز 
خواهد داشت. اینجانب ضمن آرزوی بهبودی و عافیت برای مجروحان این 
حادثه تروریســتی، تســلّا و همدردی خود را به خانواده های شــهدای عزیز 
عرض می کنم و صبر و سکینه الهی را برای آنان و علوّ درجات را برای شهیدان 

مسألت می نمایم.
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رهبــر انقــلاب در دیدار هزاران نفــر از مداحان 
اهل بیت )ع( و شاعران آیینی، حضرت فاطمه زهرا 
)س( را پایه گذار جهاد تبیین خواندند و تأکید کردند: 
مداحان و ستایشگران مکتب اهل بیت با تأسی به 
این سنت نورانی و درس بزرگ فاطمی، جهاد تبیین 
را با دو شاخص »توانایی برانگیختن دل ها و حرکت 
آفرینــی« و »جهت گیــری درســت و دقیق« وظیفه 
اصلی خود بدانند و در مسائل و قضایای مهم روز 

مانند انتخابات به مجاهدت و روشنگری بپردازند.
حضرت آیت ا... خامنه ای با تبریک عید سعید 
ولادت حضــرت صدیقــه طاهره )س(، میــلاد امام 
خمینی را به عنوان پرچم دار جهاد فاطمی تبریک 
گفتند و در ســالروز شــهادت ســردار ســلیمانی، یاد 

»حاج قاسم« را گرامی  داشتند.
ایشــان »جهاد تبییــن« را از خصوصیات بســیار 
برجسته حضرت فاطمه )س( برشمردند و با اشاره 
بــه خطبه های مشــهور آن حضرت گفتنــد: انتظام 
فکــری، منطــق قــوی، اســتحکام لفظ، زبــان فاخر 
و زیبایی هــای ادبــی، خطبه های مملــو از معارف 
و حقایــق حضــرت صدیقه کبــرا )س( را هم ردیف 
بهترین خطبه های نهج البلاغه قــرار داده و بزرگان 

اهل بلاغت را به حیرت انداخته است.
رهبر انقلاب با اشاره به ادامه سنت پرعظمت 
جهــاد تبییــن در زبــان ائمــه اطهــار و خطبه هــای 
اهل بیت و نیز اشعار شاعران درجه یک عرب زبان، 
افزودنــد: در تــداوم ایــن مســیر، در دوران مــا امام 
خمینی پرچم جهاد تبیین را برافراشت و با زبان و 
منطق و برانگیختن ملت، حکومت فاســدِ ننگینِ 
دیکتاتوریِ سلطنتیِ ارثی را ازاله و حکومت مردمی 
و اسلامی را برپا کرد که این واقعه تاریخی، اهمیت 

و ظرفیت بی مانند »جهاد تبیین« را آشکار می کند.
حضــرت آیــت ا... خامنــه ای جایگاه و ظرفیت 
حقیقــی مداحی را ادامــه دادن راه منورِ مجاهدانِ 
عرصه تبیین از زمان ائمه تاکنون دانستند و گفتند: 
هنر مداحی و مقوله هیئت که محورش مداح است 
و واعــظ نیــز در کنار او، جزو مهم ترین بخش های 

قدرت نرم جامعه اسلامی است.
قدرت نرم نافذتر و مؤثرتر از قدرت سخت 

است
ایشــان قدرت نرم را نافذتــر و مؤثرتر از قدرت 
ســخت خواندنــد و گفتنــد: به همین علت اســت 
کــه امریــکا باوجود همه ســلاح های پیشــرفته، در 
عرصه هایــی مانند رســانه،  هنــر، ادبیات و ســینما 

بیشترین سرمایه گذاری را می کند.

رهبر انقلاب اثر قدرت ســخت را مقطعی و از 
بین رفتنی برشمردند و با اشاره به فرار مفتضحانه 
امریکا از افغانســتان و نفرت عمیق مردم عراق از 
کاخ سفید، افزودند: قدرت سخت نتوانست حضور 
آمریکا را در این دو کشور ماندگار و موفق کند اما 
قدرت نرم توانسته است گروهی به ظاهر در اقلیت 
مانند مردم فلسطین را در کانون توجه دنیا قرار دهد 
که این، به خاطر مظلومیت، صبوری و ایســتادگی 

مردم فلسطینی است.
ایشان معارف اسلامی، منطق قرآن و »معارف، 
مصائــب و تاریــخ اهل بیت« را محتــوای اصلی کار 
مداحــی برشــمردند و گفتنــد: توقع این اســت که 
این محتوا با بهترین زبان و بهترین شیوه و با همان 
خصوصیاتی که در تاریخ جهاد تبیین وجود داشته، 

به مردم ارائه شود.
جامعه مداحی امروز جامعه ای بلندمرتبه و 

متعالی است
رهبر انقلاب، تکیه جمهوری اسلامی به قدرت 
نرم را راهبرد اصلی کشور در ۴۵ سال اخیر خواندند 
و گفتند: به »داشتن تسلیحات پیشرفته منطبق با 
نیاز کشور و مؤثر در مقابل توانایی دشمنان«، باور 
داریم اما اعتقاد عمیق داریم که قدرت نرم یعنی 
»تســلیحات فکری، زبانی و منطقــی« قوی مؤثرتر 

است و باید گسترده تر شود.
رهبــر انقــلاب، »توانایــی برانگیختــن و ایجاد 

حرکــت« و »هدف گیــری درســت و دقیــق« را دو 
شاخص مهم برای سنجش جهاد تبیین دانستند و 
گفتند: در جهاد تبیین علاوه بر قدرت تکان دادن 
دل ها و حرکت آفرینی، دقت در هدف گیری خیلی 
مهم است چراکه گاهی مثلا در شرایط نیاز دنیای 
اســلام به اتحاد، بی دقتی باعث ایجاد اختلاف و 

شکاف می شود.
ایشان با تحسین رشد علمی جامعه مداحان در 
مقایسه با گذشته، مداحان را به دقت در فهم عمیق 
و بیان معارف دینی توصیه مؤکد کردند و افزودند: 
جامعه مداحی امروز جامعه ای بلندمرتبه و متعالی 
اســت و انتظار از آن، انتقال دقیق معارف دینی با 

ابراز بسیار ممتاز مدح و مرثیه است.
حضــرت آیت ا... خامنــه ای مداحان را به انس 
مضاعــف بــا کتــب حدیــث، خطبه هــای معارفی 
و حرکــت آفریــن نهج البلاغــه و دعاهــای صحیفه 
سجادیه فراخواندند و گفتند: در صحیفه سجادیه 
که پدیده ای عجیب در مکتب اهل بیت است، امام 
سجاد علیه السلام، برای مرزداران اسلام دعا می کنند 
که امروز مرز و نبض تپنده دنیای اسلام »غزه« است.
ایشــان افزودنــد: مــردم غــزه امروز نه فقــط در 
برابــر رژیــم صهیونیســتی بلکــه در مقابــل دنیــای 
کفــر و طاغــوت و اســتکبار و آمریــکا ایســتاده اند و 
اینکــه رئیس جمهــور آمریــکا صریحــاً می گوید من 
صهیونیست هستم، یعنی همان خباثت و اهداف 

پلید صهیونیست ها در او نیز وجود دارد.
رهبــر انقلاب یکی از وظایف مجاهدان تبیین 
را شناخت و تبیین مسائل روز ازجمله مسئله غزه 
و دشمنی های بدخواهان دانستند و افزودند: باید 
در مقابل تبلیغات دروغین آمریکا و دنباله روهای آن 

علیه اسلام و نظام اسلامی سینه سپر کنیم.
انتخابات یک وظیفه است

ایشــان انتخابــات پیــش رو را عرصه مهم دیگر 
بــرای جهاد تبییــن خواندند و با تأکید بــر ضرورت 
نقش آفرینــی در مقابل یأس پراکنــان و القاکنندگان 
بی فاید گــی انتخابات گفتنــد: برخــی می خواهند 
تحقــق  اثبــات  کــه  مــردم  حضــور  و  انتخابــات 
مردم سالاری دینی است ضعیف و نامناسب باشد 
تــا حــرف و ایده امــام بزرگــوار و وعده الهــی دروغ 
درآید که در مقابل این حرکت خصمانه، مجاهدان 
تبیین باید بابیان حقایق بایستند و به وظیفه خود 

عمل کنند.
کردنــد:  تأکیــد  ا... خامنــه ای  آیــت  حضــرت 
انتخابات یک وظیفه است و هرکسی با انتخابات 
مخالفت کند با جمهوری اسلامی و اسلام مخالفت 
کــرده اســت. ایشــان، تبدیــل نقاط قــوت نظام به 
نقطه ضعف را ازجمله شگردهای بدخواهان ایران 
برای بدبین کردن مردم به نظام و ناامید کردن آن ها 
از آینده خواندند و گفتند: یکی از نقاط قوت نظام 
اســلامی مبارزه با فســاد اســت امــا به محض آنکه 
فسادی درجایی ظاهر می شود و دولت و مسئولان 
قضایی و دیگر بخش ها آن مقابله می کنند، عده ای 
می گویند فساد وجود دارد؛ بله فساد وجود دارد اما 
نقطه ضعف، تحمل فســاد و کمک به آن است و 

مبارزه با فساد، نقطه قوت است.
رهبر انقلاب سیره امام بزرگوار را ایستادن صریح 
و بی ملاحظــه در مقابــل القائات خصمانه و بیان 
روشــن مطالب برای مردم دانســتند و خاطرنشــان 
کردند: امام با این روشــنگری ها توانست پایه های 
نظام اسلامی را به نحوی مستحکم کند که تا امروز 
نظام بر همان پایه ها ایســتاده و مرتفع شــده و در 

آینده هم ارتفاع بیشتری پیدا خواهد کرد.
اســتقلال،  دوســتدار  را  ایــران  ملــت  ایشــان 
پیشــرفت و عــزت ملــی و منزجر از فخرفروشــی 
آمریکایی هــا و دنبالــه روی از آن هــا دانســتند و 
گفتند: علت ایستادن مردم پای جمهوری اسلامی 
علاقه مندی آن ها به این ارزش ها است. این راه، 
راه خدا است و هیچ قدرتی قادر به عقب راندن 

مردم از حرکت در آن نیست. 

ثنا روغنی
رویداد امروز

info@ruydadiran.com

ruydadiran.com

رهبر انقلاب در دیدار با مداحان اهل بیت )ع( و شاعران آیینی:

انتخابات پیش رو عرصه مهم جهاد تبیین است

رویـــداد
سرمقاله

حجاب بان هایی که تذکر لسانی 
می دهند نیاز به مجوز ندارند

اصلاحات هنوز تصمیمی
 درباره انتخابات نگرفته است

برای انتخابات
 ۷۱ میلیون تعرفه چاپ کردیم

احمــد وحیــدی، وزیــر کشــور دربــاره حضور 
حجــاب بانــان و این کــه از کجا مجــوز فعالیت 
گفتــه ام  بارهــا  گفــت:  بــه جمــاران  گرفته انــد 
امربه معروف و نهی از منکر یک وظیفه قانونی 
و تکلیف الهی است. در قانون ذکرشده و همه 
موظف به انجام هســتند و نیازی به اخذ مجوز 
نــدارد. چارچــوب آن هم تذکرات زبانی اســت و 
قانون این را پیش بینی کرده اســت و اگر کســی 
هم مانع کار آن ها شود جرم مرتکب شده است. 

الآن هم همین طور است.

به گزارش ایسنا، او درباره هماهنگی حجاب 
بانــان با برخــی از بخش ها گفــت: اگر با جایی 
هماهنــگ کنند کــه کمک هایی به آن ها بشــود 
مانعی نــدارد می توانند هماهنگ کنند اما برای 
فعالیت هایشــان نیــازی به اخذ مجوز نیســت. 
مادامی کــه تذکــر زبانــی می دهنــد نیــازی بــه 
هماهنگی هم نیست .وحیدی درباره این که آیا 
از وزارت کشور کمکی دریافت کرده اند گفت: اگر 
از وزارت کشور کمک بخواهند این درخواست را 

بررسی خواهیم کرد.  

جــواد امام، ســخنگوی جبهه اصلاحــات در 
گفت وگــو بــا ایلنــا، در مــورد اظهــارات دبیــر کل 
حــزب کارگــزاران دربــاره اینکه جبهــه اصلاحات 
از گزینه حضور مشــروط در انتخابات اســتقبال 
کرده و قرار اســت تصمیم نهایی درباره آن اخذ 
شــود، گفــت: ضمن احترام به مرعشــی، اساســا 
هیچ بحثی در ارتباط با انتخابات در جلسه اخیر 
جبهه اصلاحات مطرح نشــده است. موضوعی 
کــه در دســتور کار جبهه اصلاحات قــرار گرفت، 
کلیات راهبــرد انتخاباتی جبهه اصلاحــات بود. 
علی القاعده کلیات ایــن راهبرد هم به تصویب 
رسید. با توجه به نظراتی که احزاب عضو جبهه 
اصلاحات داشتند، قرار شد نظرات و اصلاحات 
احتمالی در جلسات بعدی موردبررسی و نهایی  
شــدن قرار بگیرد. او افزود: هیچ تصمیم گیری و 
برنامه ای که به موضوع انتخابات مربوط باشد 
فعلا اتفاق نیفتاده و مرعشی نظرات خودشان را 
داشتند. اگر قرار بر این باشد که جبهه اصلاحات 
تصمیمــی بگیرد، بــر اســاس اطلاعیــه، بیانیه یا 
صحبت هایــی کــه رئیــس جبهــه اصلاحــات و 
ســخنگو خواهنــد داشــت، اعــلام می شــود و در 
جلسه اخیر جبهه اصلاحات هیچ تصمیمی در 
این خصوص گرفته نشده اســت. امام در پاسخ 
به این ســؤال که آیا دو پیشــنهاد عدم مشارکت 
یــا مشــارکت مشــروط در انتخابــات در جلســه 
مطرح شده است، گفت: به هیچ وجه. در جلسه 
اخیر، موضوع راهبرد انتخابات مطرح شد. درباره 
برنامه ای که دال بر مشــارکت مشــروط یا عدم 
مشارکت باشد بحثی نشد. به این موضوع بعد 
از نهایی شدن راهبرد انتخاباتی جبهه اصلاحات 
پرداخته می شود تا نحوه ورود به این انتخابات 
چگونــه باشــد و چه تصمیمــی گرفته شــود. آن 
چیزی که مورد تصویب قرار می گیرد، باید واجد 
شرایط حداکثر نظرات باشد و هنوز تصمیمی در 
این خصوص گرفته نشده است. سخنگوی جبهه 
اصلاحات در پاسخ به این سؤال که کلیات راهبرد 
انتخاباتی جبهه اصلاحات چیســت، گفــت: در 
ارتباط با مشــی اصلاح طلب ها اســت. شرایطی 
که باید یک انتخابات داشته باشد و با خاستگاه 
جامعه تطبیق داشته باشد. آنچه خاستگاه جریان 
اصلاحــات بوده حضــور در یک انتخابــات آزاد، 
رقابتی، منصفانه و سالم است و اینکه بپذیریم 

در انتخابات، کاندیدای واقعی خودمان را داشته 
باشیم. با توجه به اتفاقاتی که افتاد، نگرانی هایی 
ایجاد شد و تذکری هم که رهبری دادند به همین 
موضــوع برمی گــردد. البتــه این موضــوع متوجه 
اصلاح طلبــان و مــردم نیســت، بلکــه متوجــه 
مجلس، دولت و شورای نگهبان است که آن ها 
باید شرایط و لوازم لازم برای یک انتخابات آزاد 
و رقابتی با حضور تمام ســلایق فراهم کنند که 
متأسفانه علیرغم زمانی که پشت سر گذاشتیم، 
شــاهد هیــچ اتفاقــی در این جهت نیســتیم. او 
افزود: با توجه به بیانات رهبری، بهترین فرصت 
این است که مجلس با سه فوریت، مسیر بسته 
را باز کند و شــرایط برگــزاری انتخابات رقابتی را 
فراهم کند اما تاکنون هیچ توجهی هم نســبت 
به آن نشده است. اقدامات سلیقه ای، گزینشی 
و اعمــال نظــارت اســتصوابی کنار بــرود، مراجع 
چهارگانه مستند به آرای قطعی محاکم قضایی 
بایــد اظهارنظــر کننــد و این مســتندات بایــد در 
رد یــا قبــول صلاحیت کاندیداها مبنا قــرار داده 
شــود و باید سپردن تشخیص و احراز صلاحیت 
شایســتگان بــرای نمایندگــی را بــه مــردم واگذار 
کنیــم. امام تصریح کرد: به هرحــال آنچه این بار 
شــاهد آن هســتیم مصداق »گل بود و به ســبزه 
هم آراســته شــد«، اســت. متأســفانه عــدم احراز 
توســط هیئت های اجرایی هم صورت گرفت و 
آنچه مسلم است اگر قرار بر این است که حق 
انتخــاب شــدن و حــق انتخــاب کــردن که حق 
طبیعی مردم بر سرنوشــت خودشــان اســت به 
مردم بازگشت پیدا کند، در آن صورت می توانیم 
با یک ضرب الاجل از همه درخواست کنیم تا با 
توجه به اصلاحات و تغییراتی که صورت گرفته 
شــاهد حضــور مــردم و یــک انتخابــات واقعــی 
باشیم اما آن چیزی که امروز می بینیم ما را نسبت 
به ادامه یکدست  سازی و مسیر انتخابات ۹۸ و 
۱۴۰۰ نگــران می کنــد. او افــزود: عــلاوه بر این با 
وضعیت معیشتی و اقتصادی که جامعه با آن 
مواجه شده، در سیاست خارجی هم عزت ایران 
و ایرانی زیر ســؤال قرارگرفته متأسفانه اقدامات 
روسیه  که بر زیاده خواهی های برخی کشورهای 
حوزه خلیج فارس مهر تائید زده و خیانت بزرگی 
را نسبت به کشور ما مرتکب شده و عذرخواهی 

نکرده، جای تأسف دارد. 

رئیس ستاد انتخابات کشور گفت: کسانی که 
در هیئــت اجرایی عدم صلاحیــت یا عدم احراز 
شــدند دوبــاره در هیئــت نظارت اعتــراض آن ها 
بررســی می شــود و شاید نظر صلاحیت آن ها در 

هیئت نظارت تغییر کند.

بــه گــزارش مهر، محمدتقی شــاهچراغی در 
تشــریح رونــد بررســی صلاحیــت کاندیداهــای 
انتخابــات مجلــس، اظهــار داشــت: به واســطه 
همه مجموعه دســت اندرکار و همــکاران ما به 
لحــاظ اجــرا، درواقــع جلوتــر از زمان هســتیم و 
امیدواریم بقیه امور هم به همین صورت پیگیری 
شــود. در بخــش پیــش ثبت نام ها و ثبت نــام و 
بررســی توســط هیئت هــای اجرایی و نظــارت، 
کارها انجام و قرار شــده در روز پنجشــنبه نتایج 
بررســی صلاحیت ها به داوطلبان اعلام شــود و 
فرمانداری هــا ایــن موضــوع را بــه کاندیداهــا در 
شهرستان ها اعلام خواهند کرد. او افزود: دو روز 
فرصت هست تا داوطلبانی که از موضع هیئت 
نظارت، عدم احراز یا عدم تأیید صلاحیت اخذ 
کرده اند، نســبت به این رأی هیئت های نظارت 
شــکایت کنند. پیــش ثبت نام هــا الکترونیکی و 
ثبت نام ها هم الکترونیکی بود و در شــعب نیز 
کارهای الکترونیکی شدن آن ها انجام شده است. 
همچنیــن بعضــی از شــعبه های مــا که بیــش از 

یــک دهه ثابت بوده و تمام شــعبی کــه تا الآن 
قریب به ۵۹ هزار شعبه در سامانه وزارت کشور 
ثبت شــده، قرار است شرایط را برایشان تسهیل 
کنیم. رئیس ستاد انتخابات کشور گفت: بعضی 
جاها مثل بیمارستان و پالایشگاه و سربازخانه ها 
که محل تجمع هســتند، برنامه ریزی های آن ها 
موظفنــد  اجرایــی  هیئت هــای  و  انجام شــده 
وضعیت ها را در شهرســتان ها بررسی و به ستاد 
انتخابات استان گزارش داده و بعد آن را به تهران 
منتقل کنند. شــاهچراغی بابیان اینکه نیروهای 
مسلح هم قرار است مباحث امنیتی انتخابات را 
پیگیری کنند و بحث معرفی ناظرها از نهادهای 
مختلف در حال انجام است، تصریح کرد: برای 
انتخابات ۷۱ میلیون تعرفه چاپ کردیم و تمام 
کدهای امنیتی در آن چاپ و دستگاه های احراز 
هویت به اســتان ها ارسال شده و کدگذاری شده 
و نرم افزار ثبت احوال هم بارگذاری شــده است. 
رئیس ستاد انتخابات کشور بابیان اینکه اگر الان 
۴۸ ساعت قبل بگویند انتخابات را برگزار کنید، ما 
آمادگی برگزاری را داریم، گفت: در قانون جدید 
عدم احراز نیز اضافه شدند در قانون جدید فارغ 
از ۵ نهاد تحقیقات محلی نیز اضافه شده است. 
هیئت اجرایی در قانون مستقل دیده شده است 
ما اساسا نمی توانیم در تائید صلاحیت ها دخل و 

تصرف داشته باشیم. 

رویــداد امروز-گروه سیاست:جلســه هیئت دولت 
طبــق روال چهارشــنبه ها به ریاســت ســید ابراهیم 
رئیســی برگزار شد. رئیس جمهور در این نشست از 
اقدامــات انجام شــده درروند پرداخــت وام ازدواج 
قدردانی کرد و خواستار تلاش بیشتر بانک مرکزی 
بــرای تســریع در پرداخت وام افــرادی که در صف 
دریافت تســهیلات قــرار دارند، شــد. رئیس جمهور 
همچنین با اشــاره به ســالروز شهادت ســردار حاج 
قاســم ســلیمانی، او را شــاگرد و درس آمــوز مکتب 
امــام راحــل و حضــرت فاطمه )س( دانســت که با 
اخــلاص و مجاهــدت و مقاومــت خــود در مســیر 
مقابله با باطل تبدیل به یک مکتب شــد. رئیسی 
تــلاش برای فهــم این مکتب و تحقق اهــداف آن 
را از ضرورت هــای تجلیــل از بزرگانــی چــون شــهید 
سلیمانی دانست. رئیس جمهور همچنین با اشاره 
به تداوم جنایات وحشیانه رژیم صهیونیستی علیه 
مردم مظلوم فلسطین، جنایت روز گذشته این رژیم 
در به شهادت رساندن »صالح العاروری« از مبارزان 
برجسته فلسطینی را محکوم و از نقش این شهید 
در مبارزه با صهیونیست ها و دفاع از حقوق ملت 

مظلوم و مقتدر فلسطین تجلیل کرد.
در جلسه هیئت دولت همچنین وزیر ورزش و 
جوانان در گزارشــی از روند پرداخت وام ازدواج، از 
پرداخت ۱۲۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات ازدواج 
در قالب ۶۱۹ هزار فقره وام از ابتدای سال تاکنون 
خبر داد و افزود: حدود ۲۶۳ هزار نفر همچنان در 
صــف دریافــت تســهیلات ازدواج قرار دارنــد. وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی نیز با اشاره به 
اجرای پویش ملی ســلامت، از شــرکت ۳۲ میلیون 
و ۵۵۶ هــزار نفــر تــا امــروز در این پویــش خبر داد 
و افــزود: ایــن عدد یک رکوردشــکنی بی ســابقه در 
پویش های مشابه بوده و گواه اعتماد مردم به نظام 
ســلامت کشور اســت. عین اللهی با تشکر از تلاش 
رســانه ها بــرای اطلاع رســانی در این زمینــه، توجه 
بیشتر جامعه به اصلاح سبک زندگی، تغذیه سالم 

و ورزش را خواستار شد.
فعال سازی ۱۲ گیگابایت اینترنت هدیه 

رایگان دولت به مردم
وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعات با اشــاره به 
اینکــه زمان انقضای بســته رایــگان اینترنت هدیه 
دولــت تــا ۱۴ فرودیــن مــاه ۱۴۰۳ اســت، گفــت: 
مــردم بــرای اســتفاده از ایــن بســته بایــد به پنجره 
ملی خدمات دولت هوشمند مراجعه کنند و زمان 
ثبت نــام تا هفته آینده اســت. عیســی زارع پــور در 

مورد بسته اینترنت هدیه دولت افزود: هفته گذشته 
اعلام شد، به منظور ارتقای کیفیت شبکه ناگزیر از 
افزایش قیمت اینترنت هستیم. او خاطرنشان کرد: 
بــه همین دلیل بســته هدیــه را برای مــردم در نظر 
گرفتیــم کــه از روز گذشــته فعال شــده اســت. وزیــر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: مردم برای 
اســتفاده از این بســته باید به پنجره ملی خدمات 
دولــت هوشــمند وارد شــوند و در کوتاه ترین زمان 
ممکــن کــه ۱۲ گیگابایــت ترافیک داخل کشــور یا 
معادل آن پنج گیگابایت ترافیک بین المللی فعال 
خواهد شــد. زارع پور تصریح کرد: این بســته تا ۱۴ 
فروردین ماه ۱۴۰۳ انقضا دارد و زمان ثبت نام برای 

آن تا هفته آینده است.
آزمون استخدامی آموزش وپرورش تا آخر 

سال برگزار می شود
رئیــس ســازمان اداری و اســتخدامی از برگــزاری 
آزمون استخدامی آموزش وپرورش در اسفند و پیش 

از ماه رمضان خبر داد.
میثم لطیفی در حاشــیه جلســه هیئــت دولت 
دربــاره آزمــون اســتخدامی آموزش وپــرورش اظهــار 
کــرد: اگــر تأمین اعتبار صــورت گیرد برنامــه ما این 
اســت کــه در اســفند و پیــش از ماه مبــارک رمضان 
آزمون اســتخدامی آموزش وپرورش را داشته باشیم. 
او ادامــه داد: خروجــی مــا در آموزش وپــرورش بــه 
خاطر بازنشســتگی چیزی در حدود ۵۰ تا ۶۰ هزار 
نفر است و به همین نسبت اگر بخواهیم شرایط 
موجــود را حفــظ کنیم باید جذب داشــته باشــیم. 
بخشی از این جذب را از طریق دانشگاه فرهنگیان 
که ۳۰ هزار نفر امسال مجوز به این دانشگاه دادیم 
خواهیم داشت. لطیفی اضافه کرد: بر اساس برنامه 
هفتــم بنای مــان این اســت در ســال های آینده که 
زیرســاخت ما در دانشــگاه فرهنگیان تکمیل شود 

فقط از طریق این دانشــگاه جذب داشــته باشیم 
ولــی فعلا در شــرایط موجود آزمون مــاده ۲۸ هم 

خواهیم داشت.
افتتاح دومین کلینیک پلاسماتراپی از رنج 

بیماران دیابتی کاسته است
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: افتتاح دومین 
کلینیــک پلاســماتراپی بــرای درمان زخم گشــایش 
بزرگی بود. این کلینیک می تواند رنج و محنتی که 
به ویــژه بیمــاران دیابتی و زخم هایی که پیشــروی 

زیادی دارند را تسکین دهد.
محمــد اســلامی در حاشــیه نشســت هیئــت 
دولــت در جمــع خبرنگاران اظهار داشــت: یکی 
از یافته هــا و فناوری هایی که در اختیار ســازمان 
انــرژی اتمی هســت امــروز هم تراز با کشــورهای 
پیشــرو در اختیار مردم عزیز قرارگرفته اســت. او 
گفــت: دو بخــش را مــا دنبال کردیــم اولًا افتتاح 
دومیــن کلینیک پلاســماتراپی بــرای درمان زخم 
گشــایش بزرگی بود. این کلینیک می تواند رنج و 
محنتــی که به ویژه بیمــاران دیابتی و زخم هایی 
که پیشروی زیادی دارند را تسکین دهد. اسلامی 
ادامــه داد: مــا تــلاش می کنیــم ایــن کلینیک ها را 
گســترش دهیــم و خدمــات بیشــتری را در ایــن 
راســتا بــه مــردم ارائــه دهیــم و ایــن نیــز یکــی از 
تأکیــدات رهبــری بــوده که فنــاوری هســته ای در 
زندگــی مردم مؤثر باشــد که انجام شــد. معاون 
رئیس جمهــور بیــان کــرد: دومین اتفــاق این بود 
که با ســمپوزیومی که برگزار شــد دومین سامانه 
پلاسماتراپی جهت درمان سرطان هم رونمایی 
شد، خدا را شاکریم به خصوص برای بانوان عزیز 
که با این بیماری فراگیر درگیر هستند این فناوری 
کمک می کند که بتواند زودهنگام از این بیماری 

پیشگیری و درمان شود.

قانون گذار برای قیمت بنزین تصمیم گیری 
کند

رئیس سازمان برنامه وبودجه گفت: برای قیمت 
بنزین باید در یک سطح قانون گذاری تصمیم گیری 
شــود، شــورای ســران قــوا بــرای مســائل اضطــراری 
تصمیم گیــری می کنــد. داود منظــور هم در حاشــیه 
جلسه هیئت دولت اظهار کرد: سامان دهی بازار انرژی 
نیاز به سیاست پایدار دارد و در سطح رابطه دولت 
و مجلس باید پیش بینی شــود. منظــور ادامــه داد: 
افزایش قیمت سوخت باید در منابع هدفمندسازی 
یارانه هــا پیش بینــی شــود آنچــه مــا در ایــن لایحه 
دیده ایم، ۱۰ درصد افزایش منابع هدفمندی اســت 
امــا درباره ترکیب آن تصمیم نگرفته ایــم، در بحث 
سیاست قیمتی سوخت در لایحه بودجه، تصمیمی 
نگرفته ایم. منظور درباره انتخابات پیشروی مجلس 
شورای اسلامی گفت: پیشنهاد های کمیسیون های 
تخصصی مجلــس در خصــوص لایحــه بودجه به 
کمیســیون تلفیق مــی رود و ســپس در صحن علنی 
مطــرح  می شــود. او افــزود: افزایش قیمت ها رابطه 
متقابل با افزایش دســتمزدها دارد وقتی دستمزدها 
افزایش می یابد اعم از بخش های دولتی و غیردولتی، 
خودبه خود در قیمت های ســال بعد هم منعکس 
می شــود ضمن اینکه از زمانی که افزایش قیمت ها 
اتفاق می افتد باید موضوع را جبران کنیم و بین این ها 
باید تعادل ایجاد کنیم. رئیس سازمان برنامه وبودجه 
بیــان کــرد: یعنی باید به شــکلی رفتــار کنیم که هم 
قیمت ها را برای سال آینده کنترل کنیم زیرا هدف ما 
این است تا قیمت ها را به روند بلندمدت برگردانیم 
و تورم قابل قبولی را برای سال آینده داشته باشیم. لذا 
باید همه مؤلفه هایی که می تواند منجر به تورم شود 
را مدیریت کنیم و یکی از آن مؤلفه ها، مؤلفه حقوق 

و دستمزد است.

جلسه هیئت دولت برگزار شد

فعال سازی ۱۲ گیگابایت اینترنت رایگان

امید به لایحه ارتقای 
امنیت زنان

لایحه »پیشــگیری از آســیب دیدگی زنــان و ارتقای 
امنیت آنان در برابر سوء رفتار« که در زبان عامه لایحه 
ارتقای امنیت زنان شناخته می شــود به بالاخره و پس 
از کش وقوس های فراوان و فراز و نشیب های بسیار در 

نوبت صحن قرار گرفت.
سخن گفتن از لایحه فوق از آن جنبه عجیب است 
که بیش از 10 سال است در رفت وآمد  بین قوه قضائیه، 
دولــت، کمیســیون اجتماعی مجلس قرارگرفته اســت. 
آن هم در شرایطی که رهبری بارها بر مسئله امنیت زنان 
و حفــظ حریــم خانــواده تأکید داشــتند و به جلوگیری 
از ظلــم به زنــان و ضرورت تدوین قوانیــن کارآمد برای 

جلوگیری از این ظلم تأکید کردند.
اما چرا بررسی این لایحه این قدر حاشیه ساز شد و به 
طول انجامید؟اگرچه مواردی چون خشونت علیه زنان 
و دفاع از حقوق آن ها فی نفسه نیاز به بررسی فراوان و 
دقیق دارد و نمی توان در این عرصه ها سریع و بدون 
بررسی کامل قانون نویسی کرد اما حواشی متعددی به 
تدوین این لایحه دامن زد تا بیش از یک دهه بررسی 
آن به طول انجامد. لایحه منع خشونت علیه زنان در 
دولت روحانی به مجلس دهم آمد، مدتی در کمیسیون 
اجتماعی در حال بررسی بود و دولت جدید که روی کار 
لایحه را برای اعمال تغییراتی برگرداند و اصلاحاتی روی 
آن انجام شد. این لایحه پس از اصلاحات اعمال شده 
دوبــاره بــه کمیســیون اجتماعــی برگردانــده شــد و در 
کمیسیون مشــترک با کمیســیون فرهنگی این لایحه را 
بررسی شد و اکنون در دستور کار صحن قرارگرفته است.
لازم به ذکر است که تمامی این مراحل بدون حاشیه 
نبوده و لایحه تاکنون توجه موافقان و مخالفان زیادی را 

به خود جلب کرده است.
موافقان لایحه می گویند پیشگیری از سو رفتار علیه 
زنــان، تقویــت مداخــلات اجتماعی برای پیشــگیری از 
وقوع جرم، ایجاد اتصال بین دســتگاه ها در حمایت از 
زنان در برابر آسیب از اهداف کلیدی این لایحه است. 
همچنین ارتقای امنیت روانی زنان در محیط خانواده و 
مهارت افزایی و توانمندسازی اقتصادی زنان آسیب دیده 
از دیگــر محورهــای ایــن لایحه محســوب می شــود. از 
ســوی دیگــر آن ها می گویند هرچند مــواد قانونی برای 
منع خشونت علیه زن داریم اما این مواد پراکنده است 
و خــلاء هایی هــم دراین ارتباط وجــود دارد. لایحه در 
جهت حفظ کرامت و منزلت زنان، حمایت از زنان در 
برابر اقســام مختلف رفتار های خشونت آمیز، تحکیم 
مبانــی خانــواده و حفاظــت از کیــان آن، پیــش بینــی 
تدابیــر، اقدامــات، خدمــات و توانمندســازی های لازم 
برای حمایت از زنان در برابر خشونت، تعیین تکالیف 
دستگاه ها و نهاد های متولی امر مبارزه با خشونت علیه 
زنان، تمهید ساختار منسجم برای هماهنگی و نظارت 
بر فعالیت های دستگاه های اجرایی در این زمینه، جرم 
انگاری اَشکال جدید مزاحمت و تعدی به حقوق زنان 
و تعیین ضمانت اجرا های مناسب برای آن و تنقیح و 
انســجام قوانین مختلف و پراکنده در این زمینه، تهیه 

شده است.
اما لایحه مخالفت هایی را هم با خود به همراه 
داشــته است. منتقدان می گویند لایحه اساسا وجود 
خشــونت علیه زنان و به خصوص خشــونت خانگی 
را به رسمیت نمی شناسد و حتی در تمام متن آن یک 
بار هم کلمه خشونت نیامده است. آن ها می گویند 
در طول این 12 سال و با رفت وآمد زیاد لایحه میان 
ارگان های مختلف اصلاحات چندباره صورت گرفته و 
لایحه مثله شده است. البته مجلسی ها این انتقادات 
را قبول ندارند. به عنوان نمونه فاطمه رحمانی عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس چندی پیش در این زمینه 
گفته اســت: » جایگزینی هوشــمندانه واژه خشونت 
در لایحه با مفهوم ســو رفتار و آســیب و مبتنی کردن 
آن بــر مبنــای فقهی و قانونی اســت تــا از این طریق 
تبدیل زن حمایت پذیر از کنشگری منفعل در تأمین 
امنیت زنان به کنشگری فعال و پیشگیری از سو رفتار 

را شاهد باشیم.«
شمار دیگری از منتقدان لایحه می گویند تصویب 
چنین لایحه ای در شرایط کنونی بیشتر جنبه مصرفی 
و تبلیغاتــی بــرای نماینــدگان دارد. به عنــوان نمونــه 
سمیه محمودی، عضو فراکسیون زنان مجلس دهم 
و یازدهــم در ایــن زمینه گفته اســت: »به اعتقاد من 
بــرای حمایــت از زنــان، بایــد فراخوانــی بدهیــم تــا 
دادگاه های خانواده نظراتشان را توسط چند قاضی 
خانواده بنویسند و کمبود ها را لحاظ کنند تا بتوانیم 
قانونی جامع و کامل در این حوزه داشــته باشــیم و 
تنهــا یک قانــون با عنــوان دهان پرکن مصوب نکنیم 
تــا مــن نماینــده برای بــرد تبلیغاتــی بگویــم قانونی 
بــرای حمایــت از زنــان در مجلــس یازدهــم تصویب 

کرده ایم«.
اگرچه لایحه مذبور در طول این 12 سال حواشی 
بســیاری را به همراه داشــته اما بالاخره روز یکشــنبه 
۱۰ دی ماه، محمدباقر قالیباف اعلام کرد لایحه فوق 
در دســتور کار صحــن قــرار دارد و مجلس قصد دارد 

جزئیات آن را هرچه سریع تر در صحن بررسی کند.
به هــر ترتیب تنظیم کنندگان لایحــه، امید دارند 
تا با تصویب و قانون شــدن آن گام های بلندی برای 
تأمین امنیت زنان در برابر خشــونت چه در خانه و 
چــه در خــارج از خانه بردارنــد. باید منتظر ماند که 
چه زمانی لایحه در صحن علنی بررســی می شــود و 
آیا بالاخره ســنت های غلطی مثل خون بس، ازدواج 
اجباری و قتل های ناموسی و غیره با تصویب چنین 
لایحه ای که شماری از بندهای آن حذف شده کاهش 
می یابــد و یــا اتفاقــات دیگــری در ایــن عرصــه رقــم 

می خورد.
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کارگران شــرایط اقتصادی مطلوبی ندارند و به 
انتظار حقوق مناسب برای سال آینده نشسته اند، 
امــا اخبــاری مبنی بر تعیین مزد منطقــه ای مطرح 
است که بیشتر شبیه فرستادن پی نخود سیاه است.
پــس از افزایــش ۲۷ درصــدی نــرخ دســتمزد 
کارگران در ســالجاری نسبت به سال قبل، این رقم 
کم که با رشد نرخ تورم و گرانی های سرسام آور هیچ 
ســنخیتی ندارد، باعث شد تا معیشــت کارگران در 
تنگنا قرار گیرد و انتظارات آنها برآورده نشود. تعیین 
غیرکارشناسانه دستمزدی که فشار زیادی را بر قشر 
کارگــری تحمیل کرده اســت. البتــه در زمان تعیین 
دستمزد سال ۱۴۰۲، نمایندگان دولت در شورایعالی 
کار، بــرای اینکه نماینــدگان کارگــری را در تصویب 
دســتمزد ۲۷ درصــدی متقاعــد کنند قول مســاعد 
دادند که چنانچه طی سال، افزایش حقوقی برای 
کارکنان دولت اتفاق بیفتد این شورا برای بالابردن 
دستمزد کارگران بلافاصله تشکیل جلسه می دهد 
تا دســتمزد کارگران نیز متناســب با افزایش حقوق 

کارمندان دولت افزایش یابد.
اما این اتفاق نیفتاد درحالیکه معیشت کارکنان 
دولت طی ســالجاری به اشــکال مختلف تا حدی 
بهبــود یافــت، ولــی دریــغ از اینکــه توجــه ای بــه 
معیشت کارگران شود. در چنین شرایطی نمایندگان 
کارگری شــورایعالی کار نیز با ارسال نامه ای به وزیر 
کار، خواهــان برگــزاری مجــدد جلســه بــرای ترمیم 
دســتمزد کارگران شــدند و از او خواستند چون نرخ 
تورم کاهشی نشده و برخلاف آن هم دولت و هم 
نهادهــای عمومــی غیردولتی نــرخ کالا و خدمات 
خــود را بــالا برده انــد، بنابرایــن باید نرخ دســتمزد 

کارگران نیز تغییر و افزایش یابد.
دستمزدی که ترمیم نشد

پاســخ وزیــر کار در اوائــل پاییــز بــه نمایندگان 
شــورایعالی کار بــرای ترمیــم دســتمزد کارگــران این 
بــود که اتفاق خاصــی در این زمینه رخ نمی دهد، 
اما تمهیداتی برای بهبود حقوق و دستمزد کارگران 
برای سال آینده، اندیشیده شده است و این مسئله 
با کار کارشناسی در حال انجام است تا بتوان زودتر 
از موعد مقرر برای تعیین حقوق و دستمزد کارگران 
در سال آینده تصمیم  گیری شود. حال که خود دولت 
هم به درستی می داند، قشر کارگری با دریافتی که 
در طول ماه دارند کفاف پوشش هزینه های زندگی 
آنهــا را نمی دهــد و این گروه از جامعه در شــرایط 
نامناســب اقتصــادی بســر می برنــد، از طرفــی نیــز 
نماینــدگان کارگری شــورایعالی کار تاکید می کنند؛ 
امسال دیگر چون سال گذشته زیر بار دستمزد پایین 

نخواهند رفت.
اما اکنون اخباری مبنی بر بررسی تعیین حداقل 
»حقوق مزد منطقه ای« برای ســال آینده به گوش 
می رسد. خبرهایی که به گفته کارشناسان و فعالان 
حوزه کار نه تنها زیان و فشار به قشر کارگری چیز 
دیگــری را در بــر ندارد، بلکه بدون کار کارشناشــی 
منجر به مهاجرت های منطقه ای هم خواهد شد. 
هم اکنون شــرایط به گونه ای نیســت که حتی به 
ایــن موضــوع هم فکر کرد. طبق گفته کارشناســان 
چنین اظهارات بیشــتر به دلیل آن اســت که مســیر 
تصمیم گیری برای تعیین دستمزدها تغییر کرده و 
پر فراز و نشــیب شــود چراکه تعیین نــرخ حداقل 

دستمزد منطقه ای تبعات زیادی را در پی دارد.
تعیین دستمزد منطقه ای، به زیان کارگران

حمیــد حاج اســماعیلی، کارشــناس بــازار کار در 
گفتگــو بــا بــازار راجع به اینکه اخیرا ســید احســان 
خانــدوزی وزیر اقتصاد در نامه ای به ســید صولت 
مرتضــوی وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی بحث 
تعیین دستمزد منطقه ای را برای سال آینده مطرح 
کرده اند، گفت: چنین موضوعی بارها مطرح شده 
اســت و این مســئله تازه ای نیســت اما باید به این 
نکتــه مهــم توجه کــرد که چرا توجهــات به چنین 
ســمت و ســو مــی رود. موضوعی کــه بیانگر تغییر 

دستمزدها و کنترل آن با اراده کارفرما صورت گیرد، 
یعنی کارفرما چنین اراده و اختیاری داشته باشد که 

در بحث دستمزدها خودش تصمیم گیرنده شود.
او بــا بیــان اینکه وقتــی کارفرما کنتــرل کننده و 
تصمیم گیرنــده شــود که چگونــه به کارگــر حقوق 
پرداخت کند، بی تردید جایگاه کارگر متزلزل خواهد 
شد، افزود: هدف اصلی منطقه ای شدن دستمزدها 
دادن اختیــار تــام به کارفرماســت که ایــن موضوع 
می تواند اقدامی خطرناک و به زیان کارگر شــود و 
تاثیر منفی بالایی بر معیشت کارگران برجای گذارد. 
این کارشناس بازار کار اظهار کرد: اکنون جامعه 
کارگری به دلیل دســتمزد کم از وضعیت معیشت 
خود نالان هستند، چراکه درآمدهای آنها پاسخگوی 
هزینه های زندگی نیست، بنابراین چنین مباحثی جز 

اینکه خاطر کارگران را آزرده کند چیز دیگر نیست.
زمینه برای اجرای طرح منطقه ای شدن 

دستمزدها 
حــاج اســماعیلی اضافه کرد: هر ســال قبل از 
شــروع مذاکرات و در ابتدای جلســات چگونگی 
تعییــن نــرخ دســتمزد کارگــران بــرای ســال آینده 
موضوع دســتمزد منطقه ای مطرح می شــود، این 
در حالیست که زمینه برای ورود به چنین مسئله 
ای بــه هیــچ وجــه فراهــم نیســت، زیــرا تعییــن 

دستمزد منطقه ای کار سختی است و این مسئله 
در یکی دو جلسه حل و فصل نمی شود، با این 
وجود توجه و تمرکز بر روی دســتمزد منطقه ای 
آن هم در شرایط فعلی به لحاظ منطقی و از هر 

حیث اقدام درست و کارسازی درست نیست.
او بــا بیــان اینکه البته این هــدف باید دنبال 
شــود که دستمزدها واقعی و متناسب با شرایط 
جغرافیایی، وضعیت صنفی و ... باشند، افزود: 
امــا چنانچــه اختیار تعین دســتمزدها به کارفرما 
ســپرده شــود مسئله ساز خواهد شــد. حال اینکه 
منطقــه ای مطــرح  تعییــن دســتمزد  بــر  توجــه 
اســت، چنین رویکردی همان طور که اشــاره شد 
منافــع کارفرمــا را در پــی دارد کــه هــر ســاله در 
جلســات تعیین مزد نیز مطرح شــده ولی عملی 
نمی شود. به هر حال دولت باید به مسئله بهبود 
معیشــت کارگران فکر کند تا آنها بتوانند زندگی 
آبرومندانه ای داشته باشند نه اینکه وارد مسائل 
و حاشــیه هایی شــوند که کارگر به جای امید، از 

فعالیتی که دارند ناامید شود.
توجه به بهبود معیشت کارگران در تعیین 

دستمزد
به گفته حاج اسماعیلی، دو توقع برای برآورده 
شــدن خواســته کارگران مطــرح اســت؛ اول اینکه 
دولــت بــه عنــوان نهــاد حاکمیتی مســئول تامین 
حداقل معیشــت آحاد مردم اســت، از طرفی نیز 
چــون خــود دولت بزرگترین کارفرماســت و نقش 
کارفرمایی دارد بنابراین باید بررسی کند که حقوق 
که کارگران می گیرند آیا می تواند پاسخگوی زندگی 
آنها شــود یا خیر؟ در چنین شــرایطی زمان تعیین 
دستمرد کارگران در شورایعالی کار نباید نسبت به 

بهبود معیشت کارگران کم توجهی شود.
بنابــر این گزارش حال که به ماه های پایانی 
ســال نزدیــک می شــویم و از هفته هــای آینــده 
و  کار  عالــی  شــورای  تشــکیل جلســات  شــروع 
کمیته های دستمزد آغاز می شود باید به مسئله 
معیشت قشــر کارگری توجه بیشتر شود چراکه 
نرخ پایین دستمزد در سال جاری فشار زیادی را 
به کارگران وارد کرد، با این وجود آنها منتظرند 
که تصمیم گیران تعیین دســتمزد در شــورایعالی 
کار و کمیتــه دســتمزد، شــرایط زندگــی کارگــران 
را درک کننــد و رقمــی منطقــی را بــرای دســتمزد 
کارگــران متناســب بــا نــرخ واقعی تــورم در نظر 
گیرد نه اینکه جلســه دســتمزد با طرح دســتمزد 
منطقه ای به حاشیه کشیده شود و به اصطلاح 

کارگران را به دنبال نخود سیاه بفرستند.

افزایش بی سابقه
 قیمت غذا

دولت رییسی در حال مدعی کاهش نرخ تورم و بهبود 
وضعیت اقتصادی است که یکی از بی سابقه ترین تورم ها 
در حوزه مواد غذایی طی دو ســال اخیر در ایران تجربه 

شده است.
دولتی که قرار بود سفره مردم را به تحریم گره نزند و 
اقتصاد کشور را بر پایه توان داخلی اداره کند، این روزها 
بیــش از هــر زمــان دیگر در مهــار تورم خصوصا در ســبد 

مصرفی خانوار ایرانی ناکام مانده است .
مانــور بــر ثابت ماندن قیمت دلار در هشــت ماه در 
حالی اتفاق می افتد که در همین دوره زمانی تورم ریالی 
همچنان بالاتر از چهل درصد باقی مانده و بیم آن می رود 
کــه بــا هر تغییری، نرخ تورم روند افزایشــی دوبــاره را نیز 

تجربه کند .
اقتصاد ایران این روزها با فشــار تورم معیشتی و ماد 
غذایی روبروســت و همین امر ســبب شــده ســهم مواد 
مغذی مانند لبنیات و پروتئین در سبد مصرفی خانوارها 
دستخوش کاهش شود به طوری که برخی فعالان صمفی 
معتقدنــد میزان فروش گوشــت و لبنیــات و مــرغ و ... با 

کاهشی در محدوده سی درصدی روبرو شده است .
در عیــن حال مصرف تخم مرغ، به عنوان ارزان ترین 
ماده پروتئینی در کشــور افزایش یافته اســت. قیمت هر 
تخم مرغ در بازار حالا به محدوده پنج هزار تومان رسیده 

است.
افشین صدر دادرس، مدیرعامل اتحادیه مرکزی دام 
سبک کشور درباره وضعیت تولید و میزان نیاز بازار گوشت 
گفته است: تا سه سال قبل حدود یک میلیون تن مصرف 
گوشــت قرمــز کشــور اعــم از گوســفندی و گوســاله بود؛ 
ســال هایی که هر فرد ۱۲ کیلو گرم مصرف ســرانه داشته 
اســت. از این عدد ۸۰۰ تا ۹۰۰ هزار تن در داخل تولید و 
تأمین می شد و ۱۳۰ تا ۱۴۰ هزار تن هم گوشت صنعتی 
برای مصارف محصولات غذایی مانند سوسیس، کالباس 

و… وارد می شد.
او افــزود: در حــال حاضــر که عنوان می شــود ســرانه 
مصرف کاهش پیدا کرده و به حدود ۶ تا ۷ کیلو گرم به 
ازای هر نفر در سال رسیده با براورد جمعیتی ۸۵ میلیون 
نفر نیاز کشور حدود ۵۱۰ هزار تن خواهد بود. به گفته او 

مصرف گوشت در ایران نصف شده است.
ایــن وضعیــت در مــورد مرغ نیــز وجــود دارد. برخی 
فعالان صنفی میزان کاهش مصرف مرغ را تا سی درصد 
عنــوان کرده انــد امــا حســین فاطمــی، عضــو کمیســیون 
کشاورزی اتاق تعاون ایران به روزنامه دولتی ایران گفته 
اســت: طبــق آمارهــا ســرانه مصرف گوشــت مرغ بــه ۳۱ 
کیلوگرم رسیده است این بدان معناست که بخش عمده 
گوشت مرغ به جای مصرف خانوار به مصرف صنوف از 
جمله رســتوران ها و فســت فودها می رسد و تقریباً یک 

سری دهک ها مصرف مرغ شان کاهش یافته است.
به گفته او، پیش از این ســرانه مصرف گوشــت مرغ 
بــرای هــر ایرانی ۳۳ کیلوگرم بوده اســت. او اظهــار کرد: 
درحــال حاضــر صنعت طیور کشــور نیازمنــد یک برنامه 
مدون است تا مشکلات این صنعت حل شود درحالیکه 
اکنون هیچ برنامه مدونی نداریم و تصمیم گیری های این 

صنعت لحظه ای است.
تقــی زاده، نائــب رئیس انجمن صنف برنج فروشــان 
مازندران نیز با گلایه از عدم فروش برنج های داخلی گفته 
اســت: به نظر می رســد، شــرایط اقتصادی مردم یکی از 
دلایل تشدیدکننده رکود در بازار برنج باشد. سرانه مصرف 
برنج خانوارها کاهش قابل توجهی کرده و شــاید بتوان 

گفت که میزان مصرف نصف شده است.
سیدمحمدرضا بنی طبا، سخنگوی انجمن صنایع لبنی 
ایران، سرانه مصرف لبنیات در کشور در خوش بینانه ترین 
حالــت ۷۰ کیلوگــرم اســت.این در حالیســت که مصرف 
سرانه لبنیات در سال ۱۳۹۷ در محدوده صد کیلوگرم بود.

این وضعیت درخصوص سایر اقلام غذایی نیز وجود 
دارد. حتی بســیاری از رســتوران داران نیز از کاهش شدید 
فروش اقلام خود ســخن می گوینــد و رکود حاکم بر این 
بازار نشانه ای آشکار از کاهش شدید قدرت خرید مردم 

است .
آمارهــا میــزان افزایش چند قلــم کالای ضروری در 
ســبد خانــوار ایرانــی را نشــان می دهــد. نکتــه اینکــه 
درحالــی خبرهــا حکایــت از افزایــش ســی درصــدی 
تعرفــه اینترنــت در چهار ســال اخیر دارد که بررســی 
قیمت ها نشان می دهد یک بسته اینترنت ۷۲ گیگ 
در همین دو سال بیش از ۲۰۵ درصد افزایش داشته 
اســت. قیمــت اعلامــی بــرای بســته ۷۲ گیــگ کنونی 
بــرای بســته چهار ماهه اســت اما دو ســال قبل برای 
بسته یک ساله ۷۲ گیگی این قیمت اعلام شده بود.
افزایــش 150  بایــد توجــه داشــت  درعیــن حــال 
قیمــت  درصــدی   1٣2 و  مســکن  قیمــت  درصــدی 
ارزان ترین خودرو تشکیل خانوار در ایران را نیز برای 
خانه اولی ها و خودرو اولی ها با دشواری های فراوان 

روبرو کرده است.

ناگزیر بودیم اینترنت را 
گران کنیم

وزیــر ارتباطات گفت بســته اینترنت هدیــه دولت از 
امروز فعال می شود و حجم آن ۱۲ کیگابابت برای ترافیک 

داخلی یا ۵ گیگ برای ترافیک بین المللی است.
به گزارش بازار، عیســی زارع پور گفت: هفته گذشــته 
اعــلام کــردم با توجه به اینکه ناگزیر بودیم برای ارتقای 
کیفیت شبکه، قیمت اینترنت را افزایش دهیم؛ به همین 
دلیل بسته هدیه را برای مردم در نظر گرفتیم که از امروز 

فعال می شود.
او افزود: مردم برای استفاده از این بسته باید به درگاه 
ملی خدمات دولت هوشمند وارد شوند و در کوتاه ترین 
زمان ممکن ۱۲ گیگابایت ترافیک داخل کشور و یا معادل 

آن ۵ گیگابایت ترافیک بین المللی فعال خواهد شد.
ایــن بســته تــا ۱۴ فروردین تاریــخ انقضــا دارد و زمان 

ثبت نام برای آن، تا هفته آینده است.

اقتصاد
خبرکوتاه

ruydadiran.com

غیرمنطقی مثل دستمزد منطقه ای  

کارگران درحال خرمن زدن وعده ها هستند تولید 40 هزار تن مرغ مازاد  
دبیر انجمن تولیدکنندگان جوجــه یک روزه 
قطعــه   میلیــون   20 افزایــش  از  امــروز  کشــور 
جوجه ریــزی در مرغداری هــا در مــاه جــاری خبر 

داد.
کــه  آمارهایــی  طبــق  فــارس،  گــزارش  بــه 
مسئولان اتحادیه تولید، از میزان جوجه ریزی در 
مرغداری ها می دهند در آستانه نوروز و رمضان، 
تولید مرغ داخلی تا 40 هزار تن افزایش می یابد.

دبیــر انجمن تولیدکننــدگان جوجه یکــروزه 
کشور امروز گفته است که »در دیماه 150 میلیون 
قطعه جوجه ریزی می شود« در حالیکه به گفته 
کارشناسان با 1٣0 میلیون قطعه جوجه ریزی هم 
نیاز کشور تامین می شود. این میزان جوجه ریزی 
اضافــه، 40 هــزار تــن مــرغ مازاد تولیــد می  کند و 

پــس از 45 روز بــه بازار می آید. قیمت مرغ  طی 
دو ماه گذشته به کیلویی 100 هزار تومان رسید، 
برای تنظیم بازار واردات مرغ هم انجام شد این 
در حالیســت که در 17 هزار مرغداری کشــور، ٣ 
میلیون تن مرغ  500 هزار تن بیش از نیاز کشــور 

می توان تولید کرد.
قائم مقام وزیر جهاد کشــاورزی روز گذشــته 
گفت که دو عامل کاهش جوجه ریزی و افزایش 
تقاضــا، عامــل گرانــی مــرغ اســت و بــا افزایــش 
جوجه ریــزی در مرغداری هــا  قیمــت متعــادل 
می شود. مرغداران این روزها از دسترسی بهترشان 
بــه خــوراک دام و طیور می گویند که در ماه های 
اخیــر کمبود در بــازار دلیل کاهــش جوجه ریزی 

مطرح می شد. 

   

آغاز فروش خودروهای وارداتی

پول جدید در راه است

واکنش منظور
 به احتمال افزایش قیمت سوخت

متقاضیــان خریــد خودروهــای وارداتی برای 
انتخــاب خودرو تا پایان روز جمعــه ۱۵ دی ماه 

می توانند اقدام کنند.
بــه گــزارش مهــر، براســاس اطلاعیه ســامانه 
دیــروز ۱۳  از  وارداتــی،  خودروهــای  یکپارچــه 
دی مــاه عرضــه ۱۲ مــدل خــودروی وارداتــی به 
متقاضیانی که قبلا در سامانه یکپارچه ثبت نام 

کرده انــد و در نوبت تحویل خودرو قــرار دارند، 
آغاز شد.

متقاضیــان خریــد خودروهــای وارداتی برای 
انتخاب خودرو می توانند تا پایان روز جمعه ۱۵ 
دی ماه به سایت خودروهای وارداتی به نشانی 
خــودروی  و  مراجعــه   https://saleauto.ir

موردنظر خود را انتخاب کنند. 

به گفته کریمی، ســازکار ریال آفشــور یا ریال 
بــرون مرزی به فعــالان اقتصادی کمک می کند 
تا مناسبات تجاری خود را با هر کشوری که این 
ســازکار بــرای آن عملیاتــی بشــود با ریــال انجام 

دهند.
به گــزارش اقتصاد آنلاین معاون روابط بین 
الملل بانک مرکزی گفت: در مورد افغانستان و 
عراق به دلیل روابط اجتماعی گسترده و امکان 
واردات ریالی خدمات از آن ها و در مورد کشــور 
روسیه به دلیل نهایی سازی توافق پیمان پولی 
دو جانبه در سفر اخیر رئیس کل بانک مرکزی به 

روسیه قابلیت اجرا خواهد یافت.
مــراودات  و  تجــاری  مناســبات  گفــت:  او 
اجتماعی کشورمان با عراق و افغانستان بسیار 
زیاد است برای گسترش فعالیت اقتصادی بانک 

مرکزی سازکار جدیدی را طراحی کرده است.
محسن کریمی افزود: سازوکار ریال آفشور یا 
ریال برون مرزی دستورالعملی را ایجاد می کند که 
فعالان اقتصادی در مناسبات تجاری خودشان از 
ریال استفاده کنند. او با اشاره به اینکه ریال آفشور 
مبــادلات تجــاری را بــرای تجار تســهیل میکند، 

گفت: در این طرح صادرکننده و واردکننده کالای 
خود را با ریال مبادله می کنند و در بازگشــت ارز 

صادراتی مشکلی نخواهند داشت.
معاون روابط بین الملل بانک مرکزی اظهار 
کرد: این طرح هم به زوار ایرانی و عراقی و هم 
برای اتباع افغانستان کمک می کند. به طور نمونه 
اتباع زیادی از کشور افغانستان در ایران فعالیت 
می کنند، که برای ارســال پول خود به کشورشان 
نیاز به تبدیل آن به ارز در بازار غیر رسمی دارند؛ 
( می توانــد این  ریــال بــرون مــرزی )ریــال آفشــور

مشکل را برای انتقال ارز برای اتباع رفع کند.
او گفت: حدود شــش ماه گذشــته عملیات 
مطالعاتی این طرح آغاز شده است و امیدواریم 

تا چند ماه آینده این طرح عملیاتی شود.
کریمــی اظهــار کــرد: همــه تجــارت مــا بــا 
افغانســتان و عــراق بــه ســمت صــادرات ریالی 
نمی رود بلکه به میزانی که بتوانیم واردات ریالی 
انجــام دهیــم این طــرح قابل اجراســت. امکان 
صادرات ریالی به روسیه نیز در چارچوب پیمان 
پولی دوجانبه از نوع خط معاوضه نقدینگی به 
میزان توازن تجاری سالانه دو کشور خواهد بود.

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: افزایش 
قیمــت ســوخت بایــد در منابــع هدفمندســازی 
یارانه ها پیش بینی شــود و در سیاست قیمتی در 

لایحه بودجه ۱۴۰۳ تصمیمی نگرفتیم.
به گــزارش تجارت نیــوز، داوود منظــور درباره 
احتمال افزایش قیمت سوخت اظهار کرد: افزایش 
قیمــت ســوخت بایــد در منابــع هدفمندســازی 

یارانه ها پیش بینی شود.
او افــزود: آنچه کــه الان در منابع هدفمندی 
پیش بینــی کردیم این اســت که ســرجمع منابع 
هدفمندی حدود ۱۰ درصد افزایش پیدا می کند اما 
تصمیمی درباره ترکیب ۱۰ درصد نگرفتیم که باید 

رایزنی شود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه همچنین گفت: 
بخش عمده ای از این افزایش ۱۰ درصدی عمدتا به 
میزان رشد تامین و میزان رشد فروش فرآورده های 
انــرژی بر می گردد اما اگر بخواهم روشــن بگویم 
در بحث سیاست قیمتی در لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
تصمیمی نگرفتیم. منظور درباره احتمال افزایش 
قیمت ســوخت در جلســه ســران قوا تاکید کرد: 
طبیعتا این موضوع باید در یک سطح قانون گذاری 
درباره اش تصمیم گرفته شــود. ســران قوا معمولا 
ورودشــان بــه موضوعــات بــرای مســائل ویــژه و 
اضطراری است اما مسئله انرژی و ساماندهی بازار 
انرژی به یک سیاســت پایدار نیاز دارد. تصور من 
این اســت که این موضوع قاعدتا باید در ســطح 
رابطــه دولــت و مجلس دربــاره اش تصمیم گیری 
شــود. او دربــاره لایحــه بودجــه ۱۴۰۳ گفــت: در 
بودجه پیشنهادات کمیسیون ها جمع بندی شده 
و به کمیســیون تلفیق می رود. جلسه کمیسیون 
تلفیق هم هفته آینده برگزار می شود و بعد از آن 
هــم به صحن مجلس مــی رود. باید فرآیند خود 
را طی کند تا ببینیم چه می شود. منظور در پاسخ 
به اینکه آیا افزایش ۱۸ درصدی حقوق ها توسط 
دولــت بــا توجه بــه افزایش بیشــتر در قیمت ها 
کافــی بــود؟ اظهار کــرد: افزایــش قیمت ها رابطه 
متقابلی با افزایش دستمزدها دارد و ما یک رابطه 
یک طرفه نداریم. زمانی که ما دستمزدها را افزایش 
می دهیم یعنی افزایش هزینه ها برای بخش دولتی 
و غیردولتــی. از طرفــی خــود ایــن خود بخــود در 

قیمت های سال بعد عملا منعکس می شود.

او افزود: از ســوی دیگر وقتی افزایش قیمت 
اتفاق می افتد ما باید برای مردم جبران کنیم. بین 
اینها باید اعتدالی داشته باشیم یعنی به گونه ای 
رفتــار کنیم که هم بتوانیم قیمت ها را برای ســال 
آینــده کنتــرل کنیم. برنامــه این اســت که بتوانیم 
قیمت ها را به یک روند بلندمدت برگردانیم و در 
سال آینده تورم قابل قبولی داشته باشیم. بنابر این 
همه مولفه هایی که می تواند منجر به تورم شود 
باید مدیریت کنیم و یکی از این مولفه ها، حقوق و 
دستمزد است. رئیس سازمان برنامه و بودجه اضافه 
کــرد: با توجه به اینکه ما در ســال جــاری افزایش 
هزینه ها را داشتیم، باید افزایش دستمزد متناسبی را 
هم برای سال آینده پیش بینی کنیم که جمع بندی 
اینها طبیعتا در قانون بودجه منعکس خواهد شد. 
او درباره تصمیم جدید دولت عراق برای محدود 
کــردن مبــادلات ارزی اظهار کرد: تصمیم لزوما به 
طرف محدودیت نیست بلکه نوعی تنظیم گری 
جدید است که دولت عراق داردو وزارت صمت 
و بانک مرکزی متناسب با آنچه که در عراق اتفاق 
می افتد سیاست های ارزی و تجاری خود را تنظیم 
می کنند. منظور در ادامه اظهار کرد: برای سه ماه 
پایانی سال پیش بینی شده که همه تخصیص های 
طرح های تملک شتاب خواهد گرفت. طرح های 
آبخیزداری هم در اولویت ما هســتند و از همین 
ماه ما بهبودی در تخصیص اینها خواهیم داشت 
که به یک آستانه مناسبی تا پایان سال برسانیم. او 
با اشاره به این که ما هنوز درباره مصارف بودجه 
ســال آینــده جمع بنــدی نکرده ایم چون امســال 
بودجه دوقسمتی است، افزود: در قسمت دوم 
ما باید درباره مصارف، پیشنهادات را تنظیم کنیم، 
به دولت بیاوریم و لایحه شــود. الان در ســازمان 
برنامه در حال آماده سازی این موضوع هستیم و تا 
الان در ستاد بودجه سازمان برنامه هشت جلسه 
برای تنظیم بخش دوم لایحه بودجه داشته ایم 
و بــه تدریــج در روزهای آینده وارد مذاکــره با وزرا 
خواهیم شــد و نظرات آنها را دریافت می کنیم تا 
بتوانیــم بخــش دوم لایحه را جمع بنــدی و برای 

مجلس ارسال کنیم.

خبرپلاس

صندوق بین المللی پول با بررسی چشم انداز ۱۲ 
شــاخص کلان اقتصاد ایران درسال جدید میلادی، 
اقتصــاد ۱۸۰۰ میلیــارد دلاری، کاهــش تــورم به ۳۲ 
درصــد، افزایــش ۷ درصــدی صــادرات و کاهــش ۸ 
درصــدی واردات بــرای ایــران را در ایــن ســال پیش 

بینی کرد.
به گزارش تجارت نیوز، صندوق بین المللی پول 
در گزارشــی به بررسی چشــم انداز اقتصاد ایران در 
سال جدید میلادی پرداخته و از پیش بینی رشد و 
بهبود 8 شاخص کلان اقتصاد ایران در این سال خبر 

داده است.
بر اساس پیش بینی این نهاد بین المللی اقتصاد 
ایــران در ســال جدید میــلادی 1800 میلیــارد دلاری 
خواهد شــد و ارزش تولید ناخالص داخلی ایران بر 
اساس شاخص قدرت خرید در این سال با افزایش 
8٣ میلیــارد دلاری نســبت به ســال قبل بــه 1808 

میلیارد دلار خواهد رسید.
ارزش تولیــد ناخالــص داخلی ایران بر اســاس 
قیمــت هــای جــاری نیــز 20 میلیارد دلار نســبت 
بــه ســال 202٣ افزایش خواهد یافــت و از ٣66 
میلیــارد دلار در ایــن ســال به ٣86 میلیــارد دلار 
در ســال 2024 می رســد. بــه همیــن ترتیب تولید 
ناخالص داخلی ســرانه ایران بر اســاس شــاخص 
قدرت خرید به 16529 دلار می رسد که این رقم 
نســبت به سال قبل 240 دلار معادل 1.5 درصد 

رشــد خواهــد داشــت. این گــزارش بــا پیش بینی 
تــداوم رونــد رشــد اقتصــاد ایــران در ســال 2024 
رشــد اقتصــادی ایــران در این ســال را 2.5 درصد 
پیش بینی کرده اســت. این رقم برای ســال پیش 
٣ درصد برآورد شــده اســت. صندوق بین المللی 
پول پیش بینی کرده است نرخ تورم ایران در سال 
جدیــد میــلادی با کاهش قابل توجه نســبت به 
ســال قبــل مواجــه شــود و از 47 درصد در ســال 
202٣ بــه ٣2 درصــد در ســال 2024 برســد کــه 

کاهش 15 درصدی خواهد داشت.
در حالیکه صادرات کالا و خدمات ایران در سال 
202٣ براساس برآورد صندوق بین المللی پول افت 
2 درصدی داشته این نهاد انتظار دارد صادرات کالا 

و خدمات ایران در ســال 2024 با رشــد 7 درصدی 
مواجه شــود. از سوی دیگر واردات کالا و خدمات 
ایران که در سال قبل 15 درصد کاهش یافته بود در 
سال جدید نیز 8 درصد کاهش خواهد یافت. تراز 
حساب های جاری ایران نیز در سال 2024 به میزان 
1.6 میلیــارد دلار بیشــتر از 202٣ خواهــد بود و به 
14.1 میلیارد دلار می رسد. در سال گذشته این رقم 

12.5 میلیارد دلار برآورد شده است.
صندوق بین المللی پول پیش بینی کرده است 
نرخ بیکاری ایران در سال جدید اندکی بیشتر از سال 
گذشــته باشــد و به 9.6 درصد برســد. نرخ بیکاری 
ایــران در ســال 202٣ بالــغ بر 9.4 درصد محاســبه 

شده است.

براســاس این گــزارش درآمد دولت ایــران نیز در 
ســال 2024 بــه معــادل 8.4 درصد تولید ناخالص 
داخلی خواهد رســید که بیشــتر از سال قبل است. 
درآمد دولت در سال قبل معادل 8.2 درصد تولید 
ناخالص داخلی بوده است. بدهی ناخالص دولت 
ایران در سال 2024 تغییر محسوسی نسبت به سال 
قبل نخواهد داشت و در سطح معادل ٣0.5 درصد 

تولید ناخالص داخلی باقی خواهد ماند.
ایــن گزارش کل پس اندازهــای ناخالص ملی در 
ایران طی ســال 202٣ را معادل 42.٣ درصد تولید 
ناخالص داخلی برآورد کرده و از احتمال کاهش این 
رقم به معادل 42.1 درصد تولید ناخالص داخلی 

در سال 2024 خبر داده است. 

اعلام رسمی نرخ خرید تضمینی گندم با گذشت بیش از ۳ ماه از 
آغاز سال زراعی ۱۴۰۳-۱۴۰۲ همچنان از هفته ای به هفته های آینده 

موکول می شود.
به گزارش مهر، چهارشنبه ۲۲ شهریور ۱۴۰۲ شورای قیمت گذاری 
محصولات اساسی کشاورزی با حضور وزیر جهاد کشاورزی برگزار شد. 
در این جلسه قیمت ۳۲ قلم کالای اساسی برای سال زراعی ۱۴۰۳-

۱۴۰۲ تعیین شد. گندم به عنوان کالای استراتژیک مبنای قیمت گذاری 
ســایر اقلام این گروه بوده و با وجود شــروع ســال زراعی جدید، وزیر 
جهاد کشاورزی به عنوان رئیس شورا هنوز قیمت خرید تضمینی گندم را 

تا امروز ۱۴ دی ۱۴۰۲ اعلام و ابلاغ نکرده است.
نــرخ هــر کیلو گندم ۱۹.۵۰۰ تومان تعیین شــد و بر اســاس قانون 
حداکثــر در مــدت یــک هفتــه، نــرخ جدید بایــد از ســوی وزیر جهاد 
کشاورزی به عنوان رئیس شورای قیمت گذاری کالاهای اساسی اعلام 

رسمی می شد.

رایزنی های کارشناســان، قیمت تمام شــده گندم را بر اســاس نرخ 
تــورم پیش بینی شــده ۳۵ درصدی از ســوی بانک مرکــزی، حدود ۲۱ 
هزار تومان در هر کیلو برآورد کرده بودند که مورد قبول واقع نشد. در 
نهایت نرخ گندم و ســایر اقلام اساســی با افزایش حدود ۳۰ درصدی 

تعیین تکلیف شد.
هفته موعود می رسد؟

وزیر جهاد کشاورزی در حاشیه مراسم آغاز سال زراعی جدید طرح 
جهش تولید در دیمزارها که ۱۸ مهر برگزار شد در پاسخ به این پرسش 
که چه زمانی قیمت جدید خرید تضمینی گندم ابلاغ می شود، گفت؛ 

اوایل هفته آینده قیمت جدید خرید تضمینی گندم ابلاغ می شود.
در ادامه کاظم خاوازی، قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی در افتتاحیه 
دهمین نمایشگاه نهاده های کشاورزی که ۱۱ دی برگزار شد در جمع 
خبرنگاران درباره اعلام رسمی نرخ خرید تضمینی گندم گفت، تا پایان 
هفته جاری نرخ خرید تضمینی گندم اعلام خواهد شد. هنوز یک روز 

از این ســخن نگذشــته بــود که ۱۲ دی، احســان خانــدوزی، وزیر امور 
اقتصادی و دارایی عنوان کرد، گفت: بر اساس قانون از سال گذشته 
قیمت خرید تضمینی گندم ازســوی شورای قیمت گذاری محصولات 
کشاورزی اعلام می شود و اعلام نرخ خرید تضمینی گندم تا پایان هفته 

آینده انجام خواهد شد.
تعییــن قیمــت محصــولات کشــاورزی با شــورای سیاســت گذاری 
محصــولات کشــاورزی بــوده که متشــکل از ۹ عضو اســت؛ ۴ عضو از 
نمایندگان تشکل های مختلف کشاورزی )بنیاد ملی گندم کاران، نظام 
مهندســی کشــاورزی، نظام صنفی کشــاورزی و اتحادیه تعاونی های 
روســتایی و کشــاورزی ایران(، ۲ کشاورز خبره در محصولات مختلف 
کشــاورزی و ۳ عضــو دولتــی )ســازمان مدیریت و برنامه ریزی کشــور، 
وزارت جهاد کشــاورزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی( و همچنین 
۲ نماینده از کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی به عنوان عضو 

ناظر )البته بدون حق رأی( حضور دارند. 

اعلام نرخ خرید تضمینی گندم و هفته ای که نمی آید
خبر
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عضــو هیــات رئیســه ی هیــات ورزش هــای 
دریایی و ساحلی استان گلستان گفت:  استفاده 
پایــدار از ظرفیت منابع و گســتره هــای آبی اعم 
از اقیانــوس ها, دریاها, دریاچه ها و جزایر برای 
رشد اقتصادی, بهبود وضعیت معیشت و ایجاد 
اشتغال و درنهایت افزایش تولید ناخالص داخلی 

را دارد.
علیرضــا پرهــان، عضــو هیــات رئیســة هیــات 
ورزش های دریایی و ساحلی استان گلستان اظهار 
کرد: یکی از زیباترین شــهرهای اســتان گلســتان، 
بندر ترکمن است که در ۲۵ کیلومتری مرکز استان 
گلستان قرار گرفته است و جزیره آشوراده و تالاب 
گمیشــان یکی از دیدنی ترین نقاط آن محسوب 
می شــود که این جزیره از شمال به دریای خزر و 
از جنوب به خلیج گرگان ختم می شود. آشوراده 
از نظــر تاریخــی هم اهمیت بســیار زیــادی دارد 
و از نظــر اســتراتژیکی نقــش مهمــی در تاریــخ 
ایران داشــته اســت. او افزود: محور اقتصاد دریا 
محــور و نقــش ورزش هــای دریایــی و ســاحلی 
در تقریــب ســنت ها و فرهنگ هــا در کشــورها از 
جمله کشورهای همسایه شمالی ایران دو نقش 
ترکیبی گردشــگری اقتصادی و علمی در حاشــیة 

خلیج گرگان و جزیره آشوراده و همچنین تابلوی 
، توریســتی ، علمــی و  اقتصــادی  تحول آفریــن 
زیســت محیطی و ورزشــی که پازل های تأثیرگذار 
مناطق ارزشمند ساحلی استان گلستان محسوب 
می شــوند. عضو هیات رئیســة هیات ورزش های 
دریایی و ســاحلی اســتان گلســتان تصریــح کرد: 
اقتصاد دریا محور یکی از ظرفیت های مهم رشد 
اقتصادی منطقه محسوب می شود که در صورت 
توجــه به آن می توانــد از مهم ترین مصداق های 
اقتصاد مقاومتی در دریا باشد. او افزود: اقتصاد 
دریــا محــور، اســتفاده پایدار از ظرفیــت منابع و 
گستره های آبی جهت رشد اقتصادی و همچنین 
بهبود وضعیت معیشــت و ایجاد اشــتغال را به 
دنبال خواهد داشــت. او اضافه کرد: فعالیت در 
زمینة اقتصاد دریا محور مستلزم حمایت دولت 
از صنایــع مرتبــط از قبیــل: حمل ونقــل دریایی، 
انرژی هــای تجدیدپذیــر، آبزی پــروری و شــیلات 
و... اســت. پرهان اظهار کرد: یکی از محور های 
اصلی فعالیت شــیلات در جزیره آشــوراده که به 
کیــش دوم در شــمال کشــور نیــز معروف اســت، 
تولیــد خاویــار باکیفیت و بی نظیر اســت و البته 
کماکان ماهی هایی همچون کپور، سفید، کلمه، 

ازون بــرون، مــاش، فیل ماهــی و تاس ماهــی نیــز 
در این جزیره زیبا و بی نظیر صید می شود. او با 
قدردانی از حمایت های دلسوزانه رئیس محترم 
جمهور و استاندار گلستان جهت لایروبی کانال 
آشــور و دسترســی صیادان منطقه به دریا افزود: 
لایروبی کانال آشــور یکی از مهم ترین اقداماتی 
بــود کــه در راســتای توســعه اقتصــاد دریــا محور 
در گلســتان انجام شــد قطعا ایــن اقدام موجب 
افزایش تولیدات شیلاتی منطقه و بهبود وضعیت 
معیشت صیادان خواهد شد. او با اشاره به اینکه 
گلســتان از ظرفیت های بالایی در زمینة اقتصاد 
دریا محور برخوردار است، گفت: با حمایت های 
دولــت و ســرمایه گذاری بخــش خصوصــی مــی 
تــوان ایــن ظرفیت هــا را به خوبی شــکوفا کرد. 
او اظهــار کــرد: با تحقق این اهداف، می توان 
شــاهد تحولــی چشــمگیر در اقتصــاد منطقــه 
و ایجــاد اشــتغال پایــدار بــرای جوانــان بومــی 
منطقــه بــود. او افــزود: بــا صــدور رأی قطعــی 
زمین هــای  حقوقــی  مشــکل  حــل  و  دادگاه 
روســتای متروکــه کــه در جزیــره آشــوراده قــرار 
گردشــگری  طــرح  اجــرای  مقدمــات  دارد، 
تاکنــون معطل مانــده  پیــش  ســال  از ۲۵  کــه 

اســت، فراهم شــد. عضــو هیات رئیســة هیات 
ورزش هــای دریایی و ســاحلی اســتان گلســتان 
پاییــز  فصــل  در  ســاله  هــر  اینکــه  باتوجه بــه 
پرنــدگان مهاجــر پس از طی مســافت طولانی 
وارد ایران شــده و برای زمستان گذرانی در کنار 
خلیج گرگان و مناطق پیرامونی جزیره آشوراده 
فــرود می آینــد، اجرای طرح گردشــگری در این 
جزیــره زیبــا، بــا واکنش هایی از ســوی حامیان 
محیط زیست روبرو شده است. او خاطرنشان 
کرد: احداث مراکز تخصصی ورزشی و تقویت 
ورزش هــای آبــی و ســاحلی در ســال های آینده 
و امــکان تشــکیل کریــدور گردشــگری دریایــی و 
ایجــاد اشــتغال برای جوانــان به همــراه دارد. او 
در پایان افزود: شناســاندن رشته های ورزش های 
دریایــی و ســاحلی بــه علاقه منــدان و عضویت 
کمیته های رشــته های ورزشــی و جذب مربیان و 
ســرمایه گذاران داخلــی و خارجــی و راه انــدازی 
کریدور گردشــگری جزیره آشــوراده به بندر آوازه 
ترکمنستان و تجارت چمدانی و نقش آفرینی این 
هیــات کــه از مهم تریــن دســتاوردهای می توانــد 
قطــب ورزش هــای دریایــی و ســاحلی در ایــران 

باشد.

توسعه دریا محور و اقتصاد دریا
راهکاری برای رشد اقتصادی گلستان

خبر
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مصرف مازوت برای نیروگاه ها
 هزینه زا و خسارت بار است

هنگام شرایط ناترازی گاز برخی از نیروگاه های 
کشور به ناچار ملزم به استفاده از مازوت هستند که 
مصرف این سوخت علاوه بر افزایش ۵۰ درصدی 
هزینه تعمیر، نگهداری و بهره برداری نیروگاه های 
حرارتی، موجب کاهش محسوس راندمان، ضریب 
بهره بــرداری و تولیــد ناویــژه نیروگاه هــای بخــاری 

می شود.
بــه گزارش ایرنا، مصرف ســوخت های فســیلی 
بــه جــز گاز در نیروگاه هــای حرارتی حــاوی موادی 
هســتند که باعث رســوب زایی و خوردگی بر روی 
ســطوح داغ بویلر می شــوند. این خوردگی بیشــتر 
در ســوپر هیترها، نگهدارنده هــا و ایرهیترها اتفاق 
می افتــد. برطرف کردن آســیب های وارده شــده به 
این تجهیزات مستلزم خروج اضطراری نیروگاه بوده 
که تعمیــرات و آماده ســازی دوبــاره نیروگاه جهت 
بهره بــرداری، مســتلزم هزینه هــای ســنگین اســت. 
به طورکلی استفاده از مازوت )نفت کوره( موجب 
افزایــش ۵۰ درصــدی هزینــه تعمیــر، نگهــداری و 
بهره برداری نیروگاه های حرارتی می شود. مطالعات 
نشان می دهد که در صورت تخصیص مقادیر بالاتر 
از ۴۵ درصد از سهم سوخت مصرفی نیروگاه های 
بخاری به مازوت، به ازای هر ۱۰ درصد افزایش، به 
طور متوسط یک درصد راندمان، سه درصد ضریب 
بهره برداری و حداقل ســه میلیون مگاوات ساعت 
ظرفیــت تولیــد نیروگاه هــای بخاری کشــور کاهش 

می یابد.
علل فنی افزایش هزینه های نیروگاه

باتوجه به میزان بالای گوگرد موجود در سوخت 
مازوت، نیاز به حفظ دمای ۱۵۰ درجه سانتی گراد 
گازهــای )حاصل احتــراق( خروجــی از گرم کن های 

هــوا به منظور جلوگیــری از خوردگی این تجهیزات 
وجــود دارد کــه ایــن اقــدام مســتلزم آن اســت کــه 
گرمایش هــوای ورودی به این گرم کن ها به صورت 
مداوم صورت پذیرد که خود نیازمند مصرف انرژی 
و در نتیجه افزایش مصرف بخار است. باتوجه به 
گروانروی بالای سوخت مازوت، جهت استفاده در 
مشعل ها نیاز به افزایش دمای آن تا بازه 124-۱۰۴ 
درجه سانتی گراد وجود دارد که این امر نیز منجر به 
استفاده مداوم از سیستم گرمایش مازوت و مصرف 
بخار می شود. طبق اسناد فنی نیروگاه شهید رجایی 
قزویــن، در صورت اســتفاده از ســوخت مازوت به 
دلیــل ضــرورت اســتفاده از بخــار اتمایز بــرای پودر 
کردن این سوخت، سه مترمکعب در ساعت برای 
هر واحد بخار آب دومین مصرف می شود که این 
میزان برای یک روز و برای چهار واحد این نیروگاه 
بــه ۲۸۸ مترمکعب می رســد. درحالی که ظرفیت 
بخار کمکی اتمایز سوخت مازوت می توانست برای 
تولید یک مگاوات مورداستفاده قرار بگیرد و برای 

یــک روز و بــرای چهــار واحد ۸۲ مگاوات ســاعت 
انــرژی شــود. مصــرف بخــار ســوت بــلاور در زمان 
اســتفاده از ســوخت مــازوت، ۸. ۴ مترمکعــب در 
ساعت است که با فرض ۵۰ درصد استفاده در روز از 
سوت بلاورها، برای یک روز و برای چهار واحد ۶۵ 
مگاوات ســاعت انرژی خواهد شد. افزایش تعداد 
خروج هــای اضطــراری )ضریــب خروج اضطــراری( 
واحدهــا به منظــور رفــع نشــتی های دود ناشــی از 
افزایش خوردگی داکت های دود و در نتیجه کاهش 
عمــر المان های بویلــر به دلیل تنش هــای حرارتی 
ناشــی از خــروج اضطــراری و راه اندازی های مکرر، 
از دیگــر اثــرات مخــرب معمــول ناشــی از مصرف 
بلندمــدت مــازوت در نیروگاه هــا اســت. لازم بــه 
توضیح بوده که افزایش تعداد دفعــات راه اندازی 
از دلایل کاهش عمر بویلر است. گرفتگی ایرهیترها 
)ژانگســتروم( در اثــر اســتفاده از ســوخت مــازوت 
)بخصــوص باکیفیت پاییــن( و همچنیــن افزایش 
خوردگــی و تخریــب این تجهیز منجر بــه افزایش 

فشــار کوره می شــود و جهت کنترل و کاهش فشار 
کــوره نیــاز بــه محدودیت بــار و یا افزایــش تعداد 
دفعات خروج اضطراری واحد به منظور شست وشو 
و ترمیم سیل های ژانگستروم ها است. افزایش نشتی 
از لوله هــای بویلر )در بخش های فــوق داغ( در اثر 
تبعــات ناشــی از خوردگــی زیاد هنگام اســتفاده از 
سوخت مازوت )بخصوص باکیفیت پایین( منجر 
به محدودیت در تولید )به منظور کاهش نشتی آب 
( و افزایش ضرایب خروج واحدها می شود.  و بخار
همچنین افزایش تجمع رسوبات روی جداره بیرونی 
لوله ها منجر به کاهش تبادل حرارت و افت دمای 
بخار خروجی بویلر و در نتیجه کاهش توان تولیدی 
می شــود. به دلیل خارج شــدن شرایط محصولات 
اســتانداردهای  از  از دودکــش  احتــراق خروجــی 
زیست محیطی هنگام استفاده از سوخت مازوت و 
همچنین افزایش خوردگی داکت های دود خروجی 
بویلر و نشت دود و تبعات زیست محیطی ناشی از 
آن در اثر استفاده از سوخت مازوت بنا به الزامات 
نهادهای زیست محیطی و منطقه ای، اغلب نیروگاه 
یا با اعمال جرایم مربوطه مواجه شده یا مجبور به 
کاهش بار تولیدی واحد و یا خروج واحدها از مدار 
می شــود. گرفتگی مکرر ســر نازل مشــعل ها در اثر 
اســتفاده از سوخت مازوت منجر به افزایش فشار 
سر نازل مشعل ها می شود و نیاز به افزایش تعداد 
دفعات خروج مشعل ها از مدار به منظور بازدید و 
تمیزکاری و یا تعویض سر نازل ها و کاهش بار لازم 
بدیــن منظــور وجــود دارد. باتوجه به مــوارد فوق، 
استفاده از سوخت مازوت باعث فرسودگی نیروگاه، 
کاهش راندمــان و افزایش هزینه های نیروگاه های 

بخاری می شود. 

نفت و انرژی
خــبرکوتاه

تأمین ۹ میلیارد یورو تجهیزات نفتی از 
طریق دانش بنیان ها

مدیر مطالعات شــیمیایی و آزمایشگاه های 
کنتــرل کیفیــت شــرکت ملــی مناطــق نفت خیــز 
جنــوب بــا بیــان اینکــه از ســال ۹۱ تاکنــون هیچ 
تجهیز آزمایشگاهی را از خارج خریداری نکردیم، 
گفت: تاکنون حدود ۹ میلیارد یورو درخواســت 
خرید تجهیز را ارائه کرده ایم و سعی داریم این 

تجهیزات را از شرکت های داخلی تأمین کنیم.
پرچه خــواری  شــاهین  ایســنا،  گــزارش  بــه 
تجهیــزات  نمایشــگاه  یازدهمیــن  حاشــیه  در 
آزمایشگاهی در جمع خبرنگاران، گفت: شرکت 
ما در مناطق نفت خیز جنوب که تولید ۸۰ درصد 
نفت کشور را بر عهده دارد، یکی از شرکت های 
تولیــدی و توســعه ای در صنعت نفــت و گاز به 
شــمار مــی رود. او افــزود: یکی از اســتراتژی های 
مدیرعامل ملی نفت خیز جنوب، پیرو تأکیدات 
مقــام معظــم رهبــری، حمایــت از شــرکت های 
دانش بنیــان اســت و براین اســاس حــدود ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان پروژه پژوهشی ســاخت بار اول را 
تعریــف کردیــم. پرچه خــوار ادامــه داد: در این 
راستا ما در این بخش حدود ۳۰۰ میلیارد تومان 
پروژه هــای ســاخت بــار اول را با هدف حمایت 
از شــرکت های دانش بنیــان تعریــف کردیــم. او 
نیــاز به تجهیــزات آزمایشــگاهی و مــواد اولیه را 
یک نیاز مستمر دانست و یادآور شد: ما با این 
اســتراتژی در این مســیر گام برداشــتیم و در این 
راستا ۷ پروژه بار اول تاکنون تعریف شده است. 
مدیر مطالعات شیمیایی و آزمایشگاه های کنترل 

کیفیت شــرکت ملــی مناطق نفت خیــز جنوب، 
تأکیــد کــرد: از تعــداد ۷ پروژه ســاخت بــار اول، 
۳ مــورد آن در حــال بررســی اســت و یکی دیگر 
را نیز در فاز تعریف پروژه با شــرکت هســتیم. او 
افزود: با همکاری با دانش بنیان ها به دنبال ایجاد 
خودکفایی و تبدیل تهدیدات به فرصت هستیم 
کــه تاکنون موفق عمل کرده ایــم، به گونه ای که 
از ســال ۹۱ تاکنــون هیچ تجهیز آزمایشــگاهی را 
از خــارج خریــداری نکردیــم. پرچه خــوار یــادآور 
شــد: تاکنــون حدود ۹ میلیــارد یورو درخواســت 
خرید تجهیز را ارائه کرده ایم و سعی داریم این 
تجهیزات را از شرکت های داخلی تامین  کنیم و با 
این برنامه ریزی هر شرکتی که تجهیزاتی را ساخته 
باشد، حتما ما از این تجهیزات خریداری می کنیم. 
او با اشاره به بازدید از نمایشگاه ساخت ایران، 
گفت: دســتاوردهای ارائه شده افتخارآمیز است، 
ولی با توجه به توانمندی های موجود در کشور 
جای توســعه بیشــتر دارد و درخواســت دارم که 
کلیه شــرکت های دولتی مانند ما وارد این حوزه 
شوند و زمینه رشد این شرکت ها را تسهیل کنند. 
مدیر مطالعات شیمیایی و آزمایشگاه های کنترل 
کیفیت شــرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب با 
تاکیــد بر اینکه ما باید نیازهــای آینده خود را نیز 
ارائــه دهیــم، گفــت: اگر بخش هــای دولتــی در 
این زمینه نیز وارد شوند، لیستی تهیه می کنیم تا 
شرکت های دانش بنیان بتوانند به رشد بیشتری 

دست یابند.

27۰۰ نفر ساعت بازدید 
توسط عوامل اندازه گیری 

شرکت گاز استان البرز
سرپرست شرکت گاز استان البرز از 2 هزار و 700 نفر 
ســاعت بازدید توســط عوامل اندازه گیری شــرکت گاز 

استان البرز خبر داد.
بــه گــزارش رویــداد امــروز، کامــران ایمانی فــولادی 
سرپرست این شرکت در مورد فعالیت واحد اندازه گیری 
شرکت گاز استان البرز بیان کرد: در 9 ماه گذشته کارکنان 
ایــن واحــد از 1٣40 ایســتگاه عمده صنعتــی بازدید به 
عمــل آورده و طی آن تنظیمات تصحیح کننده صورت 
پذیرفتــه اســت. او ادامــه داد: در ایــن مــدت 2 هــزار و 
700 نفر ساعت بازدید صورت پذیرفته است. سرپرست 
شرکت گاز استان البرز خاطر نشان کرد: در همین مدت 
45 ایستگاه عمده صنعتی راه اندازی شده است. ایمانی 
فولادی مهم ترین وظیفه واحد اندازه گیری در شرکت 
های گاز استانی را انجام مطالعات لازم در خصوص نیاز 
شــرکت به ایســتگاهها و مراکز اندازه گیری گاز؛ تهیه و 
تنظیم جدول گاز مورد نیاز شرکت، تنظیم برنامه مصرف 
و توزیع عادلانه گاز، انجام مطالعات لازم برای بهبود 
برنامــه و نظــام اندازه گیــری و کنتورخوانــی، نظارت بر 
بــه روز در آوردن فرمــول هــای انــدازه گیــری گاز و روش 
استفادة بهینه از ایستگاه ها، نظارت بر تهیة برنامه های 
تعمیراتی و تنظیمات دوره ای ایستگاه ها، قرائت آنلاین 
ایســتگاه های برداشــت اســتان، آزمایش و کالیبراسیون 
کنتورهای دیافراگمی و گیجهای فشار، انجام مطالعات 
و پژوهــش در خصــوص اســتفاده بهینــه و بروز رســانی 
تجهیزات اندازه گیری و نظارت و تجزیه و تحلیل دقیق 

مصارف صنایع استان عنوان نمود.

ارزیابی عملکرد توزیع 
برق استان در راستای 

اجرای اقدامات شناسایی 
گلوگاه فساد

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق استان سمنان 
ضمن ارائه عملکرد شــرکت در حوزه ســلامت اداری و 
صیانت از حقوق مردم، در خصوص اقدامات شرکت در 
جهت مبارزه با رشوه و سوءاستفاده از مقام و موقعیت 

اداری مواردی را بیان نمود.
ســید محمــد حســینی نژاد افــزود: نقطــه مقابــل 
فســاد اداری موضــوع ســلامت اداری اســت و ایــن 
بــدان معنی اســت که نظام اداری بــا رعایت اصول 
و مقــررات اداری حاکــم و باتوجه بــه نظــم اداری از 
قبــل طراحی شــده، وظایــف خــود را در جهت نیل 
بهــره وری ســازمانی به صورت کامــل اجرایی نماید. 
اداری  اداری و فســاد  اینکــه ســلامت  بیــان  بــا  او 
همــواره مترادف هم بوده اند افزود: این دو عبارت 
ماننــد دو کفــه تــرازو عمــل نمــوده و هــر چقــدر از 
یکی کاســته شــود بر دیگری افزوده می شود و این 
مهــم بدان معنی اســت کــه این دو مقولــه ارتباط 
تنگاتنــگ و پیوســتگی بســیار زیادی با هــم دارند. 
در ادامــه مدیرکل دفتر بازرســی و پاســخگویی به 
شــکایت شــرکت توانیــر ضمــن تشــکر از اقدامــات 
حوزه هــای مبــارزه بــا فســاد در شــرکت توزیع برق 
اســتان ســمنان گفت: روحیه مطابقت با قانون در 
مســئولان توزیع برق اســتان قابل تقدیر و تشــویق 
در  اداری  ســلامت  افــزود:  برنگــی  مجیــد  اســت. 
سیســتم یــک رکــن اصلــی محســوب می شــود و هر 
ارگان خدمت رســانی نیــاز به ایــن دارد که صیانت 
از حقــوق مــردم را در اولویــت اقدامــات خود قرار 
دهــد. او بــا تأکیــد بر اینکه عــدم توجه به موضوع 
فســاد ســتیزی و مبــارزه بــا فســاد اداری می توانــد 
نارضایتی عمومی را در پی داشته باشد، تأکید کرد: 
حفــظ و حراســت از فعالیت هــای کارکنان بر عهده 
تمامی مدیران شرکت بوده و مختص اعضای کمیته 

یا فرد خاصی نیست. 

آگهی مزایده
آگهی مزایده مال غیر منقول سند رهنی

6634- 9- شماره مزايده: 140204303124000188 تاريخ ثبت: 1402/09/15 تاريخ واقعی 
انجام مزايده: 1402/10/25 به موجب پرونده های اجرائی به کلاسه های 9801913 ، 
9801912 ، 9801911، 9801921 و 9801924 اصل و مازاد اول تا چهارم شش دانگ يک 
قطعه کارخانه به شماره پانصد و سی و دو فرعی از يکصد و سی و دو اصلی مفروز و مجزی 
شده از 500 فرعی از اصلی مذکور قطعه 33 واقع در بخش سه اردبیل به مساحت 19164/17 
مترمربع تحت مالکیت شرکت شهرکهای صنعتی اردبیل که در صفحه 162 دفتر 809 ثبت و 
سند صادر گرديده با حدود و مشخصات: شمالا به طول 112 متر به قطعه 32، شرقا در دو 
قسمت اول پی به پی بطول 162/01 و دوم بطول 14/14 متر به کوچه جنوباً: در دو قسمت 
اول پی به پی بطول های 92/01 و دوم بطول 14/14 متر به کوچه غربا: بطول 162 متر به 
کوچه و طی قرارداد واگذاری شماره 1286- 1381/04/20 و 4139- 1381/11/08 محل 
کارخانه و عرصه ملک از طرف شرکت شهرکهای صنعتی اردبیل به شرکت فرآورده های لبنی 
تارا سبلان واگذار گرديده و طبق اسناد رهنی 118453، 118454 ، 118456، 118460 و 
مبالغ  قبال  در  اردبیل   21 رسمی  اسناد  دفترخانه   86/07/16 بتاريخ  همگی   118461
ريال،   21/432/472/563 ريال،    3/321/060/720 ريال،   11/627/534/687
21/246/143/092  ريال و 13/792/559/132 ريال در رهن بانک ملی شعبه اردبیل قرار 
گرفته و در اثر عدم پرداخت مال الرهانه اجرائیه صادر و پس از طی تشريفات قانونی طبق نظر 
کارشناس رسمی ششدانگ عرصه و اعیان به مبلغ هشتصد و چهار میلیارد و نهصد و هفتاد و 
پنج میلیون و سیصد و هشتاد هزار ريال ارزيابی شده است: ملک مورد نظر عبارتست از يکباب 
کارخانه تولیدی مواد خوراکی و لبنی به مساحت عرصه كل 19164/7 مترمربع مشتمل بر 
قطعات 327 و 328 و 349 و 350 و 329 و 330 و 331 و 351 و 352 و 353 که ششدانگ 
عرصه و اعیان با شماره سند 756953 سری الف سال 90 به مالکیت شرکت شهرکهای 
صنعتی اردبیل بوده و پلاك فوق دارای ساختمان هايی بدين شرح می باشد: 1- انبار مواد اولیه 
دارای مساحت 3600 مترمربع دو عدد سوله چسبیده به هم در قالب سه طبقه با سقف شیروانی 
و نمای سوله تا طبقه اول سنگ تراورتن و طبقه دوم آجری و طبقه سوم ورق موجدار فلزی و 
کف بتن آرمه و طبقات با دسترسی از پله فلزی و سقف طبقات بصورت مرکب از تیرآهن و 
دال بتنی و دارای پنجره آلومینیومی با قدمت 15 سال 2- بچه سوله متصل به ضلع شمالی 
انباری دارای مساحت 198 مترمربع با اسکلت سوله با سقف شیروانی با ورق فلزی يک طرفه 
و کف از جنس کاشی ضد اسید و ديوارها کاشی کاری شده و زير سقف با ورق پی وی سی 
پوشش داده شده است و ارتفاع مفید تا زير سقف 3 متر و پنجره آلومنیومی می باشد. 3- 

سردخانه و انبار مواد اولیه تولید آبمیوه دارای مساحت حدوداً 360 مترمربع با سازه سوله و سقف 
شیروانی با ورق فلزی يک طرفه و نمای سوله آجری و کف بتن آرمه و دارای پنجره آلومنیومی 
که در قالب راهرو انتقال مواد اولیه از قسمت انبار به سالن تولید می باشد. 4 - سالن تولید الف 
دارای مساحت 1440 متر مربع دو عدد سوله چسبیده بهم بارتفاع 6 متر با سقف شیروانی و 
ورق فلزی موجدار و نمای آجری و کف کاشی ضد اسید و ديوارها روکوب پی وی سی ضد 
اشتعال و دارای پنجره آلومنیومی بوده که مقدار 144 مترمربع آن سردخانه است. 4-1 - بچه 
سوله: دارای مساحت 462 مترمربع به ارتفاع 3 متر با سقف شیروانی و ورق فلزی موجدار و 
نمای سوله آجری و کف کاشی ضد اسید و درب آهنی و آلومنیومی ريلی میباشد. 5 - ساختمان 
اداری جنب سالن تولید بصورت دو طبقه به مساحت 555 متر مربع که همکف در قالب 
سردخانه و سرويس بهداشتی و حمام و طبقه اول در قالب غذاخوری و اتاق کنترل با اسکلت 
فلزی و نمای سنگی و ديوارهای کاشی کاری شده و سقف روکوب پی وی سی میباشد. 6- 
موتور خانه و ديگ بخار بچه سوله ای به مساحت 74 متر مربع با ارتفاع 5 متر بعلاوه موتور 
خانه اصلی به مساحت 202/5 متر با ارتفاع 6 متر با سقف شیروانی با ورق فلزی و کف بتن 
آرمه و جزئیات داخل آن میباشد. 7- سالن تصفیه آب اين قسمت شامل موتور خانه و کارگاه 
آهنگری و تراشکاری و آشپزخانه و سرويس بهداشتی بوده در قالب دو طبقه مشتمل بر زير 
زمین و طبقه اول که ارتفاع زير زمین 2/70 و طبقه اول 4/7 متر و دارای اسکلت بتن با مساحت 
کل 471/5 متر مربع می باشد. 8 - کارگاه تراشکاری دارای مساحت 97/5 متر با ارتفاع 4/7 
متر دارای اسکلت بتنی و نمای دو طرف ديوار آجری و نمای دو طرف ديگر ورق موج دار فلزی 
میباشد. 9- انبار قطعات بصورت اسکلت فلزی به مساحت 258 متر مربع با ارتفاع 4/70 متر با 
پوشش سقف شییدار با پروفیل فلزی و ورق موجدار کف کاشی و ديوارها سنگ تراورتن 
میباشد. 10- سپتیک حوضچه ای بتنی با عمق حدود 3 متر. 11 - ساختمان اداری دو طبقه 
مشرف به محوطه: ساختمان چند ضلعی که دارای اسکلت فلزی و سقف اول تیرچه بلوک و 
سقف بام شیروانی با نمای سنگی و زير بنای کل 302 متر مربع، کف سرامیک و ديوارها 
کاشیکاری، سقف پانل گچی و سیستم گرمايش پکیج و دارای پنجره دو جداره می باشد.  
12- مهمانسرا ساختمان يک طبقه دارای اسکلت فلزی با سقف شیروانی در قالب دو واحد 
مستقل با سه اتاق خواب، آشپزخانه، پذيرانی، حمام و توالت با کف سرامیکی و ديوار کاشیکاری 
و سقف کاذب پانل گچی و نمای سنگی با اعیانی کل 310 متر مربع میباشد. 13- سالن تولید 
دارای مساحت 1800 متر مربع دو عدد سوله بهم چسبیده با ارتفاع تاج سوله 6 متر با پوشش 
سقف شیروانی با جزئیات کامل از جمله لايه و توری مرغی و ورق موجدار فلزی و کف از جنس 
کاشی ضد اسید و ديوارها از داخل کاشی کاری و نمای سنگ تراورتن و زير سقف از روکوب 
پی وی سی و حد فاصل دو سوله ديوار 35 سانتی به ارتفاع 1/5 متر با نمای کاشی کاری و 

بقیه پروفیل کشی پی وی سی و شیشه خور میباشد اين سالن به مواد لبنی اختصاص يافته و 
دارای تجهیزات مربوطه با قدمت ساخت 15 سال میباشد. 14- بچه سوله واقع در حد غربی 
سالن تولید دارای مساحت 360 مترمربع در قالب يک طبقه با ارتفاع سه متر دارای کف و ديوار 
های کاشی کاری شده و سقف کاذب پی وی سی با درب آهنی جهت ارتباط دو سوله. 15- 
بچه سولی جنب سالن ب در محوطه اين قسمت به مساحت 450 مترمربع با ارتفاع سه متر با 
سقف شیب دار شیروانی و كف آن بتنی و ديوارها با نمای سنگی تا زير سقف و درب فلزی 
مشرف به محوطه و چسبیده به ضلع غربی محوطه می باشد. 16 - بچه سوله واقع در حد 
شمالی سالن ب دارای مساحت 90 مترمربع و در  قالب يک طبقه با ارتفاع سه متر میباشد کف 
و ديوارها کاشی کاری شده میباشد. 17 - بچه سوله سمت شرقی سالن تولید ب اين قسمت 
به ابعاد 60 در 60 به ارتفاع متوسط 3/80 متر محل آزمايشگاه و میکروبیولوژی و اطاق کشت 
و سردخانه زير صفر و بالای صفر درجه با پوشش ضد اسید و ديوار کاشی کاری و پوشش زير 
سقف از پی وی سی و اسکلت فلزی با سقف شیبدار می باشد. 18 - سوله فلزی تاسیسات 
امونیاک اين سوله فلزی به ابعاد 15 در 12 متر و به ارتفاع 6 متر میباشد دارای سقف شیروانی 
و کف و ديوار ها کاشی کاری شده می باشد. 19 - بچه سوله بعنوان اداری سمت غربی سالن 
تاسیسات برقی اين سالن فلزی به ابعاد 6 در 15 و به ارتفاع سه متر دارای سقف شیروانی و 
کف و ديوارهای کاشی کاری شده و سقف روکوب پی وی سی میباشد. 20- اسکلت فلزی از 
ستون و پلهای سوله از اين سازه بعنوان مسیر انتقال لوله های تاسیساتی و اتصال بین دو سوله 
a , b  به تعداد دو عدد در ابعاد 27 در 3 و ارتباط يکی از آنها با موتور خانه در ابعاد 1/56 در 3 
متر در داخل محوطه با ارتفاع 5 متر قابل رويت می باشد. 21- سالن تولید c اين سالن بعنوان 
سالن تولید شیر خشک و در ابعاد 17 در 9 متر به مساحت 323 مترمربع به ارتفاع حدود 20 متر 
بصورت سه طبقه و اسکلت بصورت سوله فلزی با پوشش سقف آخر شیروانی با ورق موجدار 
که در داخل سالن قیف بزرگ شیر خشک با متعلقات مربوطه جاسازی شده و جهت دسترسی 
به طبقات از پله های فلزی استفاده میشود طبقات بالا هر کدام به ابعاد 13 در 16 متر به 
مساحت 208 مترمربع دارای سازه های جدا از سوله و بصورت فلزی با پوشش سقفها از تیر 
آهن کشی و روی آن ورقه بوده، کف اين سالن سرامیک ضد اسید و ديوارها تا ارتفاع 3/3 متر 
کاشی کاری و بقیه اسکلت فلزی و سازه خرپا با پوشش ديوارها از ورق می باشد. 22- بچه 
سوله جنب سالن تولید c دارای ابعاد 6 در 20 با ارتفاع سه متر و سقف شیبدار با ورق موجدار و 
کف و ديوارها سنگ تروارتن با درب فلزی مشرف به محوطه می باشد. 23- اتاق اوپراتورها 
جهت دستگاههای اپراتور با ابعاد 10 در 7/20 متر و مساحت 72 مترمربع به ارتفاع 3/3 با کف 
و ديوار کاشی کاری شده و سقف از جنس فلزی با پوشش ورق آهنی می باشد. 24- اتاق 
نگهبانی دارای مساحت 20 متر مربع با سقف شیروانی از ورقهای آردواز و نمای آجری و کف 

سرامیکی و سقف کاذب گچی با تايل 60 در 60 و درب و پنجره پی وی سی با حفاظ فلزی 
و دو عدد پل فلزی ماشین رو از نوع ناودانی از سمت خیابان جهت تردد به داخل کارخانه.   
25- بچه سوله ضلع شرقی محوطه دارای ابعاد 143 در 6 متر با ارتفاع 3 متر با سقف شیبدار 
از ورق موجدار و کف شنی و نمای داخلی و بیرونی از سنگ تراورتن با امکانات دسترسی هم 
از خیابان و هم از داخل کارخانه می باشد. 26- ديوار پیرامونی محوطه در اضلاع جنوبی و 
غربی دارای ديوار آجری دو طرف نما همراه با پايه های آجری 45 سانتی و نرده فلزی و پشت 
نرده فلزی از ورق گالوانیزه به ارتفاع 2/20 متر و طول آن 190 متر که زير ديوار محوطه شناژ 
افقی و در نمای دو طرف دارای سنگ آزاره و روی ديوار قرنیز بتونی میباشد در ضلع جنوبی 
محوطه دو عدد درب ماشین رو آهنی نرده ای نصب شده است. 27- محوطه سازی داخل 
محوطه دارای جدول بتنی و آسفالت و موزائیک بوده که مساحت قسمت آسفالتی 2312 متر 
مربع. مساحت پازل بتنی 3470 متر مربع و مساحت موزائیک پشت مهمانسرا 108 متر و 
مابقى صورت فضای سبز می باشد که قیمت عادلانه عرصه و اعیان بدون در نظر گرفتن 
تاسیسات و تجهیزات منصوبه و ... جمعا به مبلغ هشتصد و چهار میلیارد و نهصد و هفتاد و 
پنج میلیون و سیصد و هشتاد هزار ريال به عدد 804/975/380/000 ريال و انشعابات آب دو 
عدد 3/4، انشعاب برق 1200 كیلو وات و انشعاب ايستگاه گاز 1000- 60- 60 به مبلغ هفت 
میلیارد و شصت و هشت میلیون ريال به عدد 7/068/000/000 ريال برآورد شده است؛ پلاك 
فوق بانضمام انشعابات مربوطه از ساعت 9 الی 12 روز دوشنبه مورخه 1402/10/25 در اداره 
اجرای اسناد رسمی اردبیل واقع در اردبیل بزرگراه شهداء از طريق مزايده به فروش می رسد. 
مزايده از مبلغ هشتصد و دوازده میلیارد و چهل و سه میلیون و سیصد و هشتاد هزار ريال به 
عدد 812/043/380/000 ريال شروع و به بالاترين قیمت پیشنهادی فروخته می شود. لازم 
به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به خودرو اعم از خلافی، عوارض و جرايم رانندگی 
معوقه در صورتی که مورد مزايده دارای آنها باشد تا تاريخ مزايده اعم از اينکه رقم قطعی آن 
معلوم شده يا نشده باشد به عهده برنده مزايده است و در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی 
بابت هزينه های فوق از محل مازاد به برنده مزايده مسترد خواهد شد. شرکت در مزايده منوط 
به پرداخت ده درصد از مبلغ پايه کارشناسی در اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل و حضور خريدار 
يا نماينده قانونی او در جلسه مزايده می باشد. برنده مزايده مکلف است مابه التفاوت مبلغ 
فروش را ظرف مدت پنج روز از تاريخ مزايده به حساب صندوق ثبت توديع نمايد و در 
صورتیکه ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واريز نکند مبلغ مزبور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واريز و عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزايده تجديد 

خواهد شد. مهری کشفی مقدم- ريیس اداره اجرای اسناد رسمی اردبیل

ظرفیت تولید بخش گاز نیروگاه ایران 
ال.ان.جی به ۳۷ درصد رسید

بیانیه کارکنان شرکت توزیع نیروی برق 
استان مرکزی به مناسبت ۹ دی

مدیر نیروگاه ایران  ال.ان.جی گفت: ظرفیت 
تولید بخش گاز این نیروگاه ۳۷ درصد اســت که 
طی سه سال آینده با ورود بخش سیکل ترکیبی به 
۵۷ درصــد ارتقــا می یابد. به گزارش ایرنا، محمد 
مهدی لــو در بازدیــد خبرنــگاران از نیــروگاه ایــران  
ال ان جی ال.ان.جی شرکت نیر پارس در عسلویه 
بوشــهر اظهــار کــرد: در ســال ۱۳۸۷ قــرارداد پنج 
واحــد گازی هرکدام به ظرفیت ۱۶۲ مگاوات و ۲ 
واحد بخار هر کدام به ظرفیت ۱۶۰ مگاوات با این 
شرکت منعقد شد. او افزود: در این نیروگاه چهار 
دیــزل٣/٣ مگاواتــی قــرار دارد کــه در ســال ۱۳۹۱ 
واحــد یــک و ۲ گازی به بهره برداری رســید و وارد 
مدار تولید شد. مدیر پروژه نیروگاه ایران  ال.ان.جی 
تصریح کرد: در سال ۱۳۹۱ این طرح بنا به دلایل 
مشخص از طرف کارفرما تعطیل و از سال ۱۳۹۹ 
مجدد فرایند کار پس از هشت سال آغاز و واحد 

سه نیروگاه وارد مدار تولید شد. مهدی لو ادامه داد: 
واحد چهار و پنج این نیروگاه نیز در سال ۱۴۰۰ و در 
زمانی که شبکه نیاز بسیار بالایی به تولید داشت 
به بهره برداری رسید. مدیر نیروگاه ایران  ال.ان.جی 
شرکت نیر پارس بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ همچنین با 
یک فعالیت شبانه روزی پست GIS۴۰۰ کیلوولت 
نصب و بخشی از برق تولیدی به پارس جنوبی و 
بخشی نیز به شبکه وصل شد. مهدی لو با اعلام 
این که مشکلی برای افزایش تولید برق وجود ندارد 
، گفت: اکنون پنج واحد از هفت واحد نیروگاهی 
راه اندازی شده و در صورتی که کارفرما بخواهد، 
۲ واحــد نیروگاهی دیگر نیــز وارد مدار تولید می 
شود. او عنوان کرد: تجهیزات اصلی مانند توربین 
و ژنراتــور بــه شــکل ۱۰۰ درصــدی در داخل تولید 
می شود که کشور را از نمونه های خارجی بی نیاز 

کرده است. 

نهــم دی مــاه ســال ۱۳۸۸ یــوم الله دیگــری در 
تاریخ حماسه های ماندگار است که جهانیان شاهد 
عمق پیوند ولایت و مردم بصیر و انقلابی ایران 
برای خاموش کردن فتنه های داخلی و توطئه های 
خارجی بودند. حماسه 9 دی نماد عزّت، استقلال 
و بصیرت مردمی است که تا پای جان برای حفظ 
اصــول اســلام و آرمان هــای انقلاب ایســتاده اند و 
با صدای رســا اعلام کردند که اگر دشــمن در برابر 
دین آنها بایستد در برابرتمام دنیای آنها خواهند 
ایستاد. روز نهم دی ماه در تاریخ انقلاب اسلامی 

با عنوان روز »بصیرت« تبدیل به یوم الله و ماندگار 
گردید. حضور بارز و فعال جوانان و نوجوانان در 
خلق حماســه نهم دی،آن حماســه را بی بدیل و 
ماندگار کرد و نشــان داد، نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران در مقابله با جنگ نرم و چالش های 
پیچیــده دشــمنان قســم خورده، از ســرمایه های 
عظیم اجتماعی و پایگاه های رفیع مردمی برگرفته 
از همان شــور و حرارت و احســاس هشــت ســال 
جنگ تحمیلی و سال های ابتدایی پیروزی انقلاب 

اسلامی برخوردار است. 
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مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی گلســتان گفت: در ســفر دوم 
رئیس جمهور به استان گلستان، به 5 هزار و ۳۸۷ تقاضا در خصوص 
حوزه اداره کل تعاون واصل و رسیدگی شد که اغلب آنها در خصوص 

اشتغال، روابط کارگری، تسهیلات بانکی و یارانه بود.
حســینعلی خواجه مظفری در گفت وگو با فارس اظهار کرد: در 
سفر اول رئیس جمهور به استان گلستان مبلغ ۱۵۰ میلیارد تومان در 
قالــب تســهیلات بانکی قرض الحســنه و مبلغ ۴۰ میلیــارد تومان در 
قالب تســهیلات مشــاغل خانگی با کارمزد چهار درصد برای حوزه 
تعاون کار و رفاه اجتماعی گلستان مصوب شد که تاکنون ۱۵۰ میلیارد 
تومان آن تخصیص و پرداخت شده است. او تصریح کرد: تمرکز سفر 
دوم رئیس جمهور بیشتر در پروژه های عمرانی بود و اداره کل تعاون 
کار و رفاه اجتماعی گلستان با حضور نمایندگان تام الاختیار وزارتخانه 

تلاش داشــتند تا به درخواست ها و تقاضاهای مردم رسیدگی کنند. 
مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی گلستان خاطرنشان کرد: تعداد 
یــک هــزار و ۳۸۷ مــورد درخواســت به صورت نامه و مکتــوب و ۴ 
هــزار درخواســت از طریــق مرکز ســامد در حوزه تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی گلســتان ثبت شــده اســت. او گفــت: در مجمــوع ۵ هزار 
و ۳۸۷ درخواســت مربــوط بــه این حوزه ثبت شــده که اغلب آنها 
مربوط به اشتغال، تسهیلات بانکی، روابط کارگری و مشکلات حوزه 
یارانه ها است. خواجه مظفری بیان کرد: در بررسی های انجام شده 
توسط بازرسی و حراست استانداری گلستان مبنی بر بهترین عملکرد 
دستگاه های اجرایی در حوزه ارتباطات مردمی در بستر الکترونیک 
»ســامد«، اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی گلســتان یکی از ســه 

ادارات کل استان گلستان انتخاب شدند.

در ارزیابی گزارش عملکرد ۹ماهه اســتان ها اخذ شده از سامانه 
مبین وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ، استان البرز در بخش تعاون 
و توسعه تعاونی ها در کشور و ارزیابی عملکرد وزارتخانه مطبوع، 

رتبه نخست در کشور را کسب کرد.
مدیــرکل تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی اســتان البرز بــا اعلام این 
خبــر گفــت: باتوجه به ابلاغیه مقام عالــی وزارت در خصوص ابلاغ 
برنامه هــای تحولــی ۱۴۰۲ و اهمیت و تأثیر بســزای تحقق اهداف 
تعییــن شــده در توســعه بخش تعــاون کشــور و همچنیــن ارزیابی 
عملکرد این اداره کل بر اساس برنامه های موردنظر معاونت تعاون، 
اســتان البرز رتبه نخســت در کشــور با ۱۰۰ درصد اجرای برنامه های 
ابلاغی را به خود اختصاص داد. عبدالله دارایی در ادامه خاطرنشان 
کرد: ثبت عملکرد فعالیت ها متناسب با اهداف و برنامه های ابلاغی 

و دقت نظر جهت جلوگیری از انحراف منفی و مثبت عملکرد نسبت 
به برنامه و همچنین بارگذاری مستندات لازم و مورد انتظار هر برنامه 
جهت بررســی پیشــرفت نحوه اجرای فعالیت ها و صحت ســنجی 

عملکــرد از شــاخص های ایــن ارزیابی بوده اســت. مدیــرکل تعاون 
کار و رفاه اجتماعی اســتان البرز در ادامه خاطرنشــان کرد: ســامانه 
مدیریــت برنامه ریــزی یکپارچــه نوین )مبین( و گزارش های ســامانه 
جامع هوشــمند بخش تعاون نشــان می دهد استان البرز در تحقق 
کامل برنامه های ۹ماهه سال جاریف رتبه نخست با امتیاز ۱۰۰ را به 
خود اختصاص و در صدر جدول کشور قرار گرفته است. دارایی در 
ادامه گفت: این اداره کل در راستای مردمی سازی اقتصاد و توجه به 
رویکرد بخش تعاونی در قوانین ابلاغی کشور و برنامه های جاری 
وزارتخانه مطبوع در توجه به توســعه تعاونی ها قرار داده اســت، 
برنامه های توسعه ای خود را چون گذشته دنبال خواهد کرد و از این 
تلاش همکاران عزیزم در بخش تعاون هم در بخش ستادی و هم 

در شهرستان ها نیز نهایت قدردانی و سپاسگزاری را دارم. 

نشســت شــورای راهبــردی تأمین اجتماعی اســتان البــرز با حضور 
مدیران بیمه ای و درمانی تأمین اجتماعی استان البرز و نمایندگانی از 
کانون های کارگری و بازنشستگی و کارفرمایی و همچنین سایر شرکای 
اجتماعی تأمین اجتماعی استان البرز در محل سالن کنفرانس مدیریت 

درمان تأمین اجتماعی استان البرز برگزار شد.
به گزارش رویداد امروز، در این نشست ابتدا نمایندگان کانون های 
بازنشســتگی و کارگــری اســتان نســبت به بیان مســائل و مشــکلات 
و نیازهــای مرتبــط بــا حوزه هــای درمانــی و بیمــه ای اســتان اشــاره و 
پیشنهاداتی نیز در خصوص چگونگی تشکیل و بهره گیری مناسب از 
تصمیمات و هم فکری های شورای راهبردی سازمان تأمین اجتماعی 
در اســتان مطرح شــد. داریوش طاهرخانی با اشــاره به سیاســت های 
ابلاغی حوزه درمان اظهار داشــت: فصل الخطاب ما در حوزه درمان 
سیســت های ابلاغــی اســت و تمام اینها در جملــه ای از مقام معظم 
رهبــری کــه می فرمایــد »کاری کنید بیمار جــز درد و رنج بیمــاری اش ، 
ناراحتی دیگری نداشــته باشــد« برای ما در حوزه درمان مشــخص و 
تبیین شده است. مدیر درمان تأمین اجتماعی استان البرز بیان داشت: 
استان البرز یکی از استان های مهم کشور است که به لحاظ درمانی و 
سرانه های درمانی در سطح بسیار پایینی قرار داشته است. بسیاری از 
نارسایی های مطرح شده توسط نمایندگان کانون ها قابل قبول بوده و 
اقدام بسیار خوبی نیز بخصوص در این دولت در جهت حمایت از 
بیماران و توسعه مراکز درمانی صورت گرفته است که بسیار ارزشمند 

اســت. او گفــت: یکــی از اقدامات بســیار مهــم و تأثیرگــذار در این 
دولــت در حــوزه درمــان ایجاد صندوق حمایــت از بیماران خاص 
و صعب العلاج است که با همکاری خوب اداره کل بیمه سلامت 
اســتان البرز از بهمن ماه ســال گذشته بیمه شدگان تأمین اجتماعی 
استان نیز تا حدودی از حمایت های این صندوق بهره مند شده اند؛ 
ولی بااین حال بسیاری از بیماران مشمول این طرح از حمایت آن 
گاهــی ندارند و لازم اســت اطلاع رســانی مناســبی صــورت گیرد و  آ
دراین رابطــه از کلیــه نمایندگان کانون های بازنشســتگی و کارگری 
گاهــی این  اســتان تقاضــا دارم به منظــور اطلاع رســانی مناســب و آ
عزیــزان میزهــای خدمت جهادی شناســایی و ثبــت اطلاعات این 
عزیزان در مناطق مختلف استان و با حضور کارشناسان معاونت 
خریــد راهبــردی و اســناد پزشــکی به صــورت مســتمر انجــام گیرد. 

مدیر درمان تأمین اجتماعی استان البرز همچنین گفت: مهم ترین 
وظیفه ما در ســازمان تأمین اجتماعی حفاظت از خود و خانواده 
بیمه شــدگان اســت و درمــان رایــگان بــرای بیمه شــدگان از اصــول 
سازمان است که همواره مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی به این 
موضوع تأکید داشته اند و اگر درمان بیمه شدگان در مراکز درمانی 
رایگان انجام گیرد هم مبارزه با فقر و هم ارتقای رفاه اجتماعی و 
ســلامت جامعه حاصل خواهد شد. طاهرخانی از دیگر اقدامات 
مهم و ارزشــمند این دولت در اســتان البرز را کلنگ زنی بیمارســتان 
197 تختخوابی هشــتگرد، پیگیری پروژه های ساخت پلی کلینیک 
تخصصــی شــهید بهشــتی کــرج ، پلی کلینیک تخصصی حصــارک و 
پلی کلینیک تخصصی نظرآباد عنوان نمودند که به زودی کلنگ زنی 
و ســاخت آنها هم آغاز خواهد شــد که در این مسیر با حمایت ها 
و پیگیری ها ویژه استاندار و سایر مسئولین استانی همراه بوده ایم. 
همچنین در این نشست مدیرکل تأمین اجتماعی استان البرز نیز در 
خصوص شرایط خاص سازمان تأمین اجتماعی در پرداخت حقوق 
مســتمری بگیران، لزوم اقــدام به موقــع کارفرمایــان در پرداخت حق 
بیمه و عدم موکول آن به روزهای پایانی ماه ، جذب نیروی انســانی 
موردنیاز برای شعبات تأمین اجتماعی استان ، جابه جایی ساختمان 
شعبه 2 کرج ، اخذ مجوز احداث شعبه ٣ و معاونت خرید راهبردی و 
اسناد پزشکی استان و مسائل و مشکلات مربوط به مشاغل سخت و 

زیان آور توضیحاتی ارائه نمودند.
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تزریق بیش از 4/5 میلیون 
دز واکسن آنفلوانزا 
فوق حاد پرندگان 
در استان مرکزی

مدیرکل دامپزشــکی استان مرکزی گفت: بیش از ۴ 
میلیون و ۵۰۵ هزار دز واکسن آنفلوانزا فوق حاد پرندگان 

در استان مرکزی تزریق شد.
به گزارش رویداد امروز، محمد فتاحی با اشــاره به 
فرارســیدن فصل ســرما و مهاجرت پرنــدگان به تالاب 
میقان اظهار کرد: برای پیشــگیری و مقابله با آنفلوانزا 
فوق حاد پرندگان امسال ۶ هزار و ۳۰۰ مورد بازدید و ۱۱ 
هزار و ۳۹۰ مورد نمونه برداری در استان انجام شده و تا 
کنون موردی از این بیماری گزارش نشده است. فتاحی 
ادامــه داد: آمــوزش بــه مرغــداران توســط اتحادیه هــا، 
اطلاع رســانی و ارســال پیامــک از طریــق رســانه های 
جمعی از جمله اقدامات مهم برای پیشــگیری از این 
بیماری بشمار می رود که دامپزشکی استان با همکاری 
ســایر دستگاه های مرتبط در حال انجام این اقدامات 
است. مدیرکل دامپزشکی استان بیان کرد: مرغداران و 
روستاییان هر گونه تلفات مشکوک در جمعیت طیور 
خود را به دامپزشکی گزارش دهند، همچنین به منظور 
پیشگیری از شیوع این بیماری حتما اقدامات زیستی را 
رعایت کرده و از تبادل هر گونه خوراک مصرفی طیور 

در بین واحدهای مرغداری خودداری کنند.

تکریم و معارفه مدیران 
روابط عمومی اداره کل 
راهداری و حمل ونقل 

جاده ای استان کرمانشاه 
در حکمــی از ســوی سرپرســت اداره کل راهــداری 
و حمل ونقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه، رامین بیات 
به عنوان سرپرســت روابط عمومی اداره کل راهداری و 

حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه منصوب شد.
به گزارش رویداد امروز، سید شهرام کهریزی سرپرست 
اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه 
در جلسه تکریم و معارفه مدیران روابط عمومی اداره 
کل راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه 
گفــت: مبحــث روابط عمومــی بــا کار فرهنگی بســیار 
مهــم و درهم تنیــده اســت. او در ادامــه بــا بیــان اینکه 
روابط عمومــی نمــاد اداره کل راهــداری و حمل ونقــل 
جاده ای استان کرمانشاه است، خاطرنشان کرد: وظیفه 
مهم گسترش ارتباطات و آگاهی رسانی به جامعه از روند 
اقدامات و خدمات این اداره کل بر عهده روابط عمومی 
است. کهریزی افزود: روابط عمومی باید مشاوری امین 
باتکیه بر رصد درون ســازمانی و برون ســازمانی باشــد و 
نتایج تحلیل بازتاب عملکرد را به بدنه مدیریت اصلی 
ایــن اداره کل منعکــس کند تــا در تصمیم گیری ها مؤثر 
واقــع شــود. او با تأکید بر این کــه امروز فضای مجازی 
و رســانه ها در خــط مقدم تأثیرگذاری هســتند، گفت: 
لازم است که فعالیت های حوزه راهداری و حمل ونقل 
جاده ای به صورت گسترده ای در فضای مجازی منتشر 
شــود. کهریزی عنوان کرد: روابط عمومی باید بتواند با 
تعامل و مراوده آنچه واقعیت اســت و خدمات اداره 
کل راهــداری و حمل ونقــل جــاده ای اســتان کرمانشــاه 
است، در اختیار رسانه ها قرار دهد تا با رسانه ها ارتباط 
مستمری برقرار شود؛ چراکه رسانه ها سخنگوی این اداره 
کل هستند. کهریزی در پایان جلسه از زحمات محمود 
باوندپور تقدیر و تشــکر کرد و رامین بیات را به عنوان 
سرپرست روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل ونقل 

جاده ای استان کرمانشاه منصوب کرد.

اختصاص ۱۸۰ میلیارد 
تومان برای اجرای 
آب شیرین کن در دیر

فرماندار دیر از اجرایی شدن طرح شیرین سازی آب 
دریا با ظرفیت سه هزار و ۷۵۰ مترمکعب برای تأمین 
آب شرب در این شهرستان خبر داد و گفت: این طرح با 
مشارکت بخش خصوصی با سرمایه گذاری ۱۸۰ میلیارد 

تومان در حال اجراست.
به گزارش رویداد امروز، یونس باربرز در بازدید از طرح 
آب شیرین کن در دیر با اشاره به اینکه یکی از مطالبات 
مهم مردم این شهرســتان تأمین آب شــرب پایدار اســت 
گفت: شهرستان دیر در حاشیه خلیج فارس از ظرفیت های 
مهم اقتصادی و صنعتی مهمی برخوردار است که تولید 
آب از طریق شیرین سازی آب دریا موردتوجه قرار گرفته 
است. فرماندار دیر از صدور مجوز احداث آب شیرین کن 
در بنــدر دیــر خبــر داد و اضافــه کــرد: مجــوز احــداث 
آب شــیرین کن بــه ظرفیت ۳ هــزار و ۷۵۰ مترمکعب در 
شهرستان دیر صادر و اجرایی شده است. او با بیان اینکه 
تکمیل این طرح می تواند بخشــی از کمبود آب شــرب 
شهرســتان دیر را برطرف کند، افزود: طرح شیرین ســازی 
آب دریا در شهرستان دیر با مشارکت بخش خصوصی با 
ســرمایه گذاری ۱۸۰ میلیارد تومان در حال اجراســت و بر 
اساس وعده سرمایه گذار، شهریورماه ۱۴۰۳ آب شیرین کن 
یــاد شــده وارد مدار تولید می شــود. یونــس باربرز تنش 
آبی شهرســتان دیر را مورد اشــاره قــرارداد و افــزود: طرح 
آب شیرین کن با ظرفیت ۳ هزار و ۷۵۰ مترمکعب برای 
جبران کمبود آب شهرستان دیر کافی نیست چرا که این 
شهرستان بعد از جم، دومین شهرستان دارای تنش آبی 
است. او گفت: پروژه آب شیرین کن دیر تا میزان تولید ۱۰ 
هزار مترمکعب قابل توســعه اســت و می تواند آب این 
شهرســتان را کامل تأمین کنــد. فرماندار دیــر گفت: این 
شهرستان روزانه ۲۴ هزار مترمکعب آب شرب نیاز دارد 
که بخشی از آن از طریق چاه ها و بخشی دیگر از طریق 
خط آبرسانی کوثر تأمین می شود که با تکمیل و راه اندازی 
این آب شیرین کن بخشی از مشکلات و کمبود آب شرب 

این شهرستان جبران می شود.

رویداد ایران
خــبرکوتاه

ruydadiran.com

قوه قضاییه و مجریه و دستگاه ها در 
مقابله با توطئه ها دشمنان راهبردهای 

مشخص داشته باشند

کاشت جو
 در بیش از ۲۷0 هکتار از مزارع گرمسار

۹0 درصد مردم چابهار در پویش ملی 
سلامت شرکت کردند

برگزاری دومین جشنواره جهادی زنان، 
سلامت خانواده در کرمانشاه

۳0 میلیارد تومان
 برای جاده دسترسی مسکن نهضت ملی 

در سرکان اختصاص یافت

رحمتعلــی:  یــدالله   - مرکــزی 
معــاون قوه قضاییــه به تلاش 
دشــمنان بــا هــدف جلوگیــری 
از پیشــرفت نظــام جمهــوری 
اسلامی ایران اشاره کرد و گفت: 
قــوه قضاییه و مجریــه و همه 
بخش هــا و دســتگاه ها باید در 

مقابله با توطئه های دشــمنان؛ راهبرد مشخص 
داشــته باشند. حجت الاسلام محمد مصدق در 
آیین معارفه و تکریم رئیس کل دادگستری استان 
مرکزی در سالن پیامبر اعظم استانداری این استان 
در اراک افــزود: اجــرای عدالــت و احقــاق حــق 
مورد انتظار جامعه است که باید در این راستا از 
هیچ کوششی دریغ نشود. او اظهار کرد: شاخص 
رضایتمندی باید مشخص شود. ممکن است زیاد 
کار شــده باشد که قطعا چنین است؛ اما نتیجه 
نداده و یا اینکه کم کار شده باشد موفقیت های 
زیادی حاصل شــده باشد. در نهایت باید گفت 
مهم رعایت شاخص های رضایتمندی در جامعه 
اســت. معاون قــوه قضاییه بیان داشــت: یکی 
از برنامه هــای اساســی قــوه قضاییه برخــورد با 
ناهنجاری های در بخش های مختلف است که با 
هماهنگی دولت مردمی برنامه های خوب پیش 
می رود و از بســیاری تنش ها کاســته شده است. 

مصــدق بیان داشــت: امنیت و 
آرامــش امــروز جامعــه مدیون 
سربازان گمنام وزارت اطلاعات؛ 
فراجام؛ ســپاه و ســایر نیروهای 
مسلح که به طور معمول مورد 
غفلت قرار می گیرند و زحمات 
ایــن عزیــزان جای تقدیــر دارد. 
معــاون اول قــوه قضاییه بابیــان اینکه انتخاب 
مدیر در قوه قضاییه نظام مند شده است. افزود: 
انتظــار اســت رئیــس کل دادگســتری و دادســتان 
جدید اراک، حمایت جدی از واحدهای تولیدی 
و شرکت های دانش بنیان داشته باشند. او گفت: 
نباید به بهانه های مختلــف واحدهای تولیدی 
تعطیل و نیروها بیکار شوند، چنانچه تخلفی در 
واحدی صــورت گرفت، باید وضعیت نیروهای 

کار موردنظر باشد.
 بــر اســاس ایــن گــزارش در پایــان ایــن آییــن 
به عنــوان  جزایــی«  »ســعید  حجت الاســلام 
مدیرکل جدید دادگستری استان مرکزی معرفی 
حجت الاســلام  تلاش هــای  و  زحمــات  از  و 
»عبدالمهدی موســوی« تقدیر شــد. همچنین از 
زحمات ربیع الله قربانی نیز تقدیر و حجت الله 
درودگر به عنوان دادستان عمومی و انقلاب مرکز 

استان مرکزی معرفی شدند.

کشــاورزی  جهــاد  مدیــر 
گفــت:  گرمســار  شهرســتان 
کشــت  توســعه  راســتای  در 
زراعــت علوفه، کشــت جــو در 
هکتــار   ۲۷۰ در  جــاری  ســال 
ایــن  کشــاورزی  زمین هــای  از 
شهرستان به صورت قصیل انجام 

شــده اســت. علــی جورابلو تصریح کــرد: علوفه 
ســبز جــو در اوایل مهرماه کشــت می شــود و در 
اواخر زمســتان یا اوایل بهار مورد چرای دام قرار 
گرفته یا برای تأمین علوفه دامداری های ســنتی 
برداشت می شود. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان 
گرمسار اظهار کرد: باتوجه به تقاضای بالا و نیاز 
دامداری های سنتی و صنعتی به علوفه، سطح 

زیــر کشــت ایــن محصــول در 
سال های اخیر افزایش پیدا کرده 
اســت. جورابلو گفت: در اواخر 
فصل زمستان و اوایل بهار برای 
تأمیــن کمبود علوفــه و خوراک 
جهت رفع احتیاجات نگهداری 
و  می شــود  اســتفاده  دام هــا 
بخشی از خوراک علوفه ای دام ها تأمین می شود. 
او تصریح کرد: در سال های اخیر، روی استفاده از 
قصیل جو در تأمین خوراک دام تمرکز شــده که 
دلیل آن صرفه جویی در مصرف آب اســت و به 
علت برداشت زودهنگام محصول قبل از شروع 
فصل گرما و اســتفاده از اراضی کوچک بوده که 

امکان کشت مکانیزه غلات در آن وجود ندارد.

سرپرســت دانشــکده علــوم پزشــکی چابهار 
بــا اشــاره بــه مشــارکت ۹۰ درصــدی مــردم ایــن 
شهرستان در پویش ملی سلامت گفت: تاکنون 
۱۱۵ هزار و ۸۵۶ نفر از جمعیت بالای ۱۸ سال 

در پویش ملی سلامت غربالگری شدند.
ایرج ضاربان در گفت وگو با ایرنا اظهارکرد: 
از ایــن تعــداد ۹ هــزار و ۶۵۰ نفــر مشــکوک به 
دیابــت و ۲۵ هــزار و ۷۶۸ نفــر نیــز مشــکوک 
به فشــارخون بــالا بودنــد که توســط تیم های 
بهداشتی جهت بررسی بیشتر به مراکز درمانی 
معرفی شــدند. او همچنین از شناســایی ۹۵۳ 

بیمــار مبتــلا بــه دیابــت و ۲ هــزار و ۱۷۵ بیمار 
مبتلا به فشــارخون در طول اجرای پویش ملی 
سلامت در شهرستان چابهار خبر داد و افزود: 
این پویش در ســطح ادارات و مراکز بهداشــتی 
تــا ۱۵ دی ماه ادامه دارد. سرپرســت دانشــکده 
علوم پزشــکی چابهــار تصریح کرد: تمــام افراد 
بــالای ۱۸ ســال کــه تاکنــون موفــق نشــدند در 
ایــن پویش شــرکت کنند می تواننــد با مراجعه 
به نزدیک ترین مرکز خدمات جامع ســلامت، 
پایگاه بهداشتی و خانه بهداشتی نسبت به این 

امر مهم اقدام کنند.

دومیــن جشــنواره جهــادی زنــان، ســلامت 
خانــواده، تعالــی جامعه در مرکــز آموزش فنی 
و حرفــه ای دولــت آبــاد کرمانشــاه بــا حضــور 
رضا عمران پور معاون اداری و پشــتیبانی اداره 
کل آمــوزش فنــی و حرفــه ای اســتان کرمانشــاه 
و جمعــی از مســئولین دســتگاه هــای اجرایــی 
عضو شــورای هماهنگی اســتان افتتاح شد.  به 
گــزارش رویــداد امــروز، ایــن جشــنواره با همت 
امور بانوان اســتانداری و با مشــارکت دســتگاه 
هــای اجرایی تابعــه وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعــی در اســتان کرمانشــاه بــه مــدت ســه 
روز در مرکــز آمــوزش فنــی و حرفــه ای دولــت 
آبــاد کرمانشــاه برپــا و خدمــات مهــارت آموزی 

بــا اقلیــم و ظرفیــت هــای بومــی،  متناســب 
خدمــات مشــاوره، روانشناســی و مــددکاری و 
همچنین اســتقرار اورژانــس اجتماعی در محل 
پایگاه جهادی و خدمات کاریابی با محوریت 
مشــاغل خانگی و مشاوره شغلی،میز خدمت 
با امکان ارائه خدمت جهت پوشش بیمه زنان 
خانه دار»پویش هدیه به همسر« میز خدمت 
بــا امکان ارائه خدمت جهت پوشــش بیمه ای 
دختران دانشجو»پویش هدیه به دختران«، میز 
خدمت با امکان ارائه خدمت جهت پوشــش 
بیمه روســتایی و عشــایر و خدمــات درمانی و 
غربالگــری در ایــن جشــنواره به عمــوم مردم با 

اولویت بانوان ارائه می شود. 

اســتاندار همــدان گفــت: ۳۰ میلیــارد تومــان 
بــرای جــاده دسترســی مســکن نهضــت ملــی در 
ســرکان اختصاص یافت. به گزارش فارس، علیرضا 
قاســمی فرزاد اظهــار کــرد: اقدامات خوبــی در این 
پروژه انجام شــده اما باید عالی شود که تحقق آن 
در گرو تزریق مالی است و باید از سوی بانک ها و 
منابع دیگر تامین شود. او با اشاره به اینکه اسناد باید 

صادر و در رهن بانک ها برود افزود: سایر پروژه ها 
نیز به تسریع نیاز دارند، مصوبات لازم هم باید در 
شورای شهر به تصویب برسد و مشکلی برای صدور 
پروانه نداشته باشیم. استاندار همدان با بیان اینکه 
پروژه های تجاری را با پیمانکاران تهاتر کنید تا مدارس 
و مساجد نیز احداث شود تصریح کرد: این اقدام 

برای پیمانکار انگیزه بیشتری ایجاد می  کند. 

 تبریــز - قــادر صــادق زاده: ســید محمدحســین 
بلاغــی در مراســم رونمایــی از پوســتر بیســت و 
هشتمین جشــنواره تئاتر منطقه ای سهند - تبریز 
گفــت: اســتان آذربایجــان شــرقی در طــول ســال 
۱۴۰۲ میزبان و برگزارکننده شــانزده رویداد ملی، 
منطقه ای و استانی در حوزه هنرنمایش بوده که 
بخشــی از آن توســط اداره کل فرهنــگ و ارشــاد 
اسلامی و بخشی توسط دیگر نهادهای فرهنگی 
برگزار شده است و برگزاری جشنواره های متعدد 
در استان نشان دهنده ظرفیت بالای هنرنمایش 
در آذربایجان شرقی است. او با بیان اینکه تبریز 
به عنوان یکی از قطب های استانی نمایش کشور 
شــناخته می شود، افزود: رویدادهای نمایشی در 
ایــن اســتان با تمام تــوان از هفدهم تــا نوزدهم 
دی مــاه جــاری در تبریــز برگــزار می شــود که این 
مســئله موجب شــده تا تبریز دراین رابطه خوش 
بدرخشد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
آذربایجان شــرقی با اشــاره به برگزاری بیســت و 
هشتمین جشنواره تئاتر منطقه ای سهند - تبریز، 
گفــت: تئاتــر فجــر به عنــوان اصلی تریــن رویداد 
نمایشــی همــه ســاله در ایــام دهــه فجــر برگــزار 
می شــود که ورودی اصلی ایــن رویداد در بخش 
آثار، در قالب جشــنواره های استانی و منطقه ای 
اســت. بلاغــی ادامــه داد: علاوه بر این مســئله، 
ایــن جشــنواره فرصتــی اســت کــه اســتان ها دور 
هــم قــرار بگیرنــد و هنرمنــدان انتقــال تجربیات 
و تعامــل ســازنده داشــته باشــند. او از همــکاری 
شهرداری منطقه ۲ تبریز در برگزاری این جشنواره 
خبــر داد و متذکــر شــد: ایــن جشــنواره از ۱۷ تــا 
۱۹ دی مــاه امســال در تئاتــر شــهر تبریــز برگــزار 
می شــود و روزانــه ۶ اجرا در تئاتر شــهر خواهیم 
داشــت. بلاغی تصریح کرد: در مجموع ۱۸ اجرا 
در ایــن جشــنواره به روی صحنــه خواهند رفت؛ 

۱۸ گــروه صحنــه ای و ۱۱ گــروه تئاتــر خیابانــی از 
اســتان های آذربایجــان غربــی، خراســان رضوی، 
و  قزویــن  کردســتان،  زنجــان،  اردبیــل،  گیــلان، 
همدان در این جشنواره حضور خواهند داشت. 
او همچنیــن از اجرای نمایش هــای خیابانی این 
جشــنواره در مکان هــای فرهنگــی و تجاری خبر 
داد. بلاغــی از حضــور ۳۰۰ هنرمنــد از ۸ اســتان 
کشــور در ایــن جشــنواره خبــر داد و یادآور شــد: 
در طول برگزاری جشــنواره کارگاه های موضوعی 
نیــز با حضــور اســاتید هنرنمایش برگــزار خواهد 
شد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان 
شرقی گفت: بر اساس قاعده جشنواره های تئاتر 
منطقه ای، گروه های نمایشی منتخب آذربایجان 
شــرقی در ایــن جشــنواره حضــور ندارنــد؛ بلکــه 
پنــج گــروه منتخــب از ایــن اســتان در جشــنواره 
تئاتر منطقه ای خاوران مشــهد شــرکت دارند. او 
بــا دعــوت از هنرمنــدان، اهالی فرهنــگ و هنر و 
عمــوم مــردم اســتان به ویــژه تبریــز بــرای دیــدن 

ایــن نمایش ها، بیان داشــت: گروه های منتخب 
جشــنواره های تئاتر منطقه ای کشور به جشنواره 
ملی تئاتر فجر راه می یابند. او با اشاره به رونق 
هنــر تئاتــر در آذربایجان شــرقی گفــت: در طول 
ســال گذشــته در مجموع ۴۲ نمایش در شــورای 
نمایش استان مورد بررسی قرار گرفته بود که این 
رقم امســال و در ۶ماهه نخســت ســال به ۱۴۳ 
نمایــش افزایش یافته اســت و در کل ما به دلیل 
تعدد نمایش ها برای اجرا با کمبود مکان مواجه 
هســتیم. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
همچنیــن از گســترش ســخت افزاری و توســعه 
پلاتوها و ســالن های نمایش اســتان خبر داد. او 
همچنیــن از میزبانــی تبریز برای جشــنواره فیلم، 
موســیقی و هنرهــای تجســمی فجــر در روزهای 
آتی خبر داد. بلاغی افزود: این دوره از جشنواره 
تئاتر منطقه ای با مشارکت و همکاری شهرداری 
منطقــه ۲ تبریــز برگزار می شــود و بیش از هفت 
میلیــارد ریــال جوایز بــرای نمایش هــای برتر این 

دوره در نظر گرفته شــده است. در ادامه موسی 
علیپور، مدیر منطقه ۲ شهرداری تبریز گفت: پس 
از روی کار آمــدن مدیریت جدید شــهری یکی از 
برنامه هــا بحــث تغییــر در روش مدیریتی بود و 
معتقد هســتیم یک شهر با رویدادهای فرهنگی 
و هنری زنده و پویاست. او افزود: در تمام دنیا 
شهرها را با هنرمندان و بزرگان آن می شناسند نه 
با ساختمان ها و پل های عظیم آن و اینکه شهری 
بر سر زبان ها باشد مرهون بزرگان آن شهر است. 
علیپــور گفــت: برگــزاری رویدادهــای فرهنگــی و 
هنری در تبریز، در شناســاندن و مطرح شدن نام 
و آوازه این شهر به مردم سایر نقاط کشور نقش 
بســزایی ایفا می کنــد. او از همراهــی و همکاری 
مجموعه شهرداری با اداره ارشاد خبر داد و ابراز 
کرد: تئاتر به عنوان هنری پویا می تواند در یادها 
و خاطره ها نقش بندد و تأثیرگذار باشد. در این 
مراســم پوستر بیســت و هشتمین جشنواره تئاتر 

منطقه ای سهند رونمایی شد.

تبریز برگزارکننده
 شانزده رویداد ملی هنرهای نمایشی

رسیدگی به بیش از ۵000 تقاضای مردم گلستان در حوزه اشتغال و تسهیلات بانکی

استان البرز رتبه نخست در اجرای برنامه های ابلاغی تحولی تعاون کشور
 را کسب کرد

یکی از عملکردهای بسیار خوب دولت طرح حمایت از بیماران صعب العلاج است
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محمد مصدق

علی جورابلو



نتایج اجرای پویش ملی سلامت در 
چهارمحال وبختیاری

اســتان  در  ســلامت  پویــش  از  نتایــج  آخریــن  اســاس  بــر 
چهارمحال وبختیاری در 2۴ ساعت گذشته؛ شناسایی 2۴۵ نفر 
مشــکوک به پرفشــاری خون  و در 2۴ ساعت گذشته؛شناسایی 
10۶ نفرمشکوک به دیابت شده اند و در مجموع از 20 آبان ماه تا 
12 دی ماه بیش از ۶۴1 هزار و 9۵ نفر غربالگری شدند که از این 
تعداد؛ 7 هزار و ۶02 نفر بیمار جدید پرفشاری خون و ٣ هزار و 
۵۵9 بیمار جدید دیابت در استان چهارمحال و بختیاری با اجرای 
پویش ملی ســلامت شناســایی شــده اســت. طبق اعلام رسمی 
قبلی علوم پزشکی همه افراد بالای 18 سال تا پایان هفته جاری 
)جمعه 1۵ دی ماه 1۴02( فرصت دارند یا مراجعه به نزدیکترین 

مرکز بهداشتی درمانی محل سکونت، با انجام تست رایگان فشار 
و قند خون از وضعیت سلامت خود مطلع شوند.

فروش 26 هزار کارت الکترونیکی 
اتوبوس در شهرکرد

رئیــس ســازمان حمل ونقل بار و مســافر شــهرداری شــهرکرد 
گفت: از ابتدای امسال تا پایان آذرماه 26 هزار و 674 عدد کارت 

الکترونیکی اتوبوس در شهرکرد فروخته شد. 
مهرداد میرزائیان با اشاره به ضرورت استفاده از کارت بلیت های 
الکترونیکی اظهار داشت: استفاده از کارت بلیت الکترونیکی در 
پرداخت کرایه ســفرهای درون شهری می تواند علاوه بر کاهش 
هزینه ها موجب کاهش تخلفات اخذ کرایه اضافی، کاهش زمان 
ســفر و مدیریــت و برنامه ریــزی دقیــق در نحــوه خدمات دهی 
ناوگان اتوبوس رانی را فراهم سازد. او افزود: در همین راستا سال 
گذشــته 17 هــزار و 867 عــدد کارت بلیت الکترونیکی فروخته 
شــد و در ســال جاری تا پایان آذرماه 26 هزار و 674 عدد کارت 

الکترونیکــی به فروش رســید. رئیس ســازمان حمل و نقــل بار و 
مسافر شهرداری شهرکرد خاطرنشان کرد: تفاوت نرخ کرایه نقدی 
و کارت بلیت الکترونیکی یکی از راه های تشویق شهروندان بوده 
اســت که می تواند در تقویت اســتفاده عمومی تاثیرگذار باشد. 
میرزائیان ادامه داد: از شهروندان تقاضا می گردد استفاده از حمل 
و نقل عمومی را جهت جلوگیری از ترافیک و ایجاد آلودگی بصری 
در اولویت قرار دهند و بجای پرداخت نقدی کرایه از کارت بلیت 

الکترونیکی استفاده کنند.

شاخص های عمومی و اختصاصی و 
نظارت در بیمه سلامت

 اولین جلسه فنی و تخصصی کارگروه آموزش و ارزیابی روابط 
عمومی سازمان بیمه سلامت ایران ) حوزه شاخص های عمومی 
و اختصاصی  و نظارت ( به صورت مجازی با هدف ارتقاء جایگاه 
روابط عمومی، شفاف سازی و فرهنگ سازی و ارائه راهکارهای 
کاربــردی و کشــوری برگــزار گردیــد.  باتوجه بــه سیاســت گذاری، 

برنامه ریزی و راهبری اهداف و برنامه های سازمان بیمه سلامت 
ایــران و تشــکیل کارگروه هــای تخصصــی روابط عمومی ســازمان 
به منظور تحول گرایی و توســعه، گفتمان ســازی و اندیشــه ورزی، 
اقناع ســازی و تبییــن، فرهنگ ســازی و ظرفیت شناســی، با حضور 
روســا و کارشناســان روابط عمومی ســازمان بیمه ســلامت ایران و 
مدیران روابط عمومی اســتان های چهارمحال وبختیــاری، قزوین، 
کرمانشاه، اصفهان، کهگیلویه و بویراحمد و گلستان، اولین جلسه 
فنی و تخصصی کارگروه آموزش و ارزیابی روابط عمومی سازمان 
بیمه سلامت ایران )شاخص های عمومی و اختصاصی و نظارت( 
برگــزار شــد. در این جلســه در خصــوص شــاخص های پژوهش و 
افکارســنجی، شــاخص های فرهنگــی، شــاخص های تبلیغــات و 
اطلاع رســانی، شــاخص های روابط عمومی الکترونیــک و فضای 
مجازی، شاخص های آموزش، شاخص های تولیدات روابط عمومی 
و نوآوری، شاخص های موفقیت و رتبه های کشوری، شاخص های 
ارتباط، نوع ارتباط و همکاری با روابط عمومی ســازمان بحث و 

تبادل نظر صورت پذیرفت. 

کوتاه از استان

ولادت  ویژه برنامــه   : امــروز رویــداد   - چهارمحال وبختیــاری 
حضرت زهرا )س( و گرامیداشــت مقام زن با حضور دکتر یاســر 
پیرعلی، رئیس دانشگاه شهرکرد، حجت الاسلام مالک حسنی، 
مسئول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 
در دانشــگاه شــهرکرد، اعضای هیئت رئیســه دانشــگاه، بنفشــه 
محمــدی، مشــاور رئیــس دانشــگاه در امــور بانــوان و با حضور 
بانوان شــاغل در دانشــگاه به همراه خانواده، در مجتمع لاله 
شهرکرد برگزار شد. یاسر پیرعلی ضمن تبریک میلاد باسعادت 
، گفت: تلاش  حضــرت فاطمــه زهــرا )س( و روز زن و روز مــادر
کردیم تا از ظرفیت بالای بانوان در دانشــگاه شــهرکرد به ویژه 
در ســطوح مدیریتــی بهــره ببریم و شــاهد آن هســتیم که کارها 
بــا مدیریت بانــوان، دقیق تر و ریزبینانه تــر و به لحاظ قانونی 
و اجرایی دقیق تر صورت می گیرد. رئیس دانشــگاه شــهرکرد با 
بیان اینکه دین مبین اسلام ارزش و جایگاه زنان را بسیار بالا و 
والا دانسته است، افزود: در مجموعه دانشگاه شهرکرد تلاش 
می کنیــم بــا اجــرای برنامه های شــاد و متنوع، امید و نشــاط را 
در محیــط دانشــگاه به خصــوص بــرای بانــوان افزایــش دهیم. 

پیرعلــی بــا تشــکر از زحمــات اعظــم مختــاری، مشــاور ســابق 
رئیس دانشــگاه در امور بانوان، برای دکتر بنفشــه محمدی در 
این ســمت آرزوی ســلامتی و موفقیت داشــت و گفت: تاکنون 
اقدامات رفاهی خوبی برای بانوان شــاغل در دانشــگاه انجام 
شــده اســت و اقدامــات دیگــری نیــز در دســتور کار قــرار دارد. 
حجت الاسلام مالک حسنی ضمن خیرمقدم و تبریک این ایام 
گفــت: مــا مفتخر به دینی هســتیم کــه در آن کرامت و جایگاه 
زن به طور ویژه دیده شــده اســت و ازاین رو می بینیم در رســم 
غلــط عــرب جاهلیت که دختران خود را زنده به گور می کردند، 
خداونــد متعــال کوثــر و خیــر کثیــر و فاطمــه زهرایــی )س( به 
پیغمبــر هدیــه داد که امام باقــر )ع( می فرمایند: اطاعت مادر 
ما حضرت زهرا بر همه مخلوقات واجب بوده اســت. مســئول 
دفتــر نهــاد نمایندگــی مقام معظــم رهبــری )مدظله العالی( در 
دانشــگاه افــزود: این واجــب الطاعه بودن حضــرت زهرا )س( 
در ســایه اطاعت از پروردگار عالم حاصل شــد که خود ایشــان 
فرمودنــد: هــر کــه خداونــد را خالصانــه عبادت کنــد، خداوند 
برتریــن مصلحتــش را نثار او می کند. حجت الاســلام حســنی با 
اشــاره بــه چهار گونه خانواده از منظر قــرآن، بیان کرد: برترین 
آن هــا کــه هــم زن و هــم مــرد بــااراده در کنــار هم خانــواده ای 
نمونــه تشــکیل دادنــد، حضرت علی )ع( و حضــرت زهرا )س( 
بودنــد که قرآن می فرماید: بــا همراهی هم در خوبی ها اقدام 
مَــا نُطْعِمُکُــمْ لِوَجْــهِ الِله لَا نُرِیــدُ مِنْکُــمْ جَــزَاءً وَلَا  می کردنــد: إِنَّ

شُــکُورًا ما برای خشــنودی خداست که به شــما اطعام می کنیم 
و پــاداش و سپاســی از شــما نمی خواهیــم. بنفشــه محمدی نیز 
ضمــن تبریــک میلاد حضرت زهرا )س( و گرامیداشــت مقام زن 
و مــادر و عــرض خیرمقــدم گفــت: زنان این هنر ذاتــی را دارند 
کــه هــم الگــو باشــند و هم الگوســازی کننــد، الگویی بــر مبنای 
نــگاه آســمانی و بــر اســاس فطــرت زنانگــی و با حضــور فعال، 
مثبت و ســازنده که برای جامعه بســیار ارزشــمند است. مشاور 
رئیــس دانشــگاه در امور بانوان ادامــه داد: حضور کارآمد زنان 

باتکیه بــر ارزش های انســانی و پذیرفتن نقش هــای مختلف در 
ســه عرصــه تکامــل فــردی، حیات اجتماعــی و کانــون خانواده 
در ســاحت نوراللهی برقرار اســت. محمدی افزود: بانوی پویا 
و فعــال در میدان تکلیف دســت از تــلاش برنمی دارد و ضمن 
حفظ روحیه و نقش آفرینی در خانواده، پرچم تلاشــگری را در 
هر عرصه ای که بتواند در اختیار می گیرد. اجرای مسابقه برای 
کــودکان، تقدیــر از مــادران دارای ٣ فرزنــد، پذیرایــی و صــرف 

شام از دیگر بخش های اجرا شده در این برنامه بود.

خــبرکوتاه

برگزاری ویژه برنامه ولادت 
حضرت زهرا )س( و گرامیداشت 

مقام زن در دانشگاه شهرکرد 

پنجشنبه 14 دی  1402 / سا ل هفتم / شماره  1808

نــوری زاده:  مهــوش  چهارمحال وبختیــاری- 
دادگســتری  جــرم  وقــوع  از  پیشــگیری  معــاون 
چهارمحال وبختیــاری در جمــع اصحــاب رســانه 
گفــت: همــة اقشــار مدیــون تــلاش شــبانه روزی 
موســوی  محمــد  ســید  هســتند.  خبرنــگاران 
دررابطه با اهمیت پیشــگیری از جرم یادآور شــد: 
در امریــکا تحقیقــی صــورت گرفت که پیشــگیری 
چقــدر در اقتصــاد مؤثــر اســت بــه ایــن نتیجــه 
دلار   16 پیشــگیری  دلار  یــک  هــر  کــه  رســیدند 
صرفه جویــی اقتصــادی دارد، بــا کمتریــن هزینــه 
مــی تــوان تــاب آوری و کنتــرل خشــم را بــه افــراد 
آمــوزش داد عــدم آمــوزش آن موجــب می شــود 
فــرد بــه یــک زندانی تبدیــل شــود. او ادامه داد: 
بــه گفتــه رهبــری پیشــگیری از جرم عیــن عدالت 
است و اگر فردی آموزش نبیند و تبدیل به مجرم 
شــود در اینجــا عدالــت ناقــص اســت. او افــزود: 
امــروز ابــر برهــان قــوه قضائیه کــه تبعاتش تمام 
وارده هــای  اســت  فراگرفتــه  را  ادارات  و  اقشــار 
دادگســتری اســت؛ زیــرا در کشــور پرونــده ای کــه 
تشــکیل می شــود بــرای گرفتــن رأی تــا 18 میلیون 
هزینه در برخواهد داشــت. موســوی با اشــاره به 
اینکــه در چهارمحال وبختیــاری ٣60 هزار پرونده 
شــده  ثبــت   1401 ســال  در  قضایــی  مراجــع  در 
اســت خاطرنشــان کــرد: رســانه ها نقــش مؤثــری 
در ترویــج فرهنــگ پیشــگیری از جــرم دارنــد. به 
گفته معاون پیشــگیری از وقوع جرم دادگســتری 
چهارمحال وبختیــاری امــروزه هنوز برخی افراد بر 
طبل بگیروببند و زندان کردن می زنند درحالی که 
این مسئله دوره اول سیاست جنایی بوده است. 
موسوی با بیان اینکه در دوره دوم بر این صورت 
قــرار گرفــت که مجرم یــک بیمار تلقی می شــد و 
می گفتند باید کمک کنید اصلاح شــود تأکید کرد: 
امــروزه در دوره ســوم اندیشــمندان دنیــا بــه این 
هم فکری رســیدند که بایــد کمک کنیم زمینه های 
جــرم کــم شــود، نمی خواهــد کــه شــخص مجــرم 
شــود و بعــد بخواهیــم او را اصــلاح کنیــم؛ بلکــه 
باید پیشــگیری از جرم شــود و مهارت ها به افراد 
آمــوزش داده شــود. او به نمونــه اقدامات انجام 
شــده یا پیش بینی شــده بــرای اقــدام در این مرکز 
اشــاره کــرد و توضیح داد: اجباری کردن مشــاوره 
قبــل از ازدواج و در ادامــه بیــان داشــت 5 ســال 
اســت کــه اعتبــار اجبــاری کــردن آن تأمین نشــده 
است. او در ادامه گفت: بودجه ها صرف عمران 
ماننــد ساختمان ســازی و زیباســازی و فضاســازی 
شــهر می شــود؛ اما صرف انسان سازی نمی شود و 
در ادامه گفت: امروزه انسان ها و خانواده ها زیر 

پای توســعه له شــده اند امســال با ازای هر چهار 
ازدواج یــک طــلاق ثبــت می شــود و این مســائل 
مهم اســت. او ســپس به راه اندازی ســامانه مسیر 
بــرای ثبــت دعــاوی و اختلافــات خانواده اشــاره 
کــرد کــه کل صورت جلســات باید در این ســامانه 
ثبت شــود و هیچ کــس نمی تواند بگوید مشــاوره 
انجــام داده ام مگــر آنکــه در ســامانه به صــورت 
جلســه دقیق ثبت و آپلود شــده باشــد. او افزود: 
ســامانه بعدی پنجره فاقد زمین است که تخلف 
را در کشــور حــذف یــا کــم خواهــد کــرد چندیــن 
نهــاد بایــد در این امر کمک دهند از این به بعد 
هرکــس بخواهــد کوچک تریــن قطعــه ای زمین را 
در هرکجا از کشــور تصرف نماید یا تغییر کاربری 
بدهد سامانه به طور هوشمند عکس ماهواره ای 
می گیــرد و بــرای 18 نهــاد ارســال می کنــد و نیــاز 
بــه اعــزام مأمــور دیگــر نیســت. موســوی تصریح 
کــرد: موضــوع بعــد جایگزینی حبس اســت که با 
16 نهــاد هماهنــگ شــده تــا ازاین به بعــد مجــرم 
یــا  اصلاحــی  کار  قالــب   60 در  زنــدان  به جــای 
فرهنگــی حضــور پیــدا کند. در ادامه موســوی به 
طــرح تفکیــک پــلاک از خریــداران اشــاره کــرد و 
توضیــح داد: برخی مواقع افــراد با خرید خودرو 
تعویــض پــلاک انجــام نمی دادند و ایــن موضوع 

باعث انجام برخی از جرم ها می شد و مشکلات 
عدیــده ای را بــرای اثبات فرد خلاف کار به وجود 
مــی آورد و افــراد را شــریک جرم می کــرد؛ اما هم 
اکنــون بــا اجــرای ایــن برنامــه شــاهد بازدارندگی 
نســبی آن شــده ایم. موســوی اضافــه کــرد: رونــد 
دیگــری که در دســتور کار قرار داده شــد ســپردن 
تصادفــات به شــورای حــل اختلاف اســت تا دیه 
را از بیمــه گرفتــه بــه شــخص زیان دیــده تحویــل 
البتــه  بــا رضایــت انجــام شــود  دهــد و پرونــده 
برخی موارد استثنا هم وجود دارد. موسوی بیان 
داشــت: مــوارد دیگــر بحــث دوره هــای آموزشــی 
و تکنیک هــای پیشــگیری از آســیب اجتماعــی که 
بیش از ٣0 نهاد در آن شــرکت دارند و هدف آن 
بحث هــای ایجابــی در ارزش هــا به ویــژه عفــاف 
و حجــاب اســت کــه مــا در کار ایجابــی خیلــی 
امتیــاز خوبــی نداریم و در انتقــال ارزش ها موفق 
مــورد  در  جــرم  از  پیشــگیری  معــاون  نبودیــم. 
بعــدی بــه بحــث آشکارســازی نقــاط حادثه خیــز 
اســتان اشــاره کرد او گفت: تا زمانی که بتوان آن 
را مرتفــع نمــود با نصب تابلو با نزدیک شــده به 
محل از هر دو طرف باید اطلاع رسانی نمود چرا 
که 50 درصد تصادفات و حوادث در این نواحی 
مربوط به کســانی اســت که برای بــار اول از این 

منطقــه عبــور کــرده و آشــنایی به محــل ندارند و 
مــا موظفیــم مناطــق پر خطــر و حادثه خیــز را به 
راننده در مســیر هشــدار داده و آشکارسازی کنیم 
و این حق مردم اســت که بدانند. موســوی طرح 
بعــدی را طــرح جامــع پیشــگیری از حمل ســلاح 
معرفــی کــرد و عنــوان داشــت: بــا بســتن میثــاق 
نامــه بــا بــزرگان طوایف اجــازه حمل و اســتفاده 
از ســلاح در عروســی ها و مراســم که از مطالبات 
خود مردم اســت ممنوع شــده اســت و همچنین 
صنــدوق  از  اســتفاده  بــا  ســرقت  کاهــش  طــرح 
امانــات بانک هــا و گاوصندوق هــای امنیتــی کــه 
مجهــز بــه GPS و کاهــش ســرقت اســت. او بــه 
شــماره های  توســط  اینترنتــی  کلاهبرداری هــای 
موبایــل بی رویــه اشــاره کــرد و گفــت: داشــتن تــا 
ســه شــماره موبایل برای افراد ایــرادی ندارد؛ اما 
هــر فــرد مجــاز بــرای داشــتن بیشــتر از آن مثلا تا 
هفــت شــماره موبایــل را تنهــا بــا نظــارت کمیتــه 
امنیتی می تواند داشــته باشــد. معاون پیشگیری 
از جــرم دادگســتری چهارمحال وبختیــاری بیــان 
کــرد: ایــن اســتان ســه ســال متوالــی در صلــح و 
ســازش پرونده هــای خانــواده در کشــور پیشــرو 
راه انــدازی ســامانه  بــا  افــزود:  او  بــوده اســت. 
»پنجــره واحد زمین« ۵۰ درصد تخلفات مربوط 

بــه زمین خــواری حــذف می شــود؛ زیــرا هرگونــه 
زمین خــواری و تغییــر کاربــری اراضــی به صــورت 
نهادهــای  بــرای  و  عکس بــرداری  ماهــواره ای 
مربوطه ارســال می شود. موســوی اظهار داشت: 
امســال بــا تدوین طــرح جامــع جایگزین حبس، 
اجتماعــی  کار  قالــب  در  مجــرم   ۶۰ مجــازات 
انجــام شــده اســت. او گفت: تا کنــون در بحث 
انتقــال ارزش هــا بــه نوجوانــان و جوانــان موفق 
معاونــت  مجموعــه  لــذا  اســت،  نشــده  عمــل 
پیشگیری از جرم این استان، دوره های آموزشی 
تکنیک هــای انتقــال ارزش هــا مخصــوص مدیران 
مدارس و مربیان طرح امین و آمرین به معروف 
را برگــزار کرده اســت. معاون پیشــگیری از جرم 
بــه  اشــاره  بــا  دادگســتری چهارمحال وبختیــاری 
راهکارهــای جلوگیــری از ســرقت منــازل، تصریح 
کــرد: بیشــترین آمــار ســرقت، مربــوط به اشــیای 
قیمتی افراد و یا ســرقت فیلم های شــخصی آنان 
اســت کــه پیشــنهاد می شــود از گاوصندوق هــای 
هوشمند و یا از صندوق امانات بانک ها استفاده 
شود. موســوی اضافه کرد: ۸۰ درصد خودروهای 
توقیفــی در پارکینگ های اســتان تا پایان ســال به 
کمک نیروی انتظامی و ستاد اجرایی فرمان امام 

تعیین تکلیف می شود. 

 

اجرای طرح های پیشگیری
 از جرم در استان چهارمحال وبختیاری

راه اندازی سه مجتمع دامداری در شهرستان 
فارسان در دستور کار قرار گرفت

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: 
راه اندازی ســه مجتمع دامداری در شهرســتان فارسان از سوی شرکت 

شهرک های کشاورزی استان در دستور کار قرار گرفت. 

راه اندازی بازارچه های محلی از اولویت های مهار تورم است
استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: راه اندازی بازارچه های محلی میوه و تره بار برای 
کنترل بازار از مهمترین اقدام های مهار تورم در استان به شمار می رود که باید با همت 
فرمانداران، شهرداران و همه مسوولان استان زیرساخت های لازم برای ایجاد این مراکز 

تا دی ماه در استان ایجاد شود. 

روزنامه رویداد امروز
صفحه 

ویژه
شماره
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اختصاص ۶۷۹ میلیارد ریال اعتبارات 
کشاورزی به شهرستان فارسان

ســازمان  رئیــس 
اســتان  کشــاورزی  جهــاد 
از  چهارمحال وبختیــاری 
میلیــارد   ۶۷۹ اختصــاص 
ریــال اعتبــارات کشــاورزی به 

شهرستان فارسان خبر داد.
حســین برزگر در شــورای 

اداری فارســان اظهار داشــت: در شهرستان 
فارســان تراکــم جمعیتی بالا و مســاحت ها 
متراکــم اســت. در ایــن شهرســتان بیــش از 
55 درصــد اراضــی کشــاورزی آبــی اســت و 
شهرســتان فارســان تنهــا شهرســتانی اســت 
کــه نســبت اراضــی آبــی آن بــه اراضی دیم 
بیشــتر اســت که این نشــان دهنده ظرفیت 
کشــاورزی و ارزش تولیــدات کشــاورزی بالا 
نســبت به ســطح موجود اســت. او افزود: 
شهرســتان  در  ســرمایه گذاری  ظرفیت هــای 
فارسان زیاد است اما مهمترین محدودیت 
در این شهرستان ضوابط استقرار و فواصل 
است. از سامانه رصد اشتغال 250 تا تعهد 
شهرســتان فارســان 186 تــا 72 درصد ثبت 
ســامانه شــده کــه تــا پایــان ســال بــه طــور 
کامل انجام می شــود. رئیس ســازمان جهاد 
بختیــاری  و  چهارمحــال  اســتان  کشــاورزی 
بیــان داشــت: مجموعــا 67 میلیــارد و 100 
حــوزه  مصــوب  اعتبــارات  تومــان  میلیــون 

کشاورزی شهرستان فارسان 
تاکنــون بــوده اســت. بــرای 
اولیــن بــار بیــش از دو هزار 
و ســیصد تن تنها در ســطح 
خریــد  فارســان  شهرســتان 
داشــتیم.  گنــدم  تضمینــی 
هــزار   18 کــرد:  مطــرح  او 
متــر گلخانــه  در ســطح شهرســتان فارســان 
وجــود دارد کــه تــا یــک ســال آینــده دو تــا 
در  گلخانه هــا  ســطح  افزایــش  برابــر  ســه 
ســطح شهرســتان داریم. در زنجیــره آبزیان 
تولیــد تخــم ماهی یک حلقه بســیار ناقص 
در اســتان چهارمحــال و بختیــاری اســت و 
بایــد خــود اســتان تولیــد تخــم ماهــی کند، 
جــای  بــه  فارســان  شهرســتان  اســت  بهتــر 
مزرعــه داری، مزرعــه spf را ایجــاد کنــد تــا 
ایــن موضوع در اســتان تقویت شــود. برزگر 
گــردو،  کاری  سرشــاخه  کــرد:  خاطرنشــان 
اصــلاح باغات، جهش تولیــد در دیمزارها، 
تکمیــل آبیــاری باغات بکان و تحویل آن از 
مجموعه اقدامات سازمان جهاد کشاورزی 
در شهرســتان فارســان بوده است. متوسط 
400 میلی متــر  ایــن شهرســتان  بارندگــی در 
اســت کــه بــرای کشــت گیاهــان دارویــی و 
باغــات دیــم برنامه ســالانه در نظــر گرفته 

شده است. 

احداث 4۷ مجتمع در بخش 
کشاورزی و دامپروری در سطح استان 

چهارمحال وبختیاری
مدیر شرکت شــهرک های کشــاورزی استان 
چهارمحال وبختیــاری گفت: آغاز احــداث ۴۷ 
مجتمــع در بخــش کشــاورزی و دامپــروری در 
ســطح اســتان در دو ســال اخیــر اقــدام بســیار 

بزرگی در بخش کشاورزی استان است.
دلشاد جهان بخشی بیان داشت: مهم ترین 
مؤلفه و عنصر اثرگذاری جاذبه ســرمایه گذاری 
باورهای عمومی و کشــش و کنش بازار اســت. 
در دو ســال اخیــر ســه اقــدام بســیار بــزرگ در 
بخش کشاورزی استان صورت گرفت، شروع به 
کار 47 مجتمع در بخش کشاورزی و دامپروری 
از جملــه این اقدامات بــود. او افزود: مجتمع 
قارچ جونقان در بلاتکلیفی به ســر می برد که 
بــا تخصیــص 8 میلیارد تومان بــه آن هم اکنون 
در حال جان گرفتن است، سه واحد هزار تنی 
در این مجتمع سه سرمایه گذار می خواهد که 

فراخــوان آن داده می شــود و 11 واحــد 70 تنی 
برای ســرمایه گذاری بومی است. مدیر شرکت 
و  چهارمحــال  اســتان  کشــاورزی  شــهرک های 
بختیــاری گفــت: در بین 12 شهرســتان اســتان، 
شهرســتان فارســان ظرفیــت عالــی دارد امــا در 
توســعه مجتمــع و شــهرک های کشــاورزی این 
شهرســتان در جایــگاه نهــم قرار گرفته اســت. 
توســعه  در  بروجــن  خوشــبختانه شهرســتان 
مجتمــع و شــهرک های کشــاورزی در رتبــه اول 
قــرار دارد و 400 هکتــار در آنجــا ســاماندهی 
می شــود. او بیــان کــرد: مجتمــع دام گوجان با 
44 واحد پس از 9 سال بلاتکلیفی اکنون آماده 
فراخوان است. کارهای مجتمع فیل آباد شروع 
شده و امید است نقشه های مجتمع های شهر 
پردنجان و چلیچه هرچه زودتر برسد تا کارها 

به خوبی پیش رود.

حسین برزگر

فرهنگ سازی ، مناسب سازی شهر برای 
جانبازان و معلولان 

در  شــهرکرد  شــهردار 
بــرای  برنامه ریــزی  جلســه 
بــرای  شــهر  مناسب ســازی 
جانبــازان و معلــولان گفــت: 
مناسب سازی معابر و اماکن 
معلــولان،  بــرای  عمومــی 
ســالمندان  و  جانبــازان 

حــق ایــن اقشــار اســت و باید ایــن فرهنگ 
نهادینه شــود. واحدیان داشــت: باتوجه به 
اینکــه محیط شــهری فضای زندگــی روزمره 
شــهروندان است باید توانایی پذیرش همه 

آحاد جامعه را دارا باشد.
 محمدحســین واحدیــان بــا بیــان اینکه 
معلولیــت محدودیت نیســت، افــزود: باید 
، امکانات را برای افراد ناتوان  بــا دانش روز
قابل قبــول  علمــی  اســتانداردهای  حــد  در 
بســیج کــرد کــه رســیدن بــه ایــن هــدف نیاز 
شــهردار  دارد.  همگانــی  فرهنگ ســازی  بــه 
شــهرکرد تأکید کرد: بسترســازی و مهیاکردن 

به گونــه ای  بایــد  شــرایط 
نیــز  افــراد  ایــن  کــه  باشــد 
بتوانند همانند ســایر اقشــار 
جامعــه بــدون محدودیــت 
در اماکــن عمومــی شــهر بــا 
امکانات مناسب و متناسب 
بــا شــرایط آنهــا تــردد کننــد 
کــه ایــن مهــم مســتلزم همــکاری و همیــاری 
همه جانبــه دســتگاه های ذی ربط اســت. او 
اقدامات شهرداری در راستای مناسب سازی 
معابــر شــهر را مطلــوب بیــان کــرد و گفــت: 
اقداماتی از جمله پیاده روســازی ها، اصلاح 
تقاطع هــای هندســی، حمل ونقــل عمومی، 
ورودی  اتوبــوس،  ایســتگاه های  رمپ هــای 
بوســتان ها و... انجام شده است. واحدیان 
ادامــه داد: در این راســتا پیــاده راه ملت به 
طــول 700 متــر حدفاصل میدان 12 محرم تا 
چهــارراه بــازار و از چهــارراه بــازار تــا میدان 

فردوسی اجرایی خواهد شد. 

محمدحسین 
واحدیان

ruydadiran.com/city/Chaharmahalbakhtiari  چهارمحال و بختیاری
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لیورپول در میان مشتریان جذب امباپه

ستاره رئال در پایان فصل جدا می شود

پدیده بوندسلیگا به بایرن مونیخ می رود

فرانســوی  ســتاره  فــوق 
احتمــال  بــا  ژرمــن  پاری ســن 
پیوســتن بــه قرمزهــای آنفیلد 
روبه روســت. رقیب هم نسل و 
مستقیمش ارلینگ هالند در لیگ 
برتر انگلیس به همه افتخارات 
تیمی رسیده و منتظر شروع دور 

افتخارات فردی است. رئال مادرید هم که عزم 
راســخی برای خریدش نشان نمی دهد. پاریس 
به اندازه قابلیت های کیلیان امباپه، او را نمایانگر 
نمی کند و در لیگ یک فرانســه زیر ســایه اعتبار 
لیگ های بزرگ تر، مهارت ها و آمارش کمتر دیده 
می شود. در چنین شرایطی کجا بهتر از لیورپول 
و کار کــردن زیــر نظر مــرد جذابی به نام یورگن 
کلوپ می تواند فوق ستاره فرانسوی را به آرزوهای 
بزرگش برساند؟ این بار صحبت از شایعه و چند 
تیتــر زرد و فاقــد ارزش خبــری نیســت. لیورپــول 
واقعا مشتری کیلیان امباپه است و این احتمال 
وجــود دارد او را فصــل بعــد رو در روی ارلینــگ 
هالند در لیگ برتر انگلیس ببینیم. در پاریس در 
روی پاشنه او می چرخد. همیشه به همین منوال 
بوده؛ حتی وقتی مســی و نیمار همبازی ســتاره 

بودنــد.  فرانســه  فوتبــال  اول 
او حتــی در بیــن 4 گلــزن برتــر 
ســال 202٣ میــلادی هــم قــرار 
گرفــت. بااین وجــود گل هــای 
رونالدو در عربستان هم دیده 
در  امباپــه  درخشــش  و  شــد 
لیگ فرانسه به اندازه کافی به 
چشــم نیامد. گلزن اول پاریس هرچقدر هم در 
این تیم می درخشــد و موفقیت کســب می کند 
بازهــم در رســانه ها بازتابــی منطبــق بر ســطح 
عملکردش نمی بیند و جزو گزینه هــای خارج از 
دید فوتبال روز دنیا به شمار می رود. در همین 
راســتا روزنامه نگار مطرح نشــریه اکیپ، لویک 
تانــزی می گوید: »یورگن کلوپ بــرای دیدن او 
رفتــه و آن ها وقتــی در هواپیما بودند، مذاکره 
داشــتند. رابطه خوب بین او، لیورپول و کلوپ 
هــم وجــود دارد. مــن فکــر می کنــم آن هــا این 
شــانس رادارنــد.« صاحب نظــران دیگــری هم 
در این زمینه تیترهایی به نشریات و رسانه ها 
اضافــه کرده انــد و درمجموع تب خرید امباپه 
توســط کلــوپ و لیورپول در حال تبدیل شــدن 

به مهم ترین موضوع تابستان داغ 2024 است.

حــد  تــا  مودریــچ  لــوکا 
کــه  اســت  مطمئــن  زیــادی 
 ۲۰۲۳-۲۴ فصــل  پایــان  در 
رئــال مادریــد را تــرک خواهــد 
کــرد. لــوکا مودریــچ برخــلاف 
فصل هــای گذشــته، این فصل 
را با نیمکت نشــینی آغــاز کرد. 

نادیده گرفتن او توسط کارلو آنچلوتی به حدی 
رسید که در مقطعی حتی شایعه شد مودریچ از 
رد پیشنهاد ها ســعودی ها در تابستان پشیمان 
اســت و می خواهد در نیم فصل به تیم دیگری 
بــرود. باوجــود همه نارضایتی ها با مصدومیت 
هافبک های رئال کارلتو مجبور به بازی دادن به 
لوکا مودریچ شــد و نوعی آتش بس بین روابط 
مودریــچ و باشــگاه اتفاق افتــاد. باوجــود بازی 
کــردن مودریــچ در خــط هافبــک مادریدی ها، 
رسانه ها هرروز اخبار جدیدی در مورد تمدید یا 
عدم تمدید ستاره کروات منتشر می کردند. همین 
موضوع باعث نگرانی هواداران شده بود. آن ها 

نمی خواهند یکی از کلیدی ترین 
هافبک هــای تیــم را از دســت 
بدهند. حالا گزارش رسانه ها به 
سمت جدایی مودریچ از رئال 
اســت. رســانه های اســپانیایی 
خبــر دادند کــه مودریچ نگران 
تکــرار تصمیمات فنــی ابتدای 
فصل کارلتو در سال ۲۰۲۴ است و رلوو خبر داده 
است که لوکیتا باور دارد که در انتهای فصل رئال 
را ترک می کند و در این فصل آخرین بازی هایش 

برای تیم را انجام خواهد داد.
 مودریــچ در حــال حاضــر و در ایــن فصــل 
بیشتر نقشی فرعی داشته و تنها با مصدومیت 
چند بازیکن توانسته به ترکیب اصلی برسد. او 
دربازی های مهم در ترکیب ثابت قرار نمی گیرد و 
یکی از اولین تعویضی های آنچلوتی است. برای 
مودریچ واضح اســت که باشــگاه با تصمیمات 
فنی مربی و حضور بیشتر روی نیمکت، او را به 

سمت خروج سوق می دهد.

بایــرن تصمیــم گرفتــه همیــن تابســتان بند 
فسخ 20 میلیون یورویی سرهو گیراسی را فعال 
کنــد. بایرن مونیخ در حــال حاضر بهترین گلزن 
بوندسلیگا را در اختیار دارد. هری کین توانسته 
21 گل بزند و بالاتر از همه باشــد و او را ســرهو 
گیراسی از اشتوتگارت با 17 گل تعقیب می کند. 
بایــرن امــا بــه هــری کیــن هــم راضی نیســت و 
دوســت دارد گیراســی را نیــز کنــار او قــرار دهد. 
طبق ادعای بیلد بایرن مونیخ قصد دارد همین 
تابستان گیراسی را با 20 میلیون یورو بخرد. رقمی 
که با توجه به درخشش فوق العاده این مهاجم، 
اندک به نظر می رســد، اما درواقع بند فســخ او 

است و بایرن می تواند به راحتی با پرداخت آن، 
گیراسی را در اختیار بگیرد. بند فسخ گیراسی در 
زمستان 17.5 میلیون یورو است، ولی او یک ماه 
از بازی های تیمش را به دلیل حضور در تیم ملی 
گینه در جام ملت های آفریقا از دســت خواهد 
داد و بــه همیــن دلیل بایرن او را برای تابســتان 
می خواهد. بایرن گیراسی را در نیم فصل دوم نیز 
تحت نظر خواهد داشت و با ادامه درخشش او 
تردیدی در راه فعال کردن بند خریدش نخواهد 
داشــت. بیلد البته نوشــته اســت که ماتیس تل 
جوان اگر بتواند در نیم فصل دوم بهتر کار کند، 

شاید بایرن مونیخ قید خرید گیراسی را بزند.

یحیی مصمم
 و جدی برای جدایی از پرسپولیس

این بار دیگر بازگشتی
 در کار نیست

امباپه

لوکا مودریچ

یادداشت ورزشی
ruydadiran.com

سرمربی پرسپولیس در گفت وگویی با دوستانش 
دربــاره دلایل تصمیم خــود برای پایان همکاری در 
این مقطع توضیح داده است. به گزارش ورزش سه، 
پنج سال حضور در پرسپولیس و درنهایت دستیابی 
به تمامی افتخارات ممکن با سرخپوشان. سرمربی 
پرســپولیس بعــد از دیــدار برابــر مس رفســنجان از 
قطــع همــکاری بــا ایــن تیــم خبــر داده و ایــن بــار 
البته تصمیم او قاطعانه و بدون برگشــت به نظر 
می رسد. بااین حال با توجه به تکرار چندباره چنین 
رفتاری از سوی یحیی گل محمدی، استعفای او این 
بار هم با واکنش هایی در فضای مجازی از ســوی 
هواداران رقیب و حتی خودی همراه شــده اســت. 
این هفتمین باری است که سرمربی سرخ ها از قطع 
همــکاری خــود با این تیم خبر می دهــد و البته در 
تمامی شش بار قبلی او به رختکن تیمش بازگشته 
و همین مســئله باعث شــده تا این بار هم کســی 
قطــع همکاری اش را جــدی نگیرد؛ خصوصا اینکه 
این بار هم این تصمیم در مقطع فیفادی و تعطیلی 
لیگ بوده و این گمانه زنی که سرمربی سرخ ها بار 
دیگر در پایان تعطیلات تمرینات را از ســر بگیرد، 
زیاد است؛ اما ظاهرا سرمربی سرخ ها روی تصمیم 
خــود بــه جمع بنــدی نهایــی رســیده و قاطعانــه 
تصمیم گرفته که علی رغم باقی ماندن نیم فصل از 
قراردادش، به همکاری خود پایان دهد. او در جمع 
دوستانش روی این موضوع تاکید کرده که قصدی 
برای بازگشت ندارد و این بار برخلاف تمام دفعات 
قبلی، هیچ موضوعی نمی تواند او را ترغیب کند که 
از تصمیمش کوتاه بیاید. در ادامه فارغ از حواشی و 
گمانه زنی هایی که درباره گزینه های جانشینی یحیی 
گل محمدی مطرح شده، به دلایل این مربی برای 

چنین تصمیمی در مقطع کنونی خواهیم پرداخت.
پرسپولیس در کورس مدعیان

کــه  پرســپولیس علی رغــم تمامــی انتقاداتــی 
متوجهش بود، درنهایت با یحیی گل محمدی نیم 
فصل را در کورس مدعیان و اختلافی دو امتیازی با 
صدر به پایان رساند. آن ها به زعم سرمربی این تیم 
شانس قهرمانی خود را حفظ کردند تا کسی مدعی 
نشود که یحیی با فرار از رقابت و کم شدن شانس 

قهرمانی این تیم، پا پس کشیده است.
فرصت 45 روزه برای آشنایی و آماده سازی

لیــگ برتر تعطیل شــده اســت. ایــن بزرگ ترین 
گلایــه  و البته انتقادی اســت که همــواره به یحیی 
گل محمدی می شود که چرا هر بار در تعطیلی لیگ 
تصمیم به استعفا می گیرد. یحیی اما این بار هم در 
فرصت 45 روزه تعطیلی لیگ تصمیم گرفته استعفا 
بدهد و ازاین جهت دست باشگاه را برای انتخاب 
سرمربی جدید و حضور وی و آماده سازی و نقل و 
انتقالات طبق تفکر گزینه جدید باز گذاشته است. 
این شاید بزرگ ترین لطف یحیی تلقی شود که در 
مقطع مناسبی از فصل تصمیم به کناره گیری گرفته 
تا باشگاه و شاید سرمربی جدید، فرصت لازم برای 

اتفاقات مهمی که در نظر دارند را داشته باشد.
میزبانی از مدعیان در نیم فصل دوم

پرسپولیس بازی های مهم و در کورس خود را با 
مدعیــان اصلــی را در زمین تیم های حریف در نیم 
فصل اول برگزار کرده است. سپاهان، تراکتور، فولاد، 
ملوان و حتی مس رفسنجان تیم هایی هستند که 
در نیم فصل دوم باید در تهران و ورزشــگاه آزادی 
برابر پرسپولیس قرار گیرند. به این تیم ها می توان 
استقلال، پیکان، هوادار و استقلال خوزستان را هم 

اضافه کرد که 9 تقابل در تهران را برای سرخ ها در 
پی خواهد داشت تا ازاین جهت نیز تیم در کورس 
یحیی گل محمدی برای سرمربی احتمالی جدید، 
کمترین چالش بازی خارج از خانه را به همراه داشته 

باشد.
حرف های تکراری و پاسخ های تکراری تر

مــدت  تمامــی  طــی  گل محمــدی  یحیــی 
اخیــر گلایــه و انتقــادات و خواســته های زیادی 
از باشــگاه داشــته کــه هر بــار تنها بــه گفت وگو 
ختــم شــده و هیــچ نتیجــه ای در پــی نداشــته 
اســت. درخواســت بــرای زمیــن تمریــن، اردوی 
آماده ســازی، جــذب بازیکنان تــراز اول، مهاجم 
خارجــی، پرداختــی به موقــع، چارتــر در شــان 
باشــگاه )پروازی که زمان آن شرایط آماده سازی 
بدنــی و ذهنــی بازیکنــان را تحــت تاثیــر قــرار 
ندهد و صرفا چارتر نباشــد( و خیلی از مســائل 
دیگــری که یحیی خواهان آن شــده، هیچ وقت 
به طــور کامــل از ســوی مدیــران باشــگاه فراهم 
نشــده اســت و ناامیــدی بزرگــی را در او شــکل 
داده اســت. یحیــی نمی خواهد بــا یک ناکامی 
دیگر خاطرات بازی با الدحیل برای او و تیمش 
در رقابت با مدعیانی که چنین مشکلاتی را به 
همــراه ندارنــد، برایــش شــکل گیرد و هــواداران 
خاطرات اتفاقات و جام هایی که کسب شده را 

به سادگی فراموش کنند.
مورایس بدون چالش اما خواهان جدایی

یحیی در بابت مقایســه نیز خود را در شرایط 
متفاوتــی با مربیان دیگر می بینــد؛ مورایس و پاکو 
خمــس دو ســرمربی خارجــی ســپاهان و تراکتــور 
کــه طــی دو فصل اخیر قادر به کســب موفقیت و 

جامی نشده اند بارها طی همین فصل با درخواست 
و ادعــای پایــان همــکاری صحبــت کرده انــد و بــا 
واکنش هایی مواجه شــدند. یحیی اما با دستیابی 
بــه ٣ قهرمانــی لیگ برتر، یک قهرمانــی حذفی و 
دو سوپرکاپ و صعود به فینال لیگ قهرمانان آسیا 
و آمار موفق از حیث کسب میانگین امتیازی در این 
تیم، علی رغم مشکلاتی که در مسیر جذب بازیکنان 
مدنظر خود، شرایط اردویی و دریافتی داشته اند، 
همواره زیر تیغ انتقادات خود را می بیند. موضوعی 

که کلافگی بزرگ او شکل داده است.
شرایط برابر برای سرمربی جدید

چــه یحیی گل محمدی باشــد و چه ســرمربی 
جدید بیاید، این تیم میلاد سرلک را به دلیل خدمت 
سربازی و مرتضی پورعلی گنجی و یاسین سلمانی را 
بــه دلیل مصدومیــت در اختیــار نخواهد داشــت. 
در شــرایط کنونی نیز انتظار بــرای جذب بازیکنان 
مناســب و قابــل اتــکا نیز به واســطه نیــاز تیم ها و 
سنگ اندازی احتمالی و تحت قرارداد بودن چالش 
بزرگی خواهد بود. یحیی با توجه به اتفاقات اخیر 
بابت اینکه لیست نقل و انتقالاتی او توسط باشگاه 
با ریجکت عدم توافق مواجه شود، پیش بینی تکرار 
کمبودها را هم دارد و نمی خواهد بار دیگر مقابل 
هواداران قرار گیرد. نفراتی که او به باشــگاه اعلام 
کرده به واسطه نیم فصل مسابقات تحت قرارداد 
با باشگاه های خود هستند و مدیریت تیم نیز طی 
مدت اخیر نشــان داده که در مذاکره با بازیکنانی 
که قرارداد دارند با جمله »رضایت نامه بگیر و بیا« 
شاید کمترین شانس برای سرخپوش شدن در پنجره 
زمستانی را داشته باشند. شاید یحیی برود اوضاع و 

نوع مذاکره متفاوت شود.

امیرحسین احتشامی
رویداد امروز

info@ruydadiran.com

لیگ 2۳ همچنان می سوزد 
و می سوزاند

تنش هــای در لیــگ بیســت و ســوم از حد معمولی 
و غیرمعمولــی هم عبور کــرده و دیگر به میدان جنگ 
واقعی تبدیل شده است؛ جنگی میان باشگاه ها و ارکان 
فدراسیون فوتبال. قانون سقف قرارداد که از چند هفته 
ابتدایی لیگ به مرحله اجرا درآمد چنان آتشی در فوتبال 
ایران به پار کرده که همچنان این آتش زبانه می کشد و 
می سوزاند. به هرحال تمام بگیروببندهایی که فدراسیون 
فوتبال برای حاکم کردن انضباط مالی به کار گرفته اما 
به نظر می رســد لیگ 2٣ ازنظر حجم حاشــیه های به 
وجود آمده اش در تاریخ ماندگار شود. باشگاه هایی که 
از سقف مقررشده هم عبور کرده و البته سعی می کنند 
به نوعی کار خود را موجه جلوه دهند. قانونی که قرار 
بــود انضبــاط مالــی بــر باشــگاه ها حاکم کنــد و عمده 
باشــگاه هایی کــه تــراز منفی داشــتند و زیــان ده بودند 
را ســرو ســمانی بدهد. البته این مشکل چند سال اخیر 
باشگاه های ایرانی نیست و دهه هاست که باشگاه ها 
از بودجه عمومی ارتزاق می کنند. از ســوی دیگر خرج 
و دخل هــای ناهمگــون ازجملــه مشــکلات ســاختاری 
باشگاه های ایرانی است. هزینه های آن چنانی در مقابل 
درآمدهــای اندک موجب شــده تا همــواره تراز تجارتی 
اغلب باشگاه های ایرانی نابرابر باشد. در این میان تلاش 
مسئولان فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ برای محدود 
کــردن دســت مدیران باشــگاه ها هم بــا ناکامی مطلق 
روبرو شــده و ره به جایی نبرده اســت. بر اساس قانون 
تجارت که باشگاه را هم شامل می شود اگر یک شرکت یا 
باشگاه سه سال متوالی زیان ده باشد باید آن را به انحلال 
رساند زیرا کاملا زیان ده بوده و صورت هایشان در بحث 
مالی مردود است. این در حالی است که در همه دنیا 
منابع تامین مالی باشگاه ها عمدتا از طریق حق پخش 
تلویزیونی است و حق پخش اینترنتی هم اخیرا به آن 
اضافه شده است، فروش مجوز پخش دیدار به صورت 
مستقیم و یا غیرمستقیم به شبکه ها و تلویزیون ها یکی 
از راه های کسب درآمد باشگاه ها است که در ایران این 
مشکل هنوز حل نشده است. این در حالی است که با 
افزایش سرسام آور هزینه و به ویژه رقم قرارداد بازیکنان 
به نظر می رسد فصل پیش رو نه تنها هزینه های جاری 
باشگاه ها کاهش پیدا نکرده بلکه با افزایش چشمگیری 
روبرو شود. به هرحال فدراسیون فوتبال عزم خود را جزم 
کرده تا انضباط مالی لازم را در باشگاه ها برقرار کند اما 
تاکنون که این قانون سقف قرارداد نتیجه معکوس داده 
است. البته فدراسیون فوتبال تاکید دارد تا قانون سقف 
بودجه و دســتورالعمل ناظر بر قراردادها را برای فصل 
پیــش رو اجرایــی کنــد. با توجه به ابهامــات زیادی که 
قوانین سقف بودجه و دستورالعمل ناظر بر قراردادها 
در فوتبال ایران ایجاد کرده، بســیاری از این باور بودند 
که فدراسیون از این داستان عقب نشینی کند اما نورشرق 
و قنبرزاده تاکید کردند که چنین چیزی رخ نخواهد داد 
و کارگــروه ناظــر بر قراردادها قرار اســت در ســال آینده 
با اصلاحاتی که در آن ایجاد می کند، باقدرت بیشتری 
آن را پیــش ببرد. قنبــرزاده دربــاره برنامه هایی که برای 
اصــلاح قوانین ســقف بودجــه و ناظر بــر قراردادها در 
حال انجام است، گفت: »در همین راستا نقطه نظرات 
تعــداد قابل توجهــی از کارشناســان را گرفته ایم. برنامه 
داریــم که حتی حضوری از مدیران عامل  باشــگاه ها، از 
سرمربیان تیم های لیگ برتری و لیگ یکی دعوت کنیم 
کــه نقطه نظرات خود را بگویند.« به هرحال این قصه 
قانون ســقف قرارداد ظاهرا قرار اســت در فوتبال ایران 
سر دراز داشته باشد و باید هرروز و هر هفته در انتظار 

جنجال های تازه ای بود.

آگهی فقدان سند مالکیت
6620- 9- خانم فاطمه میرزايی به پیوست دو برگ استشهاديه محلی 
که هويت و امضا شهود رسما گواهی شده است، مدعی می باشد که 
سند مالکیت ششدانگ يکبابخانه به مساحت ۲۳۰.۴ متر مربع به شماره 
۴۰ فرعی از ۹ اصلی واقع در بخش ۴ حوزه ثبتی آران و بیدگل در دفتر 
۲ صفحه ۳۳۲ ذيل شماره ۲۰۴ به نام فاطمه میرزائی ثبت و سند مالکیت 
به شماره سريال ۲۸۲۸۳۵ به نامش صادر گرديده است که اينک در اثر 
جابجايی مفقود و اينک درخواست صدور سند مالكیت المثنى نموده لذا 
طبق تبصره يک ماده ۱۲۰ اصلاحی آيین نامه قانون ثبت مراتب آگهی تا 
هر کس مدعی انجام معامله نسبت به ملک مذکوريا وجود سند مالکیت 
نزد خود میباشد از تاريخ انتشار اين آگهی لغايت ده روز به اين اداره مراجعه 
و اعتراض خود را کتبا ضمن ارائه اصل سند مالکیت و سند معامله تسلیم 
نمايد تا مراتب صورت مجلس واصل سند با ارائه کننده مسترد گردد. چنانچه 
ظرف مهلت مقرر اعتراضی واصل نگردد يا در صورت اعتراض اصل سند 
ارائه نشود المثنى سند مالکیت مزبور صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
حامد فکريان ريیس ثبت اسناد و املاک آران و بیدگل ۱۶۳۵۶۹۴/م الف 

آگهی فقدان سند مالکیت
6623- 9- نظر به اينکه خانم زهرا محمدی سرحوضکی فرزند محمدرضا 
به شناسنامه شماره 4 و متولد 1349/02/04 و شماره ملی ۰۹۰۲۲۳۴۹۳۵ 
تقاضای کتبی شماره  استشهاديه گواهی شده و  استناد يک برگ  به 
۱0/1402/9087 مورخ 1402/10/11 جهت دريافت سند مالکیت المثنی 
نوبت اول به اين اداره مراجعه و مدعی می باشد سند مالکیت تمامی 
ششدانگ يکباب آپارتمان پلاک ۲۱ فرعی مجزی شده از 6 فرعی از 
۲۵۷۳ اصلی بخش يک شهر کاشمر به آدرس: کاشمر حاشیه خیابان 
بهبودی جنب پلیس + ۱۰ به علت سهل انگاری گم شده است و برابر 
دفتر املاک کاشمر سند مالکیت ششدانگ پلاک فوق به شماره چاپی 
062369 سری و 98 و شماره الکترونیک ۱۳۹۹۲۰۳۰۶۰۱۲۰۰5592 به 
نام خانم زهرا محمدی سرحوضکی صادر و تسلیم گرديده و دفتر املاک 
بیش از اين حکايتی ندارد. لذا به استناد قسمت پنج تبصره يک اصلاحی 
ماده ۱۲۰ آيین نامه قانون ثبت املاک متذکر میگردد هرکس نسبت به 
ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده يا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود 
میباشد بايد ظرف مدت ۱۰ روز پس از انتشار آگهی به اين اداره مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت يا سند معامله رسمی تسلیم 

نمايد در غیر اين صورت پس از انقضاء مهلت مقرر عدم ارسال اعتراض 
سند مالکیت المثنی طبق مقررات صادر و به متقاضی تحويل خواهد شد. 

احمد جهانگیر- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک 531
آگهی فقدان سند مالكیت

6630- 9- شماره نامه: 140285629021008193 خانم فاطمه حمیدی 
فرد باستناد ۲ برگ استشهاد محلی که به امضا شهود و بگواهی دفترخانه 
شماره ۶ سمنان رسیده مدعی میباشد که سند مالکیت ششدانگ پلاک 
۹۷۶۶/3496 واقع در بخش يک سمنان مورد ثبت ۵۵۱۷۳ جلد ۳۲۵ 
صفحه ۱۷ و به شماره چاپی ۶۳۸۶۲۳ بعلت جابجائی اثاث منزل مفقود 
و مالک درخواست صدور سند مالكیت المثنی را نموده است. لذا مراتب 
باستناد ماده ۱۲۰ آئیننامه قانون ثبت آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک مرقوم يا وجود اسناد مالکیت مذکور نزد 
خود میباشد از تاريخ انتشار اين آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود 
را به ضمیمه اصل سند مالکیت باين اداره تسلیم و رسید دريافت نمايد 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد والا پس از انقضای مدت مذکور و نرسیدن 
واخواهی و در صورت اعتراض اصل اسناد ارائه نشود نسبت به صدور سند 
مالكیت المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد. ضمنا ملک مذکور در رهن 
است. روانبخش قنبری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سمنان 

1636528/م الف
آگهی دعوت از مجاورین و سایر مالکین مشاعی پلاک 

۹۴۰ اصلی بخش یک شهر کاشمر
6631- 9- بدينوسیله به مالکین پلاکهای ۱۰۶۶ اصلی و ۹۴۱ اصلی 
بخش يک شهر کاشمر ابلاغ میگردد با توجه به اينکه وقت تعیین متراژ 
و مساحت پلاک ۹۴۰ اصلی يک شهر کاشمر مورد تقاضای خیرالنساء 
عباسیون و محمد فردی فرگی که در مجاورت ملک شما می باشد در روز 
۲ شنبه مورخه ۱۴۰۲/۱۰/18 ساعت ۱۰ صبح تعیین گرديده و در محل 
انجام خواهد شد. چنانچه در مورد حدود و حقوق ارتفاقی ملک مزبور حقی 
برای خود قائل هستید و يا اختلافی با مجاور مزبور داريد می توانید در روز 
و ساعت مقرر در محل وقوع ملک واقع در کاشمر خیابان سلمان فارسی 
۴ پلاک ۱۷ حاضر گرديده و برابر کد ۹۱۴ مجموعه بخشنامه های ثبتی 
مطالب خود را اظهار داريد. بديهی است در صورت عدم حضور عملیات 
ثبتی برابر مقررات ادامه می يابد. احمد جهانگیر- رئیس ثبت اسناد و املاک 

 ۵۳۲
آگهی مفقودی

کارت سواری پژو پارس مدل 94 به رنگ سفید روغنی به شماره انتظامی 32 ایران 987 ل 67 بنام حسین 
رنجبر سیوکی فرزند محمد شماره موتور 124K0604618  و شماره شاسی 167602 مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط است. 987

آگهی مفقودی
چون آقای محمد تقی نودهی مالک کامیون مدل 1361  شماره انتظامی 12ایران  797 ع 49 شماره شاسی 14947023 شماره موتور 
1006794۵ به علت فقدان سند تقاضای صدور سند المثنی نموده است. لذا چنانچه هر گونه ادعایی در مورد خودروی مذکور وجود 
دارد ظرف مدت 1۵ روز از تاریخ نشر آگهی با دردست داشتن مدارک کافی به دفتر فروش شرکت ایران خودرو دیزل واقع در تهران 

کیلومتر 8 جاده ساوه مراجعه نمایند.

آگهی مفقودی
برگ سبز )شناسنامه مالکیت( سواری سمند تیپ ال ایکس مدل 138۵  به رنگ کرم- بژ- متالیک به شماره انتظامی 
67 ایران 767 م 37 شماره موتور 1248۵064840 و شماره شاسی 17626۵28  به نام مرضیه یزدانی مفقود گردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

آگهی مفقودی
برگ سبز خودرو سواری سیستم پژو تیپ 40۵ جی ال ایکس آی 8/1 به رنگ نقره ای-متالیک به شماره انتظامی 73 ایران  
734 م 28 به شماره موتور 12489040۵97 و شماره شاسی NAAM01CA9AR۵14713 مدل 1389 به نام 
عباس خیرخواه فرزند علی به شماره شناسنامه 92 و کدملی ۵1۵9141081 صادره از لامرد مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

برگ سبز، سند کمپانی
خودرو سایپا131 مدل1397به شماره پلاک 462 ل47 ایران98 به شماره موتور m136137244  و شماره شاسی 
NAS411100J112377  به نام احمدرضا عالی به کد ملی 4۵3002۵330 در تاریخ 1400/08/01 مفقودگردیده 

و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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آگهی مفقودی
تمدید جواز تاسیس شرکت کاشی تاج سرام کوهپایه به شماره 988327 مورخ  1402/06/20 )مربوط به جواز تاسیس 

به شماره 393۵3 مورخ 1394/06/17( در تاریخ  1402/10/02 مفقود و از درجه اعتبار ساقط می گردد.

آگهی فقدان مدرک تحصیلی)نوبت دوم(
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب محمود محمدیان فرزند مرحمت به شماره شناسنامه 0010213341 صادره از تهران در مقطع کارشناسی رشته مهندسی 
عمران-سازه صادره از واحد دانشگاهی تهران مرکزی با شماره 169110103690 و تاریخ1392/04/08  مفقود گردیده است.از یابنده تقاضا می گردد 
اصل مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد تهران مرکز به نشانی تهران، سوهانک، بلوار ارتش، میدان قائم خیابان خندان، خیابان سلماس ارسال نمایند.
1822-1

آگهی فقدان مدرک تحصیلی)نوبت دوم(
دانشنامه کارشناسی آقای فردین جدیدی فرزند یونس به شماره ملی 1360022791 در مقطع کارشناسی پیوسته رشته مهندسی معماری از دانشگاه آزاد 
اسلامی واحد هریس با شماره 1607614و شماره تاییدیه سازمان مرکزی 139127000149 و تاریخ تایید سازمان مرکزی  30 /1392/10 مفقود و فاقد 

اعتبار است. از یابنده تقاضا می گردد مدرک به نشانی شهر هریس - مجتمع دانشگاه آزاد اسلامی واحد هریس ارسال نمایند. 
1822-2   

آگهی فقدان مدرک تحصیلی)نوبت دوم(
گواهی موقت کارشناسی ارشد ناپیوسته اینجانب فردین جدیدی فرزند یونس به شماره ملی 1360022791 در مقطع کارشناسی ارشد رشته 
معماری- معماری صادره از دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهر به تاریخ 1399/8/12 با شماره 3869122 مفقود و فاقد اعتبار است. از یاینده تقاضا می 

گردد مدرک را به آدرس کیلومتر 2 جاده اهـر - تبریز دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهر ارسال نمایند.
1822-3

آگهی مفقودی
دانشنامه کارشناسی پیوسته اینجانب فاطمه زینالی باکدملی ۵0696۵۵96۵ فرزند سید داود به تاریخ تولد 13۵7/7/1 ورودی سال 
83-84 و فارغ التحصیل سال 1389/6/30 از دانشگاه پیام نور مرند رشته الهیات گرایش فقه و مبانی حقوق اسلامی مفقود شده و از 
یابنده تقاضا می شود مدرک فوق را به آدرس دانشگاه پیام نور مرند ارسال کنند.                                                                                                                              1822-4

آگهی مفقودی
برگ سبز موتور سیکلت سیستم انرژی تیپ  SP12۵  مدل 1394 به شماره موتور*  KB2۵H  *2103240  شماره تنه 12۵B9400۵23 به 

شماره پلاک 12۵۵1 ایران631 به مالکیت فاطمه احمدی باغ ابریشمی به شماره ملی 1091311978 مفقود و فاقد اعتبار است . 
1822 -9 

NIK***

آگهی فقدان مدرک تحصیلی 
مدرک تحصیلی اینجانب تارا موسوی فرزند حسین به شماره ملی 0079432980 در مقطع کارشناسی ارشد رشته مدیریت دولتی - مدیریت مالی دولتی از 
دانشگاه آزاد اسلامی چالوس به تاریخ 97/04/2۵ و شماره 3321414 مفقود گردیده است. از یابنده تقاضا می گردد اصل مدرک را به نشانی چالوس - خیابان 17 

شهریور- روبروی مسجد امام حسین)ع(- دفتر مرکزی دانشگاه آزاد اسلامی واحد چالوس تحویل دهد.
1822-۵ 

آگهی مفقودی
نوع موتور  موتور سیکلت سیستم کبیر تیپ   12۵CDI  مدل 1391 به شماره موتور 1۵6FMIMCV2010168681  شماره تنه 
به شماره پلاک 698ایران46223 به مالکیت سید محمد علوی به شماره ملی 2283۵16087 مفقود و فاقد اعتبار  NCV **  12۵P9107۵23

است. 
1822 -6  

آگهی مفقودی
برگ سبز سواری پژو PARSXU7P مدل  1401 شماره موتور 12۵K001۵738   شماره شاسی  
NAANA1۵EXNH449670 شماره پلاک  4۵2ه26 ایران 19 به مالکیت سعید یاری گرازابادی به شماره 

ملی 3330103264 مفقود و فاقد اعتبار است.
1822-7

آگهی مفقودی
برگ سبز خودرو سواری سایپا شاهین G مدل 1402 به شماره پلاک 8۵ایران 28۵ط9۵ به شماره موتور M1۵TC/  20۵۵838 و شماره 
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اعتبار ساقط می باشد. 986

لوسیانو پریرا، دومین پنالتی گیر تاریخ لیگ برتر است. لوسیانو پریرا 
ازجمله بازیکنان شاخص تاریخ لیگ برتر است. این بازیکن با 102 گل 
در رده چهارم بهترین گلزنان لیگ برتر است و بیشترین بازی را به عنوان 
بازیکن خارجی انجام داده اســت. پریرا در روزی که ســیصدمین بازی 
خــود را در لیــگ برتر انجام داد، هجدهمین پنالتی خــود را در دوران 
بازی در لیگ برتر گرفت. شیمبا جزو ۲ پنالتی زن برتر تاریخ مسابقات 
است. محمد نزهتی بازیکن سابق ملوان، فجرسپاسی، سپیدرود و سایپا 

با کسب ۲۰ پنالتی رکورددار تاریخ لیگ برتر است و به نظر می رسید 
که این رکورد سال ها غیرقابل دسترس باشد ولی لوسیانو پریرا مهاجم 
۴۰ ساله مس رفسنجان که به سال های پایانی بازیگری خود رسیده 
با گرفتن ۱۸ پنالتی به آمار نزهتی بســیار نزدیک شــده و شاید بتواند 
به این رکورد برسد. حسین کعبی، جلال رافخایی و علیرضا با گرفتن 
۱۶ پنالتی، جمع ۵ پنالتی گیر تاریخ مسابقات را کامل می کنند. پریرا در 
دیدار با پرسپولیس با خطای پنالتی که فرشاد فرجی مرتکب شد، پنالتی 

گرفت. این اتفاق ۲ فصل پیش زمانی که پریرا در فولاد بازی می کرد 
بــاز هــم رخ داد. مهدی عبدی مدافع هوادار هم فصل گذشــته ۲ بار 
پریرا را با خطای پنالتی متوقف کرد. این ۲ بازیکن بیشــترین ســهم را 
از پنالتی هایی که این مهاجم برزیلی گرفته دارند. بیشترین پنالتی که 
تاکنون یک مهاجم از یک مدافع در تاریخ لیگ برتر گرفته ۲ پنالتی 
است و اگر پریرا در نیم فصل دوم بتواند از عبدی یا فرجی پنالتی بگیرد 

به تنهایی رکورددار خواهد شد. 

ادامه رکوردشکنی پیرمرد برزیلی فوتبال ایران
خبر



به مقام کبابی گفتم از درون مغازه هایی که ربطی به شــکم 
دارد می توان تغییرات جهان را بهتر نظاره کرد. ایشان البته تعجب 
نکردند. پس ادامه دادم: از این مغازه ها می توان نمایانگر چیزی 
بود که آن را یافتن صدای افراد و استفاده از آن برای خیرخواهی 

هــم  بــاز  نامیــد.  دیگــران 
ایشان تعجب نکردند. پس 
با صدای بلند گفتم: درست 
از همین نقطه می شــود با تفســیر و فهم تازه ای از 
جهــان، نماینده جامعه، تاریخ و حتــی زنان بود و 
بــاز متاســفانه ایشــان تعجــب نکردند. مــن ادامه 
دادم و ایشــان مودبانــه فقــط گــوش کردنــد تا من 
خسته شدم و از حرف زدن دست برداشتم. ایشان 
فقــط به مــن یک کتاب معرفی کردنــد. کتابی که 
در آن لینــدا در مغازه اغذیهفروشــی پدرش معنای 
واقعــی درهم تنیدگــی و تظاهــرات در خیابان های 
واشــنگتن دیســی را آموخــت. مــا لینــدا را در طــول 
مســیرش بــرای یادگیــری اصــول یــک ســازمان دهی 
موفــق دنبــال می کنیــم و شــاهد آن هســتیم کــه 
چطــور بــا دهه ها مبــارزه علیه نژادپرســتی و تلاش 
برای عدالت اقتصادی، جنســی و اجتماعی تبدیل 
به یکی از شناخته شــده ترین فعالان مدنی کشــور 
می شــود. صرصــور کــه به خاطر رهبری ممتــازش در 
راهپیمایی زنان در واشــنگتن تحســین شده است، 
حالا زندگی نامه تأثیرگذاری را که گواهی بر قدرت 
عشق در عمل است، عرضه کرده و در این کتاب، 

الهام بخش همه است تا قدمی بردارند و اقدامی انجام دهند. کتاب »ما اینجا نیستیم تا 
نظاره گر باشیم: یادبودی از عشق و مقاومت« دربردارنده زندگی نامه و خاطرات سه دهه 
و اندی »لیندا صرصور« است، اما بیشتر از اینکه شبیه داستان باشد یک بیانیه برای عدالت 
اجتماعی اســت. نویســنده در این کتاب و در زندگیاش کوشیده است تا رهنمودهایی را 
دنبال کند که حضرت محمد )ص( برایمان به جا گذاشته است. او سعی دارد تا به نیابت 
از مردم سخن بگوید و در مقابل هرگونه بی عدالتی بایستد. لیندا صرصور فرزند یک زوج 
مهاجر فلسطینی است که در سن نوزده سالگی برای اولین بار، با حجاب لباس می پوشد 
و احســاس عدالت ذاتی خود را کشــف می کند. شــما در این کتاب شاهد تلاش های وی 
برای برقراری عدالت هستید. او یک زن مسلمان آمریکایی می باشد و همه جا با افتخار 
می گویــد کــه اهل روکلین نیویورک اســت. افــرادی وجود دارند کــه از او متنفرند اما لیندا 
صرصور با تمام باورهای اشــتباهی که راجع به زنان مســلمان وجود دارد مبارزه می کند؛ 
افرادی که عقیده دارند زنان باید مطیع و فرمانبردار ندیده ها و نشنیده ها باشند. وی با 
صدایی بلند علیه ناعدالتی ها سخن می گوید و در مقابل ظلم و خشونت می ایستد. با هم 
روایتی از نویسنده را می خوانیم: در یکی از داستان های موردعلاقه ام در حدیثی، مردی 
از حضرت محمد می پرسد: »بهترین نوع جهاد چیست؟« همیشه شیفته این پاسخ پیامبر 
هستم که می گوید: »کلامی از حقیقت در برابر حاکمان و رهبران ستمگر. این بهترین نوع 
جهاد است.« برای من، این حدیث فراخوانی برای اقدامی دلاورانه اما صلح جویانه است 
تا بالاترین وظیفۀ انسانی خود را ادا کنیم و پا پیش بگذاریم و با صحبت، از جانب کسانی 
که صدایشان به جایی نمی رسد از یکدیگر مراقبت کنیم. من معتقدم که این فراخوان 
به خصوص در این زمانه، امری حیاتی اســت. این داســتان را در ســخنرانی تعریف کردم 
که در پنجاه وششمین همایش جامعه اسلامی شمال آمریکا، در ژوئیه ۲۰۱۷، در شیکاگو 
برگزارشــده بود. پس از اینکه ســخنان پیامبر عزیزمان )درود و ســلام بر او( را برای حضار 
بازگــو کــردم، در ادامــه از ایســتادگی در برابــر ظلــم در جوامع گفتم: »ما نه تنهــا خارج از 
خاورمیانه یا آن سوی جهان، بلکه همین جا در ایالات متحده آمریکا، جایی که در کاخ 
سفیدش، فاشیست و برتری طلبی سفیدپوستان و اسلام هراسی، حکم فرماست هم، باید 
علیه استبدادگران و ظالمان مبارزه کنیم.«. من به عنوان یک زن فلسطینی - آمریکایی، در 
سالن کنفرانس یک هتل پر از مسلمان سخنرانی می کردم که تمامی آنها معنی و مفهوم 
داستانی را که گفتم درک کرده بودند، سعی نداشتم تا خشونت آنها را برانگیزم. وقتی که 

روی سن ایستاده بودم، حس می کردم کلماتم به دلشان نشسته است و اینکه 
داشتم، پیام درستی را در زمان درستی و به افراد درستی، انتقال می دادم. شور 

و هیجان در حال وهوای آن سالن موج می زد.

شماره  382

به قلم اصغر جوجه

دلاورانهاماصلحجویانه

لیندا صرصور •

علی سرتیپی به این نکته اشاره کرد که بین المللی شدنِ 
نمایشــگاه »رصتــا« می توانــد دریچــه جدیــدی از ســاخت و 
تولید کارهای مشــترک جهانی را به روی صاحبان ســکوهای 
نمایشــی باز کند. به گزارش ایســنا، علی سرتیپی ـ تهیه کننده 
ســینما و مدیرعامــل فیلم نــت ـ دربــاره موضــوع صــادرات و 
همکاری مشــترک بــا وی اودی هــا و کمپانی هــای بین المللی 
و همچنیــن برگــزاری نمایشــگاه هایی همچــون رصتا معتقد 
اســت: خوشــبختانه اتفاقات خوبی را در این عرصه شــاهد 
هســتیم. مثلًا ســریال »پوست شیر« ما را بســیاری از کشورها 

متقاضی شــدند و به فروش رســید از جمله هند و روســیه و 
بسیاری دیگر. به نظر می رسد دیگر وقت آن فرا رسیده این 
نمایشگاه نوپا )رصتا( به سمت بین المللی شدن حرکت کند. 
اگــر ایــن اتفاق بیفتد شــاید در موضــوع صــادرات و کارهای 
مشــترک بین المللــی دریچــه جدیــدی را بــه روی ســکوهای 

نمایشی باز کند.  
او گفت: وقتی پلتفرم ها دور هم جمع می شوند و فضای 
اشــتغال و کار فراهــم باشــد، اتفاقــات خوبــی می افتــد. مــا 
تلاشمان این است که بازار کار در حوزه پلتفرم ها رونق پیدا 

کند. ما )فیلم نت( مثل بقیه پلتفرم ها با ســاترا کار می کنیم؛ 
مشکلات همه جا هست اما خوشبختانه با تعامل و ارتباط 
بــا همدیگــر پیش می رویم.   ســرتیپی همچنیــن در پایان با 
بیــان اینکه تعاملات توانســته اتفاقات خوبــی را رقم بزند، 
گفت: این آرامش باعث شده سطح سریال سازی هم نسبت 
بــه گذشــته بالاتر بــرود؛ البته ناگفتــه نماند مخاطــبِ امروز 
ســخت گیرتر از گذشــته است و باید هر روز با کیفیت بهتری 
پیــش برویم. برای ما جلــب رضایت مردم و حقوق مادی و 

معنوی شان از هرچیزی اهمیت بالاتری دارد.

همزمــان بــا ولادت حضــرت فاطمــه )س( اتاق کــودک و 
نوجوان موزه سینما روز چهارشنبه سیزدهم دی راه اندازی شد.

بــه گــزارش روابط عمومــی مــوزه ســینما، پــس ازطراحــی، 
بازسازی و چیدمان جدید، اتاق کودک و نوجوان موزه سینما 
امروز همزمان با ولادت حضرت فاطمه زهــرا )س( راه اندازی 

شد.

 این اتاق شــامل عروسک های فیلم های کودک نوستالژی 
ســینمای ایران از جمله در به درها، کلاه قرمزی و پســر خاله، 
گلنار، الو الو من جوجوام مانیتورهای لمسی با قابلیت پخش 
بخش هایــی از فیلم های کــودک و نوجوان به همراه معرفی 
عوامل فیلم ها، همچنین مانیتورهایی که در آن برای کودکان 
انیمیشن های برجسته تاریخ سینمای ایران معرفی و نمایش 

داده می شود، است.
در ایــن بخــش از مجموعــه فرهنگی تاریخی موزه ســینما 
جوایــز مربــوط بــه ســینمای کــودک و نوجــوان در دوره هــای 

مختلف نیز نگهداری می شود.
بازیــد بــرای دیــدن ایــن اتاق همــه روزه به جز شــنبه ها از 

ساعت ۱۰ تا ۱۷:۳۰ است. 

سامســونگ در این مراســم از نســل بعدی گوشــی های 
پرچمــدار گلکســی رونمایــی خواهد کــرد و همچنین تمرکز 
ویــژه ای روی هــوش مصنوعــی خواهــد داشــت – کــه البته 

چندان تعجب برانگیز نیست.
طبق شــایعات، سامســونگ برای گلکســی S24 اولترا از 
فریم تیتانیومی استفاده کرده است تا در این زمینه تفاوتی 
بین مدل های پرو آیفون 15 و پرچمداران این شرکت وجود 
نداشــته نباشــد. طرح گرافیکی دعوت نامه سامسونگ هم 

می تواند به نوعی این موضوع را تأیید کند.
 S24 طبــق شــایعات و رندرهــا، طراحی ســری گلکســی
تقریباً تفاوتی با نسل قبلی ندارد و تغییرات آن ها به بخش 
فنــی و نرم افــزاری ماننــد هوش مصنوعی مربوط می شــود. 
درحالی کــه شــایعات از عرضــه گلکســی S24 و S24 پلاس 
بــا دو تراشــه اســنپدراگون و اگزینوس خبــر می دهند، مدل 
اولترا احتمالًا در تمام بازارها با چیپ اســنپدراگون 8 نســل 

٣ روانه بازار خواهد شد.

ماننــد ســال های گذشــته، سامســونگ از همیــن حــالا 
امــکان پیش خریــد نســل بعــدی پرچم دارهایــش را بــرای 
کاربــران فراهــم کرده اســت و اگر یکی از این محصولات را 

پیش خرید کنید، به شما 50 دلار اعتبار می دهد.
مراسم معرفی سری گلکسی S24 در تاریخ 27 دی ماه 
در ساعت 21:٣0 به وقت تهران برگزار خواهد شد و ما در 
دیجیاتو مانند همیشــه، آن را به طور زنده پوشش خواهیم 

داد.

وزیــر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی با 
تاکید بر این که رونق گردشگری موجب افزایش اشتغال 
می شــود، گفت: فهم درســتی از گردشــگری در کشور ما 

وجود ندارد.
بــه گــزارش ایرنــا، عــزت الله ضرغامی، پس از جلســه 
هیات دولت در محوطه نهاد ریاست جمهوری در جمع 

خبرنگاران حاضر و به سوالات آنها پاسخ گفت.
وی در پاســخ به ســوالی درباره حاشــیه های ســفرش 
به اردبیل اظهار داشــت: گفتند من در اردبیل چلوکباب 
خوردم، من اصلا چلوکباب نخوردم، در سفرهای استانی 
در وَن می نشینیم در وَن ساندویچ و نوشابه می خوریم و 

جلسه می گذاریم.
ضرغامی با تاکید بر این که باید اول در نگاه مسئولان 
به گردشــگر تحول ایجاد کرد، توضیح داد: در مســاجد 
را باز کنید تا گردشــگران بتوانند نماز بخوانند. گردشــگر 
خارجی سرویس بهداشتی ندارد و متاسفانه خادم مسجد 
این افراد را از مسجد پرت کرده بیرون و گفته شما نجس 

هستید! در حالی که گردشگر نجس نیست و پاک است.
گفتنــد مــن در اردبیــل چلوکباب خــوردم، مــن اصلا 
چلوکباب نخوردم، در سفرهای استانی در وَن می نشینیم 
در وَن ساندویچ و نوشابه می خوریم و جلسه می گذاریم
وزیــر میــراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع دســتی 
افــزود: در دوره جدیــد مجموعه اســتان هایی به عنوان 

پایتخت گردشگری فعال شده اند و در حوزه گردشگری 
ماموریت روشنی در رابطه با این استان ها تعریف شده 
اســت که آخرین موردش درباره یزد است. آقای فاطمی 
استاندارد محترم یزد در جلسه مشترک دولت و مجلس 
گزارشی اعلام کردند. هدف ما از برگزاری برنامه های این 
چنینی که از مازندران و اردبیل و یزد شروع شد، معرفی 

مناسب کشور به عنوان ظرفیت گردشگری است. هدف 
دیگر همراه کردن دستگاه و سازمان های مختلف به ویژه 
در استان هاست که امکانات مناسب را برای گردشگری 

فراهم کنند. 
او بــا تاکیــد بر این که فهم درســتی از گردشــگری در 
کشــور ما وجود ندارد، اظهار داشت: در اردبیل نشست 
پایتخت گردشگری را برگزار می کنیم. روحانی سرشناسی 
ســخنرانی می کند و می پرســد چرا وزارت گردشگری این 
قدر شــلوغ کرده است؟ ما مشکل اشتغال داریم و کاش 
وزیــر کار بــه جــای وزیر گردشــگری می آمد. ایشــان فکر 
می کند شغل و اشتغال چیزی است در کیف و خورجین 
وزیــر راه قــرار گرفتــه و او می توانــد هزار شــغل به مردم 
بدهد. در حالی که ما معتقدیم وقتی گردشگری رونق 

بگیرد اولین تاثیرش اشتغال است. 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی با 
بیــان ایــن که برای تحــول در گردشــگری اول باید نگاه 
مسئولان را متحول کنیم توضیح داد: اول باید بعضی ها 

را توجیــه کنیــم. روحانیــون بایــد درب مســاجد را بــاز 
بگذارنــد تــا گردشــگران بتوانند در جاده ها از ســرویس 
بهداشتی استفاده کنند. آنها نباید فقط خطبه بخوانند 
و انتقاد کنند. ۸۷۰ مســجد و حدود ۴۸۰ بقاع متبرکه 
داریم که در مســیر گردشــگران هســتند. مســاله من به 
عنــوان وزیــر گردشــگری بــاز بــودن در مســجد اســت. 
مردمــی کــه می خواهنــد نمــاز بخواننــد و از ســرویس 

بهداشتی استفاده کنند نباید با در بسته مواجه شوند. 
او با تاکید بر این که در گردشگری نیاز به یک تحول 
فکــری داریــم، گفت: ما زحمت می کشــیم که چهار نفر 
گردشــگرمان زیاد شود، بعد سرویس بهداشتی برایشان 
نداریــم. گردشــگران یــک جــا کــه می رونــد اخراجشــان 

می کنند. 
ضرغامی افزود: در این دو سال اقدامات زیادی برای 
تحول فکری و زیرساخت و مشکلات قانونی انجام شده 
است. گردشگری در کشور ما باید تکانی بخورد و پایدار 

بماند. 
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متخصصان یک شرکت دانش بنیان موفق به ساخت دستگاه کرایوستات با قابلیت فریز کردن 
نمونه های بافت انسانی و برش میکروسکوپی آنها شدند که در تشخیص فوری ضایعات به پزشکان 
متخصص کمک می کند.به گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، 
دستگاه کرایوستات همچنین امکان برش انجمادی را فراهم می کند که در مطالعات ایمونوفلورسانس 
و ایمونوشیمی آنزیمی مفید است. کاربرد دیگر این دستگاه در رنگ آمیزی برخی کربوهیدرات ها و 

لیپیدهای موجود در بافت است.یاسر مهدی زاده، مدیرعامل شرکت دانش بنیان دید سبز با اشاره 
به فعالیت های شرکت در طراحی و تولید تجهیزات آزمایشگاهی پزشکی خصوصاً تجهیزات پاتالوژی 
گفت: شرکت دید سبز در سال ۱۳۷۵ با هدف طراحی و تولید دستگاه های آزمایشگاهی پزشکی در 
شهرستان ارومیه آغاز به کار کرد. با توجه به اهداف تعریف شده شرکت، ابتدا دستگاه آماده سازی 
بافت )Tissue Processor( در اوایل سال ۱۳۷۶ طراحی و تولید شد و پس از گذراندن مراحل اخذ 
تایید تولید انبوه آن آغاز شد.او ادامه داد: با توجه به اهداف بلند مدت شرکت دید سبز در طراحی 
و تولید تجهیزات آزمایشگاهی پزشکی خصوصاً تجهیزات پاتالوژی در مدت زمان کوتاهی این شرکت 
طراحی و تولید سایر محصولات پاتالوژی را در برنامه توسعه خود قرار داد و به تدریج محصولاتی 
از قبیل مدل های پیشرفته تر دستگاه آماده سازی بافت، دستگاه میکروتوم، دستگاه دیسپنسر پلاس، 

دستگاه تیشوفلوت دستگاه هات پلیت و دستگاه کولد پلیت  را تولید کرد.
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توماس استرنز الیوت یکی از بزرگ ترین نظریه پردازان 
ادبــی و شــاعران تاریــخ ادبیات جهان اســت. الیــوت در 
ایالت میســوری آمریکا زاده شــد و ســال های بســیاری از 
عمر خود را در انگلســتان ســپری کرد. در رشــته فلســفه 
در دانشگاه های هاروارد، سوربون و آکسفرد به تحصیل 
پرداخت. سبک بیان، سرایش و قافیه پردازی وی، زندگی 
دوباره ای به شعر انگلیسی بخشید. الیوت در سال ۱۹۲۲ 
 The Wast land میلادی شعر معروف سرزمین ویران یا
را سرود که شعری بسیار پیچیده و لبریز از لغات سخت 
و دشــوار اســت. الیوت به شعر دشوار ســرودن معروف 
است و در دورانی هم این شعر را می سراید که شعرهای 
عوامانه رواج پیدا کرده بود. این شــعر ۴۳۳ ســطری به 

قدری پیچیده بود که الیوت تصمیم گرفت درباره شعر 
خود توضیحاتی ارائه دهد. او به منابعی اشــاره کرد که 
هنگام سرودن این اشعار از آن استفاده کرده بود و برای 
بهتر فهمیدن این شعر باید به آن منابع مراجعه شود. 
۲۶ کتاب منابع شعر الیوت است که از جمله آن منابع 

می تــوان بــه کتــاب کمــدی الهی اثــر دانته، نمایشــنامه 
آنتونی و کلئوپاترا، طوفان اثر شکسپیر و کتاب اعترافات 
اثر آگوســتین قدیس اشــاره کرد. این شــعر بلند در پنج 
بخش منتشر شده است. این پنج بخش به ترتیب تدفین 
مردگان، یک بازی شطرنج، موعظه آتش، مرگ به وسیله 

آب و آنچــه تنــدر گفت هســتند. کتــاب ســرزمین ویران 
ارجاعات بســیاری به اسطوره ها و داستان های متفاوت 
از نقــاط مختلــف دنیــا دارد. درونمایه هــای اســاطیری 
ســرزمین ویران الیوت را به چهار دســته می توان تقسیم 
کــرد اســطوره های باســتانی یونانی-رومی-بریتانیایــی، 
اسطوره های تاریخی ادبی، اسطوره های مدرن و اسطوره 
آخرالزمانی در یک چرخه کیهانی تکوین عالم. هیچ یک 
از این اسطوره ها از یکدیگر تفکیک شده نیستند. شاعر 
با استفاده از ژانر اسطوره آفرینی توانسته اسطوره های 
باستانی تاریخی و ادبی را با فضاسازی های اساطیری 
مــدرن بیامیــزد و شــاهکاری مانــدگار خلق کنــد که در 
عیــن مــدرن بودن، از فضاهای باســتانی عبــور کرده و 
آنهــا را معاصــر کرده اســت. الیوت، زندگــی در یکی از 
پرآشــوب ترین برهه های زندگی انســان معاصر یعنی 
فاصلــه بیــن جنگ هــای اول و دوم جهانــی را تجربــه 
کــرد و دغدغــه اصلی او فروپاشــی ارزش های انســانی 

و اخلاقــی بــود. او از ایــن فروپاشــی بــا نمــاد مــرگ و 
ســترونی یــاد نمــود و جهــان ماشــین زده و مادیگــرای 
معاصر را ســرزمین ویران نام نهاد. بنابراین افسانه ها 
و آیین هایی را که درونمایه آنها مرگ و رستاخیز بوده، 
بــه ایــن منظور به کار گرفته اســت. منظومه ســرزمین 
ویــران، بیانگــر دنیای درونی انســان های قــرن حاضر 
می باشــد که با ابهامی ســخت و پیچیــده، به وضوح 
بیان شــده اســت. انســان معلق در هوای قرن بیستم 
که نه توان ایستادگی در اجتماع وحشت زده کنونی را 
دارد و نه توان رویایی با خویشتن پوچ را. این سردرگمی 
حاصــل از بی هویتــی جــز انــزوای ترحم برانگیــز او چه 
ارمغانی به دنبال خواهد داشــت؟ الیوت با انســان درد 
کشیده، همدردی می کند و واقعیت توخالی زندگی پوچ 
بشر را در سرزمین ویران، به تصویر می کشد. او راه نجات 
انسان معاصر را در احیای سنت ها و اصول اخلاقی عنوان 

کرده است. 

به مناسبت سالروز درگذشت توماس الیوت

سرزمین ویران انسان معاصر

ّ

زهرا آقایی


